
روزنامه

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

آغاز واکسیناسیون 
فرهنگیان از هفته آینده
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 استاندار قم با بیان اینکه طی سال های اخیر در رابطه با توسعه و الحاق اراضی 
به شهرک های صنعتی استان کارهای بسیار اساسی صورت گرفته است گفت: جمعا 
یک هزار و ۳۵۰ هکتار الحاقات داشتیم که برای شهرک های صنعتی رقم کمی 
نیست. بهرام سرمست روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم 
در تالار کرامت استانداری اظهار داشت: برای شهرک های صنعتی استان اقدام های 
زیربنایی و اساسی صورت گرفته، که ممکن است الان دیده نشود ولی در آینده دیده 

خواهد شد و برای صنعتگران نیز به عنوان یک زیرساخت اساسی مورد توجه است.

تولیت حرم حضرت معصومه)س( در توصیه ای خطاب به مسئولان استان قم گفت: 
تصمیم ها باید همراه، همدل و یکصدا باشد تا به تواند اثرگذاری مورد نیاز را به دنبال 
داشته باشد چراکه حاکمیت نیز در این نظام با رای مردم بر سر کار می آید و حاکمیت 
از مردم جدا نیست. آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار اعضای ستاد شئون 
فرهنگی در مناسبت های دینی با اشاره به نزدیک شدن ایام عزاداری امام حسین )ع( 
در خصوص انتخاب شعار امسال برای هیات های مذهبی اظهار داشت: شعارها باید 
با یک نگاه مذهبی و زمان شناسانه انتخاب شود، اهل بیت ع که در مقاطع مختلف 

استاندارقم خبرداد:
الحاق ۱۳۵۰ هکتار زمین به شهرک های صنعتی 

آیت الله سعیدی خطاب به مسئولان استان قم:
دراجرای تصمیم ها همراه، همدل و یکصدا باشید

روند  گفت:  قم  استان  پرورش  و  آموزش  کل  مدیر 
واکسیناسیون فرهنگیان، از هفته آینده آغاز می شود و همه 
فرهنگیان تا پیش از مهر ماه واکسینه می شوند. شیخ الاسلام 

در حاشیه سی و پنجمین اجلاس مدیران کل و نواحی آموزش 
و پرورش با اشاره به آغاز واکسیناسیون فرهنگیان استان قم از 
هفته آینده گفت: بر اساس برنامه ریزی ها و با همکاری دانشگاه 
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رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

انهدام باند گسترده فيشينگ به روش سامانه ثنا

همه فرهنگیان تا پیش از مهر ماه واکسینه می شوند

عکس:فاطمه نجاریان
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8

8

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

راه اندازی پویش عیدانه برای جذب کمک های مردمی

دادستان عمومی و انقلاب قم هشدارداد:

برای واریزهیچ وجهی نیاز به رفتن
 به عابر بانک نیست

دادستان عمومی و انقلاب قم گفت: با وجود هشدارهای مکرر، 
از ابتدای امسال تا پایان تیرماه، ۱۲ میلیارد ریال از ۹۹ نفر در 
این استان کلاهبرداری شده است. حجت الاسلام والمسلمین 

این  افزود:  شهروندان،  به  مجدد  هشدار  با  غریب  حسن 
کلاهبرداری ها با شیوه قدیمی تماس تلفنی مجرمان با ادعای 
کردن  خالی  و  صداوسیما  قرعه کشی  در  شدن  برنده  واهی 

آستان امامزاده علی بن جعفر علیه السلام با نظارت اداره 
کل اوقاف استان قم برگزار می کند:

مسابقه بزرگ قرآنی *《ولایت علوی و اکمال دین نبوی《* 
《 *زمان:* سه شنبه ۵ مرداد ۱۴۰۰ تا پنج شنبه 7 مرداد 

۱۴۰۰ ساعت ۱۲ ظهر
 《  *جوایز مسابقه:*

 《 *5* کمک هزینه سفر عتبات عالیات برای نفرات برتر به قید 
قرعه )هر نفر ده میلیون ریال(

《 *8* کمک هزینه سفر مشهد مقدس برای نفرات برتر به قید 
قرعه )هر نفر پنج میلیون ریال(

《 *110* هدیه یک میلیون ریالی به قید قرعه برای کلیه شرکت 
کنندگان در مسابقه

طریقه شرکت در مسابقه:* با ورود به لینک ذیل و پاسخ به 
سوالات و ارسال الکترونیکی آن، به سادگی در مسابقه ما شرکت 

نمائید و نیازی به نصب هیچگونه نرم افزاری نیست
1FAIpQLSf6/https://docs.google.com/forms/d/e
Kbagh8v0CRULcdxpqkiv1MieNm8hDOWpHnKY

72mP0ii_YA/viewform?usp=sf_link
《 *زمان قرعه کشی:* جمعه 8 مرداد راس ساعت 22 در جوار 
آستان مقدس امامزاده علی بن جعفر )ع( قم همراه با زیارت 
مجازی امامزاده به صورت زنده )لایو( در صفحه رسمی امامزاده 
علی بن جعفر)ع( و صفحه آیه های هدایت )کارگروه قرآنی( در 

اینستاگرام به آدرس های: 
*https://instagram.com/aliebnejafar*

*https://www.instagram.com/ayehayehedayat*
نتایج از طریق همین صفحات و همچنین کانال ایتا با همین 

آیدی اطلاع رسانی خواهد شد.
به  مسابقه  این  درخصوص  بیشتر  اطلاعات  کسب  جهت   

آدرس های ذیل مراجعه فرمایید:
*qom.oghaf.ir*
*https://eitaa.com/qomoghaf*
*http://instagram.com/QomOghaf*

سخنگوی دولت :

نباید بهانه ای برای استمرار تحریم
 به تحریم گران داد

ســخنگوی دولــت گفت: مــا در 
مقابلــه بــا جنــگ اقتصــادی بــه 
نقطه ای رســیده ایم که احســاس 
مقاومت و پایــداری ایــران، باید از 
سوی تحریم کنندگان درک شود؛ 
برای همیــن نباید بهانــه ای برای 
استمرار تحریم به تحریم گرها داد. 

علــی ربیعــی روز سه شــنبه در 
کــه  هفتگــی  خبــری  7نشســت 

سخنگوی فراکسیون مستقلین ولایی مجلس:

طرح ساماندهی فضای مجازی از 
دستور کار خارج شود

سرلشکر سلامی: 

محاسبات دشمن با هدف فتنه افکنی 
راه به جایی نمی برد

سخنگوی فراکسیون مستقلین 
روزسه  نشست  از  مجلس  ولایی 
شنبه کمیسیون خبر داد و گفت: 
در این جلسه اعضا تاکید کردند که 
طرح ساماندهی فضای مجازی باید 
از دستور کار مجلس خارج شده و 
کار  دستور  در  مهم تر  موضوعات 
قرار گیرد.  غلامرضا نوری قزلجه 
در  خبرنگاران  با  گفت وگو  در 

فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه دشمنان 
باشکست در عرصه نبرد نظامی به نبرد در 
عرصه امید روی آورده اند ، گفت: ما راه را 
بر دشمنان بسته ایم و آنها با دیدن تصاویر 
بسیجیان بر روی زمین مضطرب می شوند 
سردار  می افتد.   اقدامشان  بر  لرزه  و 
سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
سفر  ادامه  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران 
به استان کرمانشاه،  در نشست صمیمی 
2با فرماندهان و بسیجیان پایگاههای های  2

ضرورت تشکيل
 کابينه شایسته 

امروز شرایط سختی در داخل کشور حاکم است؛ 
که  اجتماعی  رفتن سرمایه  از دست  و  تحریم  کرونا، 

همان مردم باشند، به همراه یک سری ضعف های مدیریتی که در طی چند روز اخیر 
مشاهده کردیم، از جمله چالش های پیش روی رئیس دولت سیزدهم است.

رئیسی امروز فرصت های بسیار و یک چالش بزرگ پیش روی خود مشاهده می کند 
فرصت از این جهت فراهم است که تقریباً همه گروه ها و احزاب سیاسی در جمع 
اصولگرایان و بخشی از اصلاح طلبان با ایشان همراه شدند و قول همکاری دارند؛ خود 
ایشان هم گفتند نگاه عقلانی به موضوعات دارند و به دور از افراط و تفریط می خواهند 
کارها را انجام دهند از این جهت لازم است کسانی که با ایشان همراهی و همکاری 
می کنند، از این دیدگاه پیروی داشته باشند. کرونا امروز یکی از بزرگترین چالش های 
دنیا و همچنین چالش کشور ماست؛ مخصوصاً اینکه در زمینه واکسیناسیون در 
ایران کار جدی صورت نگرفته و وزیر بهداشت در این زمینه کوتاهی کرده است، از 
سوی دیگر موضوعی مانند تحریم از جمله مسائل بسیار مهمی است که رئیس  دولت 
سیزدهم با آن روبروست. تحریم و کرونا از یک سو و مسائل مدیریتی که در اقصی نقاط 
کشور از جمله خوزستان و سیستان و بلوچستان مشاهده می کنیم، از سوی دیگر 
پیش روی رئیسی و اعضای کابینه اش قرار دارد که البته بخشی از این مشکلات ناشی 
از خشکسالی است که علاوه بر تحریم و کرونا به یک ابر چالش تبدیل شده است. ما 
امسال تقریباً خشک ترین سال را بعد از 50 سال اخیر تجربه می کنیم که این مسئله در 
آغاز دولت رئیسی بسیار چالش برانگیز است. رئیس دولت سیزدهم برای اینکه در گام 
اول چالش ها را از پیش رو بردارد و در گام دوم مدیریت کشور را در دست گیرد و موفق 
شود، نیاز به یک کابینه همگرا، قوی و منسجم دارد تا از یک سو بتواند از چالش ها عبور 

کند و از سوی دیگر نگاه توسعه طلبانه و پیشرفت به کشور داشته باشد.
رئیسی در جریان مبارزات انتخاباتی شعار استقلال داد و تاکید کرد سهم خواهی که 
برخی از جریان ها و احزاب سیاسی دارند را کنار می گذارد و به سمت شایسته سالاری 
می رود تا بتواند شعاری که داده است را محقق کند، اعتقادم بر این است رئیس دولت 
سیزدهم اگر می خواهد بر تحریم غلبه کند و مدیریت کشور را سامان دهد، نیاز به 

کابینه ای دارد که شایسته ترین افراد در آن حضور داشته باشند.
رئیس جمهور خودش باید برنامه داشته باشد و از وزرایش بخواهد که برنامه هایش را 
اجرا کنند از همین رو باید مشاهده کنیم کدام یک از افرادی که گزینه و کاندیدا   هستند 
می توانند برنامه های رئیس جمهور را پیش ببرند؛ نه این که این اتفاق بر عکس رخ دهد.
رئیسی باید برنامه های اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و اجتماعی خودش را داشته 
باشد و در اختیار وزرایش بگذارد و از آن ها بخواهد که این برنامه ها را اجرایی کنند. به 
طور مثال به وزیر صمت بگوید که توسعه را در کدام یک از قسمت های صنعت کشور 
می خواهد و وزیر هم آن را اجرایی کند تا رئیس جمهور به اهدافش برسد. بسیار مهم 
است یک کابینه شایسته بر سرکار باشد تا بتوانیم گام به گام به سمت ساماندهی کشور 
و همچنین پیشرفت، توسعه، رشد اقتصادی و کاهش تورم حرکت کنیم تا فشار ها را از 
دوش مردم برداریم؛ چراکه شرایط اقتصادی سختی که با آن مواجه هستیم، به مردم 
بسیار فشار آورده است. رئیسی نباید از افراطیون در دولت استفاده کند خصوصا اینکه 
گفته است به برجام اعتقاد دارد، بنابراین برای احیای آن باید تیمی به کار گیرد که 
اعتقاد به برجام و رفع تحریم های هسته ای داشته باشند و با نگاه تعامل مسائل را پیش 
ببرند. برخی از جریان های سیاسی اعتقاد دارند باید روابط با غرب را کنار بگذاریم و 
تنها با بلوک شرق و کشورهای منطقه در ارتباط باشیم در صورتی که این کار یک تهدید 
امنیتی برای کشور است ما باید یک روابط راهبردی و بر پایه تعادل با دنیا داشته باشیم 
و از نگاه افراط و تفریط دوری کنیم و با نگاه حکمت، عزت و مصلحت مسائل سیاسی 
کشور را پیش ببریم. برای اجرایی شدن اسناد راهبردی و اجرای روابط مان در منطقه و 
کشورهای شرقی و غربی باید متوازن سازی داشته باشیم. قطعاً یکی از چالش هایی 
که رئیسی با آن مواجه است، مذاکرات منطقه ای و مذاکره با کشور عربستان است که 
نیاز دارد تیمی بدون نگاه افراطی با عربستان و کشورهای اسلامی منطقه مذاکره کند 
تا بتوانیم  روابط مان را مسالمت آمیز پیش ببریم. قطعا افرادی که سهم خواهی می کنند 
و دنبال این هستند که پست هایی در کابینه بگیرند و به این امر دست یابی پیدا نکنند، 

برای رئیسی دردسر درست کرده و مشکلاتی به وجود می آورند.        
نماینده سابق مجلس شورای اسلامی

علی بختیار*
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یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی  : 

طرح مجلس درباره فضای مجازی 
موجب هرج و مرج می شود

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی  که از مخالفان طرح صیانت از 
حقوق کاربران در فضای مجازی است وی گفت : باید به معیشت مردم و مشکلات 
اقتصادی شان پرداخت نه اینکه حق آزادی ارتباطات که حق قانونی مردم است را 

نقض کنیم و به ناحق با آن برخورد کنیم.
جلیل رحیمی جهان آبادی در رابطه با دلایل مخالفتش با طرح ضد اینترنت مجلس 
اظهارداشت : ما در عصری زندگی می کنیم که بخش عمده ای از ارتباطات و جابه 
جایی اطلاعات و داده ها چه در داخل و چه در خارج از کشور در بسترهای اینترنتی 
در حال انجام است. قدر مسلّم، این حجم از ارتباطات و جابه جایی اطلاعات و 
داده ها، هم زندگی مردم، هم شغل و کار و هم ارتباطات سیاسی و فرهنگی مردم آنان 

را به صورت یک شبکه وسیع شکل داده است.
اصل آزادی ارتباطات جزو حقوق مسلم مردم است 

وی افزود: اینکه نگرانی هایی پیرامون ساماندهی فضای مجازی وجود داشته باشد 
طبیعی است اما طرحی که همکاران ما در مجلس طراحی کردند اصول و نکاتی 
را در درون خود جای داده و در محتوای آن وجود دارد که نه تنها این ارتباطات را 
ساماندهی نمی کند بلکه یک هرج و مرج و بی نظمی عجیبی در ارتباط ما با دنیا و در 

ارتباط مردم با هم را شاهد خواهیم بود.
رحیمی جهان آبادی ادامه داد: اولا اصل آزادی ارتباطات جزو حقوق مسلم مردم 
است یعنی مردم حق دارند در انتقال داده ها، اندیشه، دیدگاه ها و در بیان نظر 
خودشان از همه تجهیزات مجاز جهان مثل مردم سایر کشورهای مختلف استفاده 
کنند بنابراین این جزو حقوق مردم است  ما در مجلس شورای اسلامی در جایگاهی 
نیستیم که حقوق اولیه و اساسی مردم را نقض کنیم ما به عنوان نماینده مردم باید 

مدافع حقوق آنها باشیم.
نباید به ناحق، حق مردم را محدود کنیم

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ادامه داد: وقتی که این 
رفتارها را در سطح جامعه می بینیم تا حدودی لازم است با مسائل و ارتباطات جهانی 
و تکنولوژی روز درگیر نشویم و این رفتارها را از خودمان نشان ندهیم که هم حقوق 
مردم را ضایع کنیم و هم ایجاد نارضایتی کنیم و هم فرصت های اقتصادی و ایجاد 
اشتغال کار را از مردم بگیریم و هم حق و آزادی مسلّم مردم در استفاده از وسایل 

ارتباطی را محدود کنیم آن هم به ناحق.
دغدغه کنونی مردم معیشت و واکسن است

او اضافه کرد: دلیل ندارد که مردم کشور ما مانند مردم سایر کشورها از این ابزار، 
بستر، اینترنت استفاده نکنند ما جزو ضعیف ترین اینترنت های منطقه و جهان 
هستیم در واقع به جای اینکه این زیرساخت را تقویت کنیم عده ای نشستند آن 
هم در این شرایط کشور چنین طرح هایی را مطرح می کنند. من به عنوان نماینده 
مجلس، فکر می کنم دغدغه کنونی مردم دغدغه معیشت، دغدغه زیست محیطی، 
بحث واکسیناسیون کرونا، تنش های سیاست خارجی است که زندگی مردم را در 

حال حاضر فلج کرده و به خاک سیاه نشانده است.
خطر اصل ۸۵ به مراتب بیشتر است

او ادامه داد: البته در حال حاضر جدای از این مسئله ای که در مجلس مطرح 
است،  پیشنهاد دیگری دادند یعنی اصل 85 و می خواهند این طرح را فقط در یک 
کمیسیون بررسی کنند و هر نظری که کمیسیون داد نظر مجلس باشد خطر این 
اقدام به مراتب بیشتر است چون هم حق اظهارنظر را از اکثریت نمایندگان می گیرد 
و هم در این شرایطی که کشور با آن روبرو است اجازه نمی دهد که نمایندگان در 
صحن، نقاط قوت و ضعف این طرح را بیان کنند. در نتیجه این اقدام آسیب های 
اساسی را هم به اعتبار و آبروی مجلس و هم جایگاه و رأی نمایندگان می زند و هم آثار 

و تبعات اجتماعی و اقتصادی را برای مردم در جامعه داشته باشد.
نماینده مردم تربت جام در مجلس اظهار کرد: این الگوهای فکری در کشورهایی از 
جمله کره شمالی و یا برخی کشورهای کمونیستی آمریکای لاتین هم جواب نداده 
است یا یک سری کشورهای همسایه ما مثل روسیه و ترکیه که در حال اعمال نظارت 

هستند با مشکلات بسیاری مواجه هستند.

رییس مجلس شورای اسلامی: 

توافق ایران و سوریه، کمک به منافع 
اقتصادی دو کشور است

 رییس مجلس شورای اسلامی در بدو ورود به فرودگاه دمشق اهداف اقتصادی 
این سفر را برشمرد و ابراز امیدواری کرد که توافقنامه جامع بین دو کشور زمینه ساز 
فعالیت بهتر بخش های خصوصی و دولتی در دوران پساجنگ، بازسازی سوریه و 

استفاده از منافع تجاری بین دو کشور شود. 
محمد باقر قالیباف« عصر روز - سه شنبه - در بدو ورود به فرودگاه دمشق در نشست 
خبری مشترک با »حموده صباغ« همتای سوری خود گفت: لازم می دانم در بدو 
ورود موفقیت مردم سوریه برای شرکت در انتخابات و تاکید آنها بر اینکه علاقمند به 
حفظ و تثبیت کشورشان هستند را تبریک بگویم و مطمئن هستم که همه در جبهه 

مقاومت از این پیروزی در انتخابات خوشحال هستند.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: جبهه مقاومت، سوریه را خط مقدم مقاومت 
می داند و طبیعتا از پیروزی مردم سوریه مقاومت خوشحال است و البته دشمنان هم 
از این پیروزی ناراحت و عصبانی هستند. وی با ابراز خرسندی از پایان دوران جنگ 
و ناامنی در سوریه تاکید کرد: این ناامنی و جنگ تروریسم علیه سوریه با حمایت 
آمریکایی ها انجام شد، اما امروز آغاز دوره ساخت و ساز و حرکت اقتصادی در سوریه 
است. قالیباف با بیان اینکه توافق نامه جامع همکاری های بین دو کشور در حال 
تهیه است، ابراز امیدواری کرد که این توافق نامه در پارلمان های دو کشور در فرصت 
مناسب تصویب و توسط دولت ها اجرایی شود تا تجار، بازرگانان و فعالان اقتصادی دو 
کشور بتوانند از ظرفیت های ایجاد شده برای بازسازی سوریه و ارتقای همکاری های 

اقتصادی و تجاری استفاده کنند.
رییس مجلس شورای اسلامی ضمن گرامیداشت یاد شهدای مدافع حرم، شهدای 
سوری و همه کسانی که در بحران سوریه، با تروریست ها مقابله کردند، به سردار 
سرلشگر شهید قاسم سلیمانی اشاره و تاکید کرد: وی زحمات زیادی برای مقابله با 

ترویست ها کشید و باید یاد او را همیشه گرامی بداریم.
 

 مدیرکل ضدجاسوسی وزارت اطلاعات خبرداد:

ضربه کاری به شبکه تروریستی موساد 
 مدیر کل ضد جاسوسی وزارت اطلاعات از دستگیری شبکه ای از عوامل سازمان 
جاسوسی رژیم صهیونیستی )موساد( به همراه محموله سنگین و مهمات در مبادی 
غرب کشور خبر داد.  به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت 
اطلاعات، مدیرکل ضد جاسوسی این وزارتخانه اعلام کرد: با رصد و کنترل اطلاعاتی 
خارج از مرزها و اقدامات گسترده اطلاعاتی عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عج( 
شبکه ای از عوامل سازمان جاسوسی رژیم صهیونیستی )موساد( به همراه محموله 

سنگین سلاح و مهمات پس از ورود از مبادی مرزی غرب کشور دستگیر شدند.
وی با بیان اینکه عوامل موساد قصد داشتند از این تجهیزات در جریان اغتشاشات 
شهری وترور بهره برداری کنند، تصریح کرد: رژیم صهیونیستی در مقطع برگزاری 
انتخابات نیز در چند نوبت قصد انجام اقدامات خرابکارانه در نقاط مختلف کشور 
داشت که با اقدام به موقع سربازان گمنام امام زمان )عج( از انجام این خرابکاری های 
تروریستی جلوگیری به علم آمد و ضربه ای کاری به شبکه تروریستی موساد در 
تسلیحات  این  وزارت اطلاعات گفت:  وارد شد. مدیرکل ضد جاسوسی  منطقه 
شامل کلت کمری، نارنجک، وینچستر، کلاش و فشنگ جنگی می شود که برخی 
از آن ها همچون وینچستر و نارنجک برای به آشوب کشیدن اعتراضات مورد استفاده 
قرار می گیرد. وی افزود: وزارت اطلاعات ضمن تشکر از هوشیاری همیشگی آحاد 
مردم به ویژه هموطنان ساکن در استان های غربی کشور در مواجهه با دشمنان 
ایران اسلامی، از همه اقشار مردم خواست تا درباره پیشنهادهای مشکوک به ویژه 
در فضای مجازی و درخواست انجام برخی اقدامات در قبال دریافت مبالغ خارج 
از عرف، با هوشیاری و آگاهی بیشتر عمل کنند و مراتب را به ستاد خبری وزارت 

اطلاعات به شماره 11۳ اطلاع رسانی کنند.

آیا بیش از این می توان چانه زد؟

برجام در پيچ سياسی
با پایان دور ششم مذاکرات وین همچنان تاریخ دور 
جدید مذاکرات و بازگشت هیأت های سیاسی ۴+1 

و ایران و آمریکا به اتریش نامشخص است، این در حالی است که سخنگوی 
جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به یورونیوز گفته است؛ 
ایران پیغام داده تا شروع به کار دولت رئیسی در ماه اوت به مذاکرات برنخواهد 

گشت.
توقف مذاکرات وین به تردیدها و بدبینی ها به احیای برجام دامن زده است، 
به ویژه صحبتهای اولیانوف نماینده روسیه در مذاکرات که تا دور قبل همواره 
اظهارنظرهای امیدبخش داشت بر احتمالات منفی پیرامون توافق هسته ای 
افزوده است. او هفته قبل هشدار داد که تعویق مذاکرات ممکن است عزم 

طرف های درگیر توافق را سست کند.
این در شرایطی است که بعد از آغاز مذاکرات وین و توافقات اولیه اعضا 
با تفاهم  و اعلام شروع نگارش متن نهایی توافق خوشبینی ها در رابطه 
زودهنگام افزایش یافت به طوری که برخی اعتقاد داشتند دور ششم مذاکرات 
توافق نهایی حاصل می شود. اینکه چرایی عدم حصول توافق بعد از شش دور 
مذاکره و تعویق زمانی نامعلوم ادامه آن چگونه قابل تحلیل است واکنش های 

متفاوتی به همراه دارد. 
به طور کلی اختلافات طرفین مذاکره را در دو سطح فنی – حقوقی و سیاسی 
می توان ارزیابی کرد. در سطح فنی – حقوقی که به زعم من پوسته یا صورت 
مذاکرات است توافقات مهمی شکل گرفته به طوری که رفع تحریم های 
موضوعی و در مقابل گام های عقبگرد هسته ای ایران با چالش مهمی مواجه 
نبوده است. طبق ارزیابی کارشناسان برداشتن تحریم های بانکی، نفتی، 
پتروشیمی، بیمه و کشتیرانی دستکم 80 درصد اقتصاد ایران را از سایه تحریم 
خارج می کند. در سمت ایران ملاحظه چالشی برداشتن تحریم های افراد 
حقیقی و حقوقی مورد مطالبه است اما امریکا اعلام کرده نمی تواند تحریم 
های غیر هسته ای که در زمان ترامپ وضع شده است را بردارد. در سمت 
مقابل امریکا و تروئیکای اروپایی با توجه به کاهش نقطه گریز هسته ای ایران 
اصرار دارند سانتریفیوژهای نسل جدید یا امحا و یا از ایران خارج شود امری که 
مورد موافقت تهران قرار نگرفته است. از طرفی عنوان می شود تهران خواستار 
تضمین جدی دولت امریکا برای حفظ پایبندی به توافق و عدم امکان خروج 
واشنگتن به مانند تجربه دولت ترامپ است که ظاهرا امریکا در این زمینه 
تاکنون نتوانسته است ایران را قانع کند. بنابراین در ابعاد فنی – حقوقی 
توافقات اصلی حاصل شده و آنچه مورد اعتراض طرفین است در مقابل راه 

طی شده اهمیت به مراتب کمتری دارد. 
حال سوْال اینجاست چرا ایران و امریکا علی رغم نمایش عزم جدی خود 
برای بازگشت به تفاهم و پیمایش مسیر بخش های کلان تعهدات متقابل روی 
موضوعات کوچکتر حساسیت نشان می دهند به طوری که اصل و ماهیت 

توافق را به مخاطره می اندازند؟ 
پاسخ در ماهیت حاکم بر موضوع مذاکرات است، یعنی هسته اصلی که 
امر سیاسی است نه فنی و حقوقی، آنچه طرفین را در تحصیل تفاهم نامه 
پایانی با محدودیت و وسواس روبه رو می سازد حساسیت های سیاسی است. 
ابعاد سیاسی مذاکرات و توافق ها بر دو پایه حیثیتی – اعتباری و بازخوردها 
و مصارف داخلی است. در سوی ایران سالها تبلیغ و ترویج اهمیت دانش 
هسته ای موانع جدی در برگشت به عقب ایجاد کرده است به ویژه حامیان و 
حاملان گفتمان انقلابی مرسوم روی این فقره بشدت حساس هستند بنابراین 
عقب نشینی از پیشرفت های هسته ای اگر بیش از حدود تعیین شده توسط 
رهبری باشد از حیث اعتباری برای تهران پرهزینه خواهد بود. از سمت دیگر 
رقابت های جناحی و اعتراضات دامنه دار اصولگرایان به دولت روحانی و 
دستگاه دیپلماسی خارجیِ ظریف امکان توافق به سبک دولت روحانی را از 
رئیس جمهوری منتخب گرفته است، بنابراین دولت جدید سعی خواهد کرد 

انتظارات هواداران و پایگاه رأی خود را به شکل نسبی جوابگو باشد.
در سوی دیگر بایدن با مخالفت های جدی از هر دو حزب در مسیر احیای 
برجام روبه روست امری که دست او را بسته و با محدودیت های جدی مواجهه 
کرده است. بایدن برای رفع تحریم های غیرهسته ای به حمایت کنگره نیازمند 
است موضوعی که در شرایط کنونی امکان تحقق ندارد. از طرفی بایدن طبق 
سنت رؤسای جمهوری امریکا به جز ترامپ که خرق عادت کرد نمی خواهد 
در دور اول و در سال آغازین مسئولیت خویش با استفاده از فرمان های اجرایی 
چالش برانگیز موقعیت خود و حزبش را در رقابت های جناحی داخلی به 

خطر اندازد.
بنابراین علی رغم تکیه و تأکید تهران و واشنگتن بر مفاد فنی – حقوقی گره 
اصلی را باید در مؤلفه های سیاسی و اعتباری جستجو کرد، چراکه هر یک 
تلاش می کنند تا آخرین زمان و امکان موجود از برگ های برنده خود برای 
اخذ امتیازات حداکثری استفاده کنند تا در ابعاد مذکور با انتقاد روبرو نگردند.
در چنین پس زمینه ای هر دو طرف اصلی دعوا باید ظرف روزهای آتی 
تصمیمات سرنوشت ساز و موثری بگیرند وگرنه قطعا اصل توافق با تهدید 
مواجه می شود چراکه فرسایشی شدن مذاکرات و نیز اعمال نفوذ و لابی 
دول مخالف برجام در امریکا قطعا در شکل گیری تفاهم نهایی اختلال ایجاد 
می کند.  ایران باید بپذیرد برای احیای برجام چاره ای جز واگذاری برخی 
امتیازات و عقب نشینی از بعضی مواضع وجود ندارد چراکه هر توافق برد – برد 
نیازمند تأمین منافع طرفین بطور متقابل است وگرنه حتی در صورت پیروزی 
یک طرف در زمان تنظیم توافق قطعا پایداری آن با چالش مواجه می شود. 
اگر واقعیت های میدانی تحولات منطقه را مدنظر قرار دهیم به این نتیجه می 
رسیم تهران در صورت احیای برجام به جز مواهب اقتصادی، رفع تحریم ها و 
پیروزی حقوقی و دستاوردهای سیاسی می تواند از موقعیت تغییر استراتژی 
های کلان امریکا برای خروج از خاورمیانه استفاده حداکثری کند. خروج 
امریکا از افغانستان یک نمونه از فرصتهای جدید در اختیار تهران است که 
اگر برجام زنده و اجرایی شود ایران امکان بهره برداری از این رویداد را بدست 
می آورد امری که انتظار می رود در آینده در مورد عراق هم صورت عملی به 

خود بگیرد. 
از طرفی دولت بایدن بر خلاف ترامپ با استناد به رویکردهای جدیدِ کلان 
سیاست خارجه امریکا در دوره اوباما به موازنه قدرت شیعه – سنی و پرهیز از 
جانبداری محض یکطرفه در راستای منافع ملی کشورش معتقد است هر 
چند بطور نسبی تفاوت هایی با دولت اوباما دارد اما کلیت این دو ایده تلاقی 
دارد که این سیاست در مجموع به سود جمهوری اسلامی خواهد بود. اما 
اگر برجام شکست بخورد خود به تنهایی می تواند مهمترین عامل استمرار 
حضور امریکا در منطقه باشد. در سوی دیگر امریکا هم باید آگاه باشد اگر 
امتیازات موثر به تهران ندهد و بر مواضع فعلی خود اصرار داشته باشد هم ایران 
نقطه گریز هسته ای خود را کوتاه تر خواهد کرد و هم واشنگتن همچنان ملزم 
خواهد بود در باتلاق خاورمیانه ادامه حضور داشته باشد و هزینه های هنگفت 
این حضور را گردن بگیرد. در مجموع و با نظرداشت عوامل صدرالاشاره هر دو 
کشور در مقطع کنونی وارد پیچ تند سیاسیِ تصمیم سازی برجامی شده اند و 
ناگزیر از اقدامات شجاعانه و خطیر هستند. به باور نگارنده علت اصلی توقف 
مذاکرات از سوی تهران صرفا بحث انتقال قدرت به دولت جدید و هماهنگی 
های مورد نیاز در این راستاست و این موضوع ارتباطی به بروز موانع جدی در 
عزم تهران برای توافق ندارد. از آنجا که مقامات ایران به خوبی می دانند دولت 
بایدن امکان برداشتن تحریم های غیر هسته ایِ مصوبِ دولت ترامپ و نیز ارائه 
ضمانت مؤثر عدم خروج دوباره امریکا از برجام را ندارد باید در حاشیه مذاکرات 
مابه ازای موارد فوق در عراق و سوریه امتیازات عمده ای به نفع خود و هم 
پیمانانش بگیرد امری که قطعا در حدود اختیارات دولت مستقر در واشنگتن 

است.

اخبار

روح الله رحمانی فر*

 
رییس جمهوری گفت: ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت در شرایط سخت تحریم و جنگ اقتصادی، 
و  زندگی  تامین  و  کرد  ایفا  را  جنگ  ستاد  نقش 
معیشت مردم محور اصلی تصمیم گیری ها در ستاد 

اقتصادی دولت بوده است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
ستاد  جلسه  آخرین  و  سومین  و  چهل  و  دویست 
هماهنگی اقتصادی دولت روز سه شنبه به ریاست 
رییس  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 

جمهوری برگزار شد.
ستاد  نقش  برشمردن  با  اعضا  جلسه  این  در 
تحمیلی  جنگ  در  مقاومت  و  سیاستگذاری  در 
اقتصادی و پیشبرد برنامه های اقتصادی کشور از 
تلاش های رییس جمهوری در زمینه تشکیل منظم 
و پیگیر جلسات اقتصادی دولت و ایجاد انضباط و 
هماهنگی در تصمیم گیری های اقتصادی قدردانی 

کردند.
اداره اقتصاد کشور در شرایط ویژه 

تحریم،بسیار سخت بود
 رییس جمهوری هم، اداره اقتصاد کشور در شرایط 
ویژه تحریم و جنگ اقتصادی را بسیار پیچیده و 
سخت خواند و گفت: هدف نخست دشمنان در 
اعمال تحریم و جنگ اقتصادی، فروپاشی جامعه 
و ناکارآمد جلوه دادن نظام در مقابله با بحران ها و 
مشکلات بوده است و به نظر من ستاد هماهنگی 
کرده  ایفا  را  جنگ  ستاد  نقش  دولت،  اقتصادی 
است. روحانی تامین زندگی و معیشت و جلوگیری از 
آسیب دیدن بنیان زندگی مردم را از محورهای اصلی 
و مورد توجه در تصمیم گیری های ستاد اقتصادی 
اقتصادی  ثبات  و  امنیت غذایی  افزود:  و  برشمرد 
روانی  و  اجتماعی  امنیت  ایجاد  در  مهمی  نقش 

جامعه دارد.

وی افزود: مردم خواستار امنیت روانی، اجتماعی 
و فرهنگی و رفاه و آسایش در زمینه های اقتصادی 
هستند و این موضوع مهم همواره در دولت تدبیر و 
امید مورد اهتمام بود و تا زمانی که جنگ اقتصادی 
با  توانست  این دولت  بود  بر کشور تحمیل نشده 
تا  تورم در ۴ سال متمادی ۹۳  کاهش چشمگیر 
روانی  امنیت  اقتصادی،  و رشد  ثبات  ایجاد  و   ۹6
جنگ  اعمال  از  بعد  بخشد.  ارتقا  را  اجتماعی  و 
اقتصادی علیه ایران نیز تصمیمات موثر و کلان ستاد 
هماهنگی اقتصادی اهداف دشمن را در فروپاشی 

جامعه، خنثی کرد.
آثار اقتصادی تهاجمات سیاسی را کاهش دادیم

 رییس دولت تدبیر و امید خاطرنشان کرد: اگر 
چه عوامل جنگ اقتصادی، سیاسی بود و در حوزه 
ولی  قرار می گرفت،  دیپلماسی  و  روابط خارجی 
تصمیم گیری های  با  اقتصادی  هماهنگی  ستاد 
این  اقتصادی  آثار  کرد  تلاش  مناسب  و  بموقع 

تهاجمات سیاسی را کاهش دهد.

روحانی به استفاده از مجموعه نظرات اقتصاددانان 
و کارشناسان بخش اقتصادی با دیدگاه های مختلف 
در تصمیم گیری های کلان ستاد اقتصادی اشاره 
کرد و گفت: تشکیل جلسات منظم این ستاد نشان 
داد دولت به عهد خود برای تصمیم گیری براساس 
در  سلیقه ای  تصمیمات  از  پرهیز  و  جمعی  خرد 
اقتصادی  کلان  سیاستگذاری های  و  برنامه ریزی 
پایبند بوده است. وی تصریح کرد: حضور مسئولان 
ارشد اقتصادی کشور در جلسات ستاد هماهنگی 
اقتصادی هر هفته در دو نوبت، نشان اهتمام جدی 
دولت در حل مسائل اقتصادی و تلاش ساختاری 
برای ایجاد هماهنگی در اقدامات اقتصادی دولت 
منظم،  حضور  از  قدردانی  با  روحانی  است.  بوده 
با انگیزه و پشتکار همه اعضای ستاد هماهنگی 
اقتصادی بویژه دکتر جهانگیری معاون اول رییس 
جمهوری در جلسات برگزار شده، از نقش مهم وی 
در هماهنگی اجرای تصمیمات این ستاد در دولت 

و ستاد اقتصاد مقاومتی تشکر کرد.

رییس جمهوری: 

ستاد اقتصادی دولت، نقش ستاد جنگ را ایفا کرد

سخنگوی حزب کارگزاران گفت: تمام کسانی که دوست دار جمهوری اسلامی 
و مردم هستند باید به دولت ابراهیم رییسی کمک کنند تا دولتی موفق را شاهد 

باشیم.
حسین مرعشی اظهارداشت: تمام کسانی که دوست دار جمهوری اسلامی و 
مردم هستند باید به دولت ابراهیم رییسی کمک کنند تا دولتی موفق را شاهد 
باشیم. با اینکه در انتخابات 1۴00 رقیب آقای رییسی بودیم اما از هر کمکی 

برای موفقیت دولت  آینده دریغ نخواهیم کرد.
وی با اشاره به مشکلات پیش روی دولت ابراهیم رییسی افزود: در حالی دولت 
رییسی بر سرکار می آید که کشور با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم می کند؛ 
دلیل آن را می توان تحریم های اقتصادی دانست که ترامپ بنیان گذار آن بود. 

سوی دیگر هم اختلافات و کشمکش های داخلی و جایگاه دولت در کشور بوده 
است که در این شرایط سخت، کار را بسیار پیچیده تر کرده است.

 سخنگوی حزب کارگزاران با تاکید بر همراهی دولت جدید اظهار داشت: این 
روزها همه باید در کنار هم بایستند تا دولت آینده در مسیری درست حرکت کند. 
باید انتظارات را کاهش داد، نه طرفداران دولت و نه منتقدان دولت هیچ کدام 
نباید در جهتی حرکت کنند که انتظارات به صورت غیر منطقی و خارج از توان 
دولت افزایش پیدا کند. باید بر اساس ظرفیت های واقعی موجود و شرایط کشور 
از دولت سیزدهم مطالبه و انتظار داشت. امیدواریم که دولت آقای رئیسی راه 
درستی را در پیش گرفته و بتواند مدیران لایق را به کار بگیرد و مهم تر از آن، در 

بهبود سیاست های فعلی تلاش کند.

مرعشی، سخنگوی حزب کارگزاران:

مذاکرات احياء برجام اولویت دولت رئيسی است

از  مجلس  ولایی  مستقلین  فراکسیون  سخنگوی 
نشست روزسه شنبه کمیسیون خبر داد و گفت: در 
ساماندهی  طرح  که  کردند  تاکید  اعضا  جلسه  این 
فضای مجازی باید از دستور کار مجلس خارج شده و 

موضوعات مهم تر در دستور کار قرار گیرد. 
خبرنگاران  با  گفت وگو  در  قزلجه  نوری  غلامرضا 
فراکسیون  ماه  مرداد  چهارم  روز  نشست  توضیح  در 
گفت:  اسلامی،  شورای  مجلس  ولایی  مستقلین 
موضوعاتی چون ناآرامی های اخیر در کشور، گرانی های 
افسارگسیخته و همچنین خیز جدید کرونا و تحولات 
پیرامون تشکیل کابینه دولت سیزدهم در این نشست 

مطرح و در نهایت مواردی مورد اجماع قرار گرفت.
وی با بیان اینکه باید تدابیری برای بستری بیماران 
کرونایی در برخی استانها اندیشیده شود،گفت: در این 
نشست خواستار اقدام جدی تر وزارت بهداشت شد و بر 
تسریع در واکسیناسیون و جبران عقب افتادگی در این 

زمینه تاکید شد.
از  را  تولیدی  برق واحدهای  ادامه قطعی  نوری در   
دیگر مباحث نشست فراکسیون مستقلین ولایی عنوان 

که  در دولت تصمیم گرفته شده  اخیرا  و گفت:  کرد 
برق خانوارها قطع نشود لذا به برخی صنایع از جمله 
تولیدکنندگان سیمان و فولاد  فشار آمده و تولید آنها 
دچار اختلال شده است. بخشی از افزایش قیمت این 
اقلام در بازار هم به همین دلیل می تواند باشد. البته 
بخشی از این گرانی ها ناشی از اختلالات مدیریتی و 
نظارتی است اما این قطعی برق هم اثرات منفی به جا 
گذاشته است. نماینده مردم بستان آباد بیان داشت: در 
این نشست تاکید شد که در اجرای طرح های توسعه ای 
بیش از پیش به ضوابط محیط زیستی توجه شود، در 
برخی نقاط معضلاتی از این ناحیه پیش آمده که به 
طور جدی باید پیگیری شود. همچنین تاکید شد دولت 
جدید در جهت تدبیر و ساماندهی و معیشتی مردم 
گام جدی بردارد. وی یادآور شد: در خصوص تشکیل 
کابینه جدید هم مباحثی در این نشست مطرح شد. 
اکثر اعضای فراکسیون اذعان داشتند که احتمال ایجاد 
محدودیت برای رئیس جمهور جدید با سهم خواهی 
سیاسی وجود دارد لذا تاکید شد رئیس جمهور منتخب 
بر اساس وعده ای که به مردم داده در انتخاب افراد به 

شایسته سالاری توجه کند و اگر چنانچه افراد کارآمد 
فارغ از گرایش سیاسی معرفی شدند، با تمام توان از 
آنها حمایت کند زیرا شرایط فعلی کشور نیازمند افراد 
به  توجه  با  کرد:  تصریح  قزلجه  نوری  است.  توانمند 
ناآرامی های اخیر تاکید شد که حق اعتراض مردم باید 
به رسمیت شناخته شود البته در کنار آن هوشیاری لازم 
برای جلوگیری از بروز تنش توسط افراد ضد انقلاب و 
مخالف و معاند ضروری است اما در عین حال صدای 
نشست  سخنگوی  شود.  شنیده  تکریم  با  باید  مردم 
فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم گفت: نظر 
اعتراضات  و  اجتماعی  مسائل  که   بود  این  بر  اعضا 
اخیر و گرانی ها در جلسه اختصاصی به صورت علنی 
داد:  ادامه  وی  شود.  بررسی  صحن  در  غیرعلنی  یا 
اعضای فراکسیون تاکید کردند که طرح ساماندهی 
فضای مجازی در شرایط فعلی باید از دستور کار مجلس 
خارج شود و موضوعات مهم تر در دستور کار قرار گیرد 
است  برخوردار  خاصی  اهمیت  از  موضوع  این  البته 
باید صرف مسائل  اما در شرایط فعلی وقت مجلس 

بااهمیت تری شود.

سخنگوی فراکسيون مستقلين ولایی مجلس:

طرح ساماندهی فضای مجازی از دستور کار خارج شود

فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه دشمنان باشکست در عرصه نبرد نظامی به نبرد 
در عرصه امید روی آورده اند ، گفت: ما راه را بر دشمنان بسته ایم و آنها با دیدن 

تصاویر بسیجیان بر روی زمین مضطرب می شوند و لرزه بر اقدامشان می افتد. 
اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده  سلامی  حسین  سرلشکر  سردار 
در ادامه سفر به استان کرمانشاه،  در نشست صمیمی با فرماندهان و بسیجیان 
پایگاههای های مقاومت استان کرمانشاه، با بیان اینکه بسیج یک نیروی قدرتمند 
تمام کننده و پایان ناپذیر است خطاب به بسیجیان اظهار کرد: اگر شما می بودید 
هیچگاه ظلم و جفایی که در حق ائمه معصومین )ع( در ادوار مختلف شده بود اتفاق 
نمی افتاد و اگر نگاهی به تاریخ بیاندازیم می بینیم که هیچگاه در برابر دشمنان 
شکست نخورده ایم و اگر شکستی بوده است ناشی از  سستی ایمان ما بوده است، 

نه قدرت دشمن.
وی با بیان اینکه دشمنان در عین حال منتظر فرصت ها هستند و با همه ابزار ها 
به صحنه آمده اند که اقتصاد ما را فلج و مردم ما را از نظام جدا کنند، افزود: آن ها 
می خواهند راه جهاد را روی ما ببندند، دست های ما را در محیط های بیرونی و 
اتصال ما را با جهان اسلام قطع کنند تا در نهایت ما را تسلیم کنند، اما در تمام این 
آرزو ها شکست خوردند. ما افسردگی و پژمردگی را در چهره و در گفتمان دشمنان 
می بینیم، ما همیشه آن ها را رصد می کنیم، ما فراز های آخر این مبارزه را داریم طی 
می کنیم و خیلی از طناب های خیمه این ها را قطع کردیم، فقط عمود مرکزی باقی 
مانده که به آن هم نزدیک شدیم. فرمانده کل سپاه از بسیج به عنوان محلی برای 
تربیت صالحان و عابدان نام برد و اضافه کرد: به طور قطع افرادی که در چنین فضای 
معنوی رشد می کنند، می توانند برای خدمت به کشور و انقلاب اسلامی آماده شوند.
سردار سلامی عنوان کرد: دشمنان اسلام زیاد تلاش کردند ولی هر چه بیشتر 
تلاش کنند بیشتر در باتلاق فرو میروند. وی افزود: با توکل به خدواند متعال تحریم 
ها یک به یک در حال بی اثر شدن هستند و با تلاش جوانان با ایمان و با استعداد 
این مرز و بود روز به روز در حال پیشرفت های چشمگیر در تمامی عرصه ها هستیم.

سردار سلامی خاطرنشان کرد: امروز برنامه ما برای شکست نخوردن نیست. برنامه 
ما پیروز شدن و فتح عرصه های بزرگتر است و جهاد ما پیروز شدن در برابر زیاده 
خواهی دشمنان است. فرمانده کل سپاه، بسیج را مدرسه عشق و کانون تعلیم، 
تربیت و ساخت شخصیت جوانانی که به عنوان الگوی جامعه شناخته می شوند، 
توصیف و تصریح کرد: بسیجیان یک صفت نبوی دارند؛ طبیب هستند و برای 

درمان بیماری های معنوی جامعه و سالم سازی جوانان تلاش می کنند.

وی با ابراز اینکه بسیج برای نفوذ در قلبها و دلهای مردم تلاش می کند، گفت: ما 
در بسیج باید همچون پناهگاهی برای مردم، در جهت حل مشکلاتشان گام برداریم.
سرلشکر سلامی با هشدار نسبت به اینکه "دشمنان ما بیکار ننشسته اند و از 
هر روشی برای ضربه زدن به انقلاب و نظام مقدس جمهوری اسلامی استفاده 
ایران  ملت  دشمنان  امروز  ترفندها  و  توطئه ها  تمامی  به رغم  گفت:  می کنند"، 
دریافته اند که تهدید نظامی علیه ما بی خاصیت است و برایشان پاسخگو نیست و 
اگر دست به اقدام نظامی علیه ایران اسلامی بزنند، نتیجه عکس خواهند گرفت 
و پشیمان خواهند شد. سرلشکر حسین سلامی افزود: هر ملتی که اراده کند در 
صحنه بایستد و از خود در مقابله با دشمنان دفاع کند، پیروز است و شکست نخواهد 
خورد.  فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه  دشمنان باشکست در عرصه نبرد نظامی 
از جمله جنگ های نیابتی و تروریسم کفیری به نبرد در عرصه امید روی آورده و امید 
مردم و جوانان را هدف قرار داده اند ، گفت: ما راه را بر دشمنان بسته ایم و محاسبات 
آنها با هدف فتنه افکنی راه به جایی نمی برد و با دیدن تصاویر بسیجیان بر روی زمین 
مضطرب می شوند . وی با بیان اینکه دشمنان خدا می دانند این سرزمین شکست 
ناپذیر است، گفت: وقتی مردانی این چنین مصمم هستند، ملت ما و امت اسلام 

سرافراز می ماند و کسی نمی تواند به مسلمانان تعرض کند.
سرلشکر سلامی با تاکید بر اینکه شما بسیجیان نمایندگان ملت ایران هستید و 
ملت پشتیبان شما است، گفت: شرف، کرامت، جوانمردی، غیرت، ایثار، محبت 
خصیصه بسیجیان است ، بسیج و بسیجیان امروز هم جمال الهی و هم جلال الهی 
دارند و در مقابل دشمن از شوکت الهی برخوردارند، آنها  در مقابل مستکبران عظمت 

الهی دارند و در مقابل ستمکاران، قلب هایشان به ذکر الهی آرام است.
سرلشکر سلامی ادامه داد: بسیجیان از هیچ دشمنی نمی ترسند و در عین حال 
جمال رحمت و محبت هستند. زینت یافته به پاکی و طهارتند، اهل ایثارند و این 
رخساره معنوی بسیج ماست. وی با بیان اینکه دشمن از ضربه زدن  به فیزیک نظام 
ما  ناامید و مأیوس شده است، خاطرنشان کرد: جنگ نظامی از گزینه های دشمن 
خارج شده و این ها واقعیت است. دشمن، روح معنابخش نظام ما، مردم و دین مردم 

ما ، فرهنگ، معیشت و سلامت آنان را هدف قرار داده است.
فرمانده کل سپاه با تاکید بر اینکه بسیج تعیین کننده ترین نیروی امام و امت 
و نظام اسلامی است، تصریح کرد: بسیج در عرصه و میدان ایستاده است تا از 
ارزش های والای ملت تحت فرمان حضرت امام خامنه ای دفاع کند و این دفاع امروز 

برجسته ترین فراز تاریخ مقاومت ماست که در جریان است.

سرلشکر سلامی در نشست صمیمی با بسیجیان استان کرمانشاه: 

محاسبات دشمن با هدف فتنه افکنی راه به جایی نمی برد
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رگ های واریسی؛ علت ها، درمان و پيشگيری دانه های چيا را به ۸ دليل به رژیم 
غذایی تان اضافه کنيد

دانه های چیا به خاطر هزار و یک دلیل سلامتی در جهان محبوبیت زیادی 
کسب کرده اند.این دانه های ریز بهترین مکمل های کاهش وزن محسوب می 
شوند و آنهم به دلیل فیبر بالا، اسیدهای چرب و اسیدهای آمینه موجود در آنها.

مصرف منظم دانه های چیا اگرچه 8 خاصیت سلامتی شناخته شده دارد:
مراقبت از سلامت قلب: دانه های چیا منابع خوبی از اسیدهای چرب امگا ۳ 
هستند و از قلب در برابر اثرات کلسترول و مشکلات شریانی محافظت می کنند. 
مصرف منظم این دانه ها منجر به کاهش فشار خون و از بین رفتن مشکلات 

گردش خون میشود.
بهبود سلامت استخوان ها: مواد معدنی ضروری در دانه های چیا منجر به 
بهبود سلامت استخوان ها می شود. دو قاشق غذاخوری از دانه های چیا 18 
درصد از میزان نیاز به کلسیم را برطرف می کند. علاوه بر این برطرف کننده نیاز 
شما به پتاسیم و منیزیم نیز هست. جذب مواد معدنی موجود در دانه های چیا، 

منجر به خنثی سازی اثرات مخرب رادیکال های آزاد در بدن می شود.
کاهش وزن: با اضافه کردن کمی دانه چیا به رژیم غذایی به طور روزانه، می 
توانید شاهد اثرات جالب آن در از دست دادن چربی های بدن باشید. فیبر و 
آنتی اکسیدان های موجود در این دانه ها منجر به جلوگیری از انباشت چربی 
در بافت های بدن می شود و به حذف چربی هایی که قبلا در بافت ذخیره شده 

اند کمک می کند.
بهبود توده عضلانی: اسیدهای آمینه ضروری در دانه های چیا منجر به بهبود 
توده عضلانی می شود. پروتئین های موجود در این دانه ها به راحتی جذب می 

شود و سطح انرژی را افزایش می دهد.
مراقب سلامت دستگاه گوارش: فیبر موجود در دانه های چیا، حامی سلامت 
دستگاه گوارش است؛ بخصوص در کسانی که از سندرم روده تحریک پذیر رنج 
می برند.مصرف روزانه این دانه ها باعث کنترل تورم دستگاه گوارش نیز می 

شود و باکتری های سالم روده را افزایش می دهد.
تسکین درد مفاصل: محتوای امگا ۳ موجود در دانه های چیا، برطرف کننده 
درد ناشی از التهاب مفاصل است. آنتی اکسیدان های موجود در این دانه ها 

خطر ابتلا به بیماری های حرکتی و آرتریت را کاهش می دهد.
افزایش سطح انرژی: اسیدهای چرب ضروری و پروتئین های این دانه ها 
انرژی بدن را تقویت می کند و منجر به بهبود عملکرد شما در طول روز می 
شود. دانه های چیا برای ورزشکاران و افرادی که مشاغل پرخطر دارند، توصیه 
می شود. چون خستگی را برطرف کرده و منجر به افزایش بهره وری فیزیکی و 

ذهنی می شود.
جلوگیری از کم آبی بدن: یکی از جالب ترین ویژگی های این دانه ها این است 
که پتاسیم و منیزیم موجود در آنها منجر به بهبود و تعادل الکترولیت های بدن و 

جلوگیری از کم آبی بدن می شود.

با بیان  متخصص بیماری های عفونی و معاون درمان بیمارستان افضلی پور کرمان 
اینکه برای مقابله با ویروس کرونا هیچ مکملی توصیه نمی کنیم گفت: هیچ مکملی باعث 

پیشگیری از ابتلا به ویروس کرونا نمی شود.
دکتر میثم یوسفی افزود: البته سوءتغذیه شدید که شامل کمبود پروتئین هاست می تواند 

باعث نقص ایمنی شدید و در نتیجه عوارض شدید ناشی از ابتلا به این ویروس  شود.
وی با تاکید بر اینکه مردم از استفاده داروهایی که به عنوان مکمل توسط برخی افراد 
سودجو در بازار به فروش می رسد به صورت خودسرانه و بدون تجویز پزشک پرهیز کنند 
گفت: بعضی از مکمل ها می توانند ایجاد مسمومیت کنند و مصرف بی رویه آنها نیز 
عوارضی را به همراه داشته باشد که بعدها برای شناسایی آن عوارض باید هزینه های 
هنگفتی را بپردازند. یوسفی تاکید کرد: مردم به سمت مصرف این نوع از داروها و مکمل ها 

نروند و تنها همان تغذیه مناسب روزانه خود را رعایت کنند.
کدام واکسن؟

معاون درمان بیمارستان افضلی پور که از مراکز درمانی بزرگ و مهم بویژه در مقابله با 
بیماری کرونا به شمار می رود در پاسخ به پرسش خبرنگار ایرنا درباره نوع واکسن ها که 
دغدغه و پرسش برخی شهروندان نیز هست اظهارداشت: در شرایط حاضر، بهترین 
واکسن، واکسن موجود و در دسترس است که افراد می توانند تزریق کنند و  قطعا بهترین 
واکسن است. وی در مورد اینکه کدام واکسن دارای کارایی بیشتر می تواند داشته باشد 
گفت: واکسن ها یک سری مباحث علمی دارند و به هر حال هر شرکت تولید کننده واکسن 

ادعاهایی دارد و سعی می کند سطح ایمنی ناشی از واکسن تولید شده را ارتقا بخشد.
وی تصریح کرد: هیچ توصیه خاصی نسبت به اینکه مردم کدام واکسن را استفاده کنند 
به صورت کلی نداریم البته ممکن است در موارد خاص با توجه به شرایطی که بیمار دارد 
توصیه مان بر تزریق یک نوع واکسن خاص باشد ولی به صورت عمومی هیچ توصیه ای 
بر تزریق نوع واکسن خاص نداریم و توصیه ما این که هر واکسنی در دسترس بود استفاده 

کنند.
وی همچنین افزود: مدت زمان زیادی از تولید واکسن و استفاده از آن در سطح دنیا نمی 
گذرد در نتیجه خود شرکت ها هم نمی توانند ادعا کنند که به صورت صددرصد می توانند 
مشکل کرونا را حل کنند و در آینده مشخص خواهد شد که کدام واکسن بهتر است و می 
تواند بیشترین کارایی را داشته باشد فعلا هر واکسنی که در دسترس قرار می گیرد و می 

توانند از آن استفاده کنند قطعا بهترین واکسن است.
واکسن از ابتلای مجدد جلوگیری نمی کند

این متخصص بیماری های عفونی همچنین تصریح کرد: واکسیناسیون به علت جهشی 

که ویروس پیدا می کند به صورت قطعی و صددرصد نمی تواند جلو ابتلا به ویروس کووید را 
بگیرد بنابراین این ویروس می تواند از چنگال ایمنی ناشی از واکسن هم فرار کند.

معاون درمان بیمارستان افضلی پور کرمان با اشاره به اینکه باوجود واکسیناسیون پرسنل 
بیمارستان باز مواردی بوده که به این بیماری مبتلا شده اند گفت: پرسنل کادردرمان پس 
از ابتلا به کرونا از گردونه خدمت خارج و دیگر نمی توانیم از خدماتشان استفاده کنیم که 

این خود یک آسیب جدی برای سیستم درمان محسوب می شود.
دکتر یوسفی با بیان اینکه نمی شود صرفا متکی به زدن واکسن بود گفت: همچنان باید 
پروتکل های بهداشتی از جمله رعایت فاصله اجتماعی و استفاده از ماسک را در اولویت 
داشت؛ گرچه تزریق واکسن توصیه می شود زیرا علائم بیماری را کاهش می دهد در کاهش 

مرگ و میر نیز بسیار موثر است.
پروتکل ها باید به شدت رعایت شود

وی در ادامه با انتقاد از وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی گفت: مردم به این نکته 
توجه داشته باشند که قطعا کسانی که مبتلا می شوند و واکسینه شده اند به هیچ عنوان 
مصون از ابتلای دوباره به این بیماری نیستند، بنابراین تحت هر شرایطی فعلا توصیه می 
شود که پروتکل های بهداشتی در سطح جامعه بشدت رعایت شود  تا زمانی که میزان 
ابتلا پایین بیاید و حداقل حدود 70 درصد مردم کشور واکسینه شده باشند؛ آنگاه به این 
اطمینان برسیم که چرخه ابتلا به ویروس را شکسته ایم و اینک تنها راه جلوگیری از ابتلا به 

این بیماری رعایت پروتکل های بهداشتی است.
دوره قرنطینه را جدی بگیریم

متخصص بیماری های عفونی دوره نقاهت و ابتلا را همچنان همان دوره نهفتگی حدود 
یک تا سه هفته عنوان کرد و گفت: قرنطینه نیز حداقل دو هفته زمان می برد و تا زمانی که 
فرد علامت دار است مثلا سرفه هایش همچنان ادامه دارد ناقل ویروس است و می تواند 

ویروس را انتقال دهد.
به گفته وی بعد از دوران نقاهت تست مجدد برای اطمینان از پاک شدن از ویروس و 
انجام سی تی اسکن به صورت بی رویه برای تشخیص یا اطمینان از بهبود به خصوص در 
فواصل زمانی کوتاه به هیچ عنوان توصیه نمی شود و تنها با نداشتن وسواس فکری، رعایت 
فاصله اجتماعی، جدی گرفتن دوره قرنطینه بتوانیم عامل انتقال بیماری به افراد اطراف به 

خصوص عزیزانمان نباشیم.
تنها راه ورود ویروس به بدن از طریق تنفسی است

وی تنها راه ورود ویروس به بدن را از طریق تنفسی و ترشحات آلوده و تماس با مخاط ها 
دانست و گفت: رعایت پروتکل های بهداشتی که بارها و بارها به آنها توصیه شده است می 

تواند از انتقال ویروس جلوگیری کند.
دکتر یوسفی همچنین افزود: ویروس نوع دلتا تنها بیشتر اطفال و نوجوانان را درگیر نمی 
کند بلکه همچنان بیشترین میزان درگیری در سن های بالاست و در سنین بالاتر عوارض 
شدیدتر ایجاد می کند که البته نسبت به پیک های قبل میزان درگیری و شدت درگیری در 

سن های زیر 20 سال بیشتر شده است.
 دورهمی ها و کودکان

وی دورهمی ها، جمع های خانوادگی و دوستان را از عوامل مهم ابتلا و آلوده شدن 
کودکان به ویروس کرونا دانست و گفت: تعداد زیادی از بچه ها همچنان بدون علامت 
به این بیماری دچار می شوند و به راحتی می توانند ویروس را به افراد خانواده و دوستان 

منتقل کنند.
متخصص بیماری های عفونی علائم ویروس دلتا را شبیه سرماخوردگی و گلودرد دانست 
و گفت: خیلی از افراد این دو بیماری را اشتباه می گیرند و رعایت پروتکل های بهداشتی را 
در کودکان و نوجوانان جدی نمی گیرند، در قرنطینه و جدا کردن فرد بیمار تعلل می کنند و 

همین باعث می شود که دیگران نیز به این بیماری مبتلا شوند.
وی همچنین نقص سیستم ایمنی و بیماری های زمینه ای را در شدت گرفتن بیماری 
موثر دانست و گفت: این موارد قطعا بی تاثیر نیستند ولی مواردی با عوارض شدید در بین 
نوجوانان و جوانان داشته ایم که هیچگونه بیماری زمینه ای از قبل نداشته اند یا شناخته 
شده نبوده است و با همان درگیری اول با ویروس کرونا به شدت فرد را درگیر و علامت دار 

کرده و چه بسا جان خود را نیز از دست داده است.
متخصص بیماری های عفونی ادامه داد: همچنان درمان قطعی برای کووید 1۹ و دارویی 

که بتوان معرفی کرد که صددرصد بهبود ببخشد وجود ندارد.
دکتر یوسفی با بیان اینکه بیشترین عامل تاثیرگذار در بهبود وضعیت این بیماران مراقبت 
های پرستاری و پزشکی است افزود: در سیستم درمان پزشکی هر چه تعداد بیماران کمتر 
باشد میزان خدمات رسانی و مراقبتی که از بیماران به عمل می آید بیشتر است و برعکس، 
وقتی پذیرش بیماران بیشتر شود استانداردهای مراقبت از بیماران نیز کاهش پیدا می کند 

که این امری طبیعی و در تمام دنیا به همین شکل است.
کاهش موارد مرگ و میر و عوارض شدید بیماری کرونا

معاون درمان بیمارستان افضلی پور کرمان خاطرنشان کرد: سیستم درمان تمام تلاش 
خود را می کند تا بتواند جوابگوی این حجم زیاد مراجعات باشد و این تلاش و کوشش به 
حدی بوده است که بتوانیم با قوت و قدرت بگوییم با اینکه حضور و تعداد بیماران بستری 
شده نسبت به پیک قبل افزایش داشته است اما موارد مرگ و میر و عوارض شدید بیماری 

کاهش پیدا کرده است.
دکتر یوسفی در ادامه با اشاره به اینکه تجربه کادر درمان برای درمان بیماران و همچنین 
امکانات نسبی ایجاد شده قبلا وجود نداشت یا حداقل در منطقه ما کمتر بود گفت: هم 
تجربه کادر درمان و هم امکانات نسبی بیشتر شده است ولی باز هم نمی تواند جوابگوی 
حجم زیاد ورودی به بیمارستان ها باشد و قطعا کمبودهایی هست که بیماران و پزشکان 
متوجه آن می شوند اما با همین امکانات موجود سعی می شود بیشترین خدمات ممکن به 

بیماران ارائه شود تا کمترین عوارض را در جامعه داشته باشند.
کرمان با کمترین میزان رعایت پروتکل ها

معاون درمان بیمارستان افضلی پور کرمان با اشاره به شرایط و شاخص های موجود، 
کرمان را از استان هایی برشمرد که کمترین میزان رعایت پروتکل ها در کنار ۴ یا 5 استان 
دیگر در آن به چشم می خورد و گفت: این جای تاسف دارد و از مردم درخواست می کنیم 
با توجه به حجم گسترده ابتلا، عوارض و بستری بیماران  در بیمارستان ها نسبت به رعایت 

پروتکل ها جدیت بیشتری داشته باشند.
وی همچنین تاکید کرد: افرادی که امکان استفاده از واکسن را دارند در اسرع وقت  برای 
واکسیناسیون اقدام کنند تا بتوانیم این پیک را با کمترین عوارض بگذرانیم و ماه های آینده 

نیز با انجام واکسیناسیون شاهد موارد کمتری از ابتلا به این ویروس باشیم.
به گزارش ایرنا 18 شهرستان از 2۳ شهرستان استان کرمان اینک در شرایط قرمز کرونایی 
قرار دارند و این درحالی است که وضعیت جنوب و شرق این استان از نظر همه گیری کرونا 

شدیدتر گزارش شده است.
باتوجه به شرایط حاد کرونا در استان کرمان وزارت بهداشت مجوز واکسیناسیون افراد 
بالای 50 سال را در جنوب و شرق این استان صادر کرده و مردم با این شرایط سنی می 
توانند براساس ساختارهای اعلام شده وزارت بهداشت برای انجام واکسیناسیون مراجعه 

کنند.

متخصص بیماری های عفونی:

چگونه از ابتلا به کووید در مدارس  مکمل ها از کرونا پیشگیری نمی کند
پيشگيری کنيم

با افزایش موارد کنونی و فصلی بودن ویروس، می توان افزایش موارد شدید در 
پاییز امسال یعنی در زمان بازگشت به مدرسه را انتظار داشت.

در حال حاضر، کودکان در گروه واکسیناسیون قرار ندارند و باتوجه به نگرانی 
از بروز میوکاردیت )Myocarditis، التهاب عضلات قلب( پس از واکسیناسیون 
در این گروه سنی، درک، تجزیه و تحلیل خطرات مهم است، زیرا عوارض ابتلا به 
کووید در میان جمعیت جوان همیشه خوش خیم نیست. با افزایش موارد کنونی 
و فصلی بودن ویروس، می توان افزایش موارد شدید در پاییز امسال یعنی در زمان 

بازگشت به مدرسه را انتظار داشت.
 بنابراین، چه تدابیری - چه جدید و چه قدیمی - برای اطمینان از بازگشت 

ایمن به کلاس های درس باید انجام دهیم؟
 هنگام در نظر گرفتن حمایت از کودکان در مدارس یک رویکرد متعادل، کلیدی 
است. برای محاسبه خطرات عفونت ویروسی و محافظت از دانش آموزان در یک 
دوره طولانی و کوتاه مدت با واکسیناسیون موردی پیچیده است. اگر واقعا دلتا، 
گاما، لامبدا یا سایر سویه ها در پاییز صعودی باقی بمانند آیا می توانیم عفونت را 
کنترل کنیم؟ آیا این اقدامات برای از بین بردن ترس والدین، معلمان، موسسات و 

اجتماعات کافی خواهد بود؟ آیا باید راهبرد های اضافی در نظر گرفته شود؟
سارس-کوو-2  انتقال  بهتر  کنترل  برای  که  راهبرد هایی  این  از  یکی   
)SARS-CoV-2( در مدارس کمتر به آن توجه شده است استفاده از غرغره 
ضدعفونی کننده خوراکی رقیق یا شست وشوی دهانی است. مشابه محافظت 
دوطرفه استفاده از ماسک، درمان با داروی ضدعفونی کننده رقیق بی خطر و موثر 
می تواند با کاهش انتشار و جلوگیری از عفونت، از دانش آموزان بهتر محافظت 

کند.
اگر کودک بدون علامت باشد این روش درمانی قبل و بعد از مدرسه می تواند 
 / عفونی  قطرات  به  شده  وارد  فعال  ویروس  کیفیت  یا  مقدار  از  بالقوه  به طور 
آئروسل ها بکاهد و باعث کاهش عفونت شود. از طرف دیگر، اگر کودکی سالم 
است، اما در معرض ویروس قرار دارد ممکن است این درمان پیشگیری کننده 
اما علم  یا حداقل عفونت را کاهش دهد. این ایده ها جدید نیستند،  باشد و 
دارو های ضدعفونی کننده خوراکی و تاثیرات آن ها بر پویایی انتقال ویروس طی 

سال گذشته گام بزرگی در این زمینه برداشته است.
 غرغره کردن روشی با قدمت هزاران سال است که پیشینه آن به رومیان باستان، 
مصری ها و چینی ها بازمی گردد و در آسیا، فرهنگ پیشرفته تری در مورد غرغره 
کردن و تاثیرات سرشار آن وجود دارد. در اوایل هزاره کنونی گروهی از پزشکان 
ژاپنی تحت عنوان »محققان بزرگ سرما« بررسی تاثیر غرغره بر روی عفونت های 
دستگاه تنفسی فوقانی و بیماری های مشابه آنفلوآنزا را آغاز کردند. آنچه آنان 
و محققان دیگر یافتند، قابل توجه است. مجموعه آزمایش های کنترل شده 
تصادفی این عقیده را پشتیبانی می کند که غرغره با موادی مانند آب، چای سبز و 

پوویدون آیوداین )PVI( ممکن است در واقع از بروز این بیماری ها بکاهد.
 جالب اینجاست که غرغره آب ممکن است پروتئاز های حلقی را که برای عفونت 
ویروسی حیاتی هستند، کاهش دهد و کلر موجود در آب لوله کشی از غلظت کافی 
برای غیرفعال سازی ویروس ها برخوردار است. از غرغره های دهانی می توان برای 
پیشگیری و درمان پوسیدگی دندان و بیوفیلم های سخت نیز استفاده کرد. در یک 
مطالعه مهم که در ژاپن انجام شد کودکان دبیرستانی شهر یاماگاتا که به طور مداوم 
PVI رقیق را به مدت سه ماه در طول زمستان غرغره می کردند، غیبت کمتر از 
سرماخوردگی و آنفلوانزا را گزارش کردند.  میزان اطلاعات علمی ارائه شده طی 
بیماری همه گیر کووید-1۹ فوق العاده بوده است. قطعا غرغره کردن سودمند 
بوده است، زیرا دانشمندان و پزشکان ناامیدانه به دنبال راه هایی برای تقویت 
 )in-vitro( مکانیسم کنترل عفونت بودند و گزارش های متعدد درون کشتگاهی
اثر مواد دارویی فعال غرغره در برابر سارس-کوو-2 را برجسته کرده اند. تفاوت این 
زمان این است که این مطالعات در آزمایش های بالینی با مقیاس کوچکتر انجام 
می شود.  از بین تمام مواد دارویی فعال مورد مطالعه شاید بهترین داده ها مربوط 
به PVI رقیق باشد که میکروب کشی آن با سال ها داده از قابلیت ضدعفونی کردن 
بافت های انسانی و از بین بردن سرایت های قابل گسترش همه گیر، پشتیبانی 
شده است. این ماده بی خطر و در فهرست دارو های سازمان بهداشت جهانی 
قرار گرفته است که در مقاومت ضدمیکروبی نقشی ندارد البته نکته مهم این 
است که استفاده از آن برای تغییر جمعیت سالم و حمایتی میکروبیوم شناخته 
نشان  فعال  کووید-1۹  تنظیم  در  مستقل  بالینی  آزمایش های  نیست.  شده 
داده است که تجویز PVI رقیق باعث کاهش کمی RNA ویروس، بار ویروسی 
عفونی، ویروس فعال در مایع دهان و قطرات تنفسی شده و پاکسازی ویروس را 
تسریع کرده و از عفونت محافظت می کند. از ابتداء این بیماری همه گیر، ایده 
شست وشوی دهانی با دارو های ضدعفونی کننده ایمن و موثر مورد توجه قرار 
گرفته است، اما فاقد داده های پشتیبانی کننده بود. با توجه به ارائه گزارش های 
در حال گسترش برای اطلاع رسانی بهتر، شواهد حاکی از آن است که استفاده 
از دارو های ضدعفونی کننده خوراکی رقیق ممکن است روشی ایمن برای کاهش 
انتقال ویروس باشد.  کارآزمایی های بالینی مبتنی بر غرغره در مقیاس نسبتا 
کوچک، آن ها را در برابر انتقادات عملکرد ضعیف و کمبود قدرت آسیب پذیر 
می کند. در حالی که آزمایش های کنترل شده تصادفی در مقیاس بزرگ فقدانی 
در این زمینه است، اما از سایر انواع و شواهد هنوز می توان مواردی را جمع آوری 
کرد، به ویژه هنگامی که هزاران سال تجربه مطلوب داشته باشید و برای نیاز بالینی 
طی یک بیماری همه گیر اجرا شود.  این روش کم هزینه و ایمن در پیشگیری از 
ابتلا به بیماری یعنی غرغره یا شست وشوی دهانی با اصل احتیاط و سوگند بقراط 
مطابقت دارد و این مورد در ترکیب با سایر اقدامات بهداشت عمومی شاید یک 
مداخله ایده آل برای کودکان آسیب پذیر هنگام بازگشت به مدرسه باشد و ممکن 
است تعادل درستی بین انجام دادن کاری و انجام هیچ کاری برای نشان دادن 
این که ما هنوز در حال تفکر، تکامل و در نظر گرفتن هستیم و نه سقوط در همان 

الگو های واکنشی که در نهایت منجر به تعطیلی مدارس شد، برقرار کند.

گوشت قرمز خطر بيماری قلبی
 را افزایش می دهد

محققان هشدار می دهند خوردن گوشت گاو، گوسفند، خوک و گوشت های 
فرآوری شده، قلب را به دردسر می اندازد.

به گزارش مهر به نقل از مدیسن نت، در این مطالعه، داده های تعداد زیادی از 
تحقیقات شامل بیش از 1.۴ میلیون نفر که به مدت ۳0 سال تحت نظر بودند، 
مورد بررسی قرار گرفت. نتایج نشان داد به ازای مصرف هر 50 گرم گوشت گاو، 
گوسفند و خوک، ریسک بیماری قلبی ۹ درصد افزایش می یابد. وضعیت در مورد 
گوشت های فرآوری شده حتی بدتر است به طوریکه به ازای مصرف هر 50 گرم 
گوشت فرآوری شده مانند بیکن، ژامبون یا سوسیس، خطر 18٪ افزایش یافت. 
»آنیکا نوپل«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه آکسفورد انگلیس، در این باره 
می گوید: »به نظر می رسد گوشت فرآوری شده موجب تشدید بیماری عروق کرونر 
قلب می شود.« خبر خوب این مطالعه این است که به نظر نمی رسد گوشت طیور 
مانند مرغ و بوقلمون خطر بیماری قلبی را افزایش دهد. انواع گوشت مرغ حاوی 
مقادیر چربی اشباع موجود در گوشت قرمز نیستند و همچنین مقادیر زیادی 

سدیم که در گوشت های فرآوری شده وجود دارد، را ندارند.
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مدیر کل آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

آغاز واکسيناسيون فرهنگيان از هفته آینده
مدیر کل آموزش و پرورش استان قم گفت: روند واکسیناسیون فرهنگیان، از 

هفته آینده آغاز می شود و همه فرهنگیان تا پیش از مهر ماه واکسینه می شوند.
شیخ الاسلام در حاشیه سی و پنجمین اجلاس مدیران کل و نواحی آموزش و 
پرورش با اشاره به آغاز واکسیناسیون فرهنگیان استان قم از هفته آینده گفت: 
بر اساس برنامه ریزی ها و با همکاری دانشگاه علوم پزشکی استان سالن امجدی 
دبیرستان امام صادق از سوی آموزش و پرورش برای واکسیناسیون فرهنگیان 

تجهیز شده است.
وی با بیان اینکه تا قبل از شروع سال تحصیلی جدید کلیه فرهنگیان 2 نوبت 
واکسن دریافت خواهند کرد افزود: 16 هزار نفر از فرهنگیان شاغل رسمی و ۴ 
هزار نفر از فرهنگیان شاغل در مدارس غیر انتفاعی در 2 ماه  باقی مانده تا فصل 

بازگشایی مدارس واکسن دریافت می کنند.
شیخ الاسلام با اینکه ۹5 درصد از دانش آموزان دوره  ابتدایی در مدارس استان 
ثبت نام کرده اند گفت: امسال در میان پایه ها ۹0 درصد از دانش آموزان پایه اول 
متوسطه نیز ثبت نام قطعی کرده اند و در متوسطه دوم فرم هدایت تحصیلی برای 

انتخاب رشته در اختیار اولیا دانش آموزان قرار گرفته است.
وی تعداد دانش آموزان استان قم را با افزایش 10 هزار نفری نسبت به پارسال 
270 هزار نفر عنوان کرد و افزود: برای سال تحصیلی جدید 28 هزار کلاس اولی 

نیز وارد مدارس ابتدایی می شوند.
وی با بیان اینکه کار سنجش 20 هزار دانش آموز پایه اولی پایان یافته است 
افزود: پیش بینی می شود که تا زمان آغاز بازگشایی مدارس کار سنجش دانش 
آموزان به پایان برسد. مدیر کل آموزش و پرورش استان قم همچنین از بهره برداری 
از 2 مدرسه جدید 10 و 12 کلاسه در شهر قم برای سال تحصیلی جدید تا یک ماه 

آینده خبر داد و گفت: برای امسال 10 شیفت به مدارس اضافه کردیم.
 وی با اشاره به افزوده شدن 150 تا 160 مدرسه جدید به فضای آموزشی استان 
قم گفت: رتبه استان از سال ۹2 تا امروز از رتبه ۳2 به رتبه 26 در زمینه فضای 
آموزشی رسیده است  که این امر با همت خیران مدرسه ساز و تخصیص اعتبارات 

ملی محقق شده است.
 

مدیرکل کمیته امداد استان قم خبرداد:

 اهدای جهيزیه و کمک هزینه ازدواج
 به نوعروسان و دامادهای قمی

کمیته امداد استان قم ۹1 سری جهیزیه و هدیه ازدواج به نوعروسان و دامادهای 
مددجو و غیر مددجو به ارزش بیش از دو میلیارد تومان اهدا کرد.

مدیرکل کمیته امداد استان قم، با اشاره به اینکه مرحله اول این طرح در دهه 
کرامت برگزار و 157 سری جهیزیه و هدیه ازدواج به نوعروسان و دامادهای تحت 
حمایت اهدا شد گفت: در مرحله دوم، به مناسبت عید سعید غدیرخم، ۹1 سری 

جهیزیه و هدیه ازدواج اهدا شد.
وی بابیان اینکه 57 سری جهیزیه به ارزش ۳20 میلیون ریال به نوعروسان و 
افرادی که ازدواج مجدد داشته اند تعلق گرفته است افزود: این جهیزیه شامل یک 
دستگاه یخچال فریزر 1۳ فوت، یک دستگاه اجاق گاز پنج شعله، یک دستگاه 
اینچ، یک   ۳2 LED تلویزیون ماشین لباسشویی 7 کیلوگرمی، یک دستگاه 

دستگاه جاروبرقی و یک تخته فرش 12 متری است.
میرشکار بابیان اینکه 10 سری جهیزیه نیز به نوعروسان غیر تحت حمایت 
اهداشده است تصریح کرد: 2۴ هدیه ازدواج 60 میلیون ریالی هم به دامادهای 

تحت حمایت اهدا شد.
وی ازدواج پایدار دختران و پسران تحت حمایت را بسیار ضروری عنوان و اظهار 
کرد: این افراد قبل از دریافت جهیزیه و هدیه ازدواج باید در دوره های آموزشی این 
نهاد که در سال های اخیر با توجه به شرایط کرونا به صورت مجازی برگزار می شود 

شرکت کنند.
 مدیرکل کمیته امداد استان قم بابیان اینکه ارزش این اقلام اهدایی بیش از دو 
میلیارد تومان است از مردم و خیران خواست تا با کمک های خود دختران و پسران 

نیازمند در شرف ازدواج را یاری کنند.
 

رئیس کانون شاعران آئینی استان قم خبرداد:

استقبال شاعران آئينی کشور
 از فراخوان شعر غدیر

رئیس کانون شاعران آئینی استان قم گفت: تاکنون بیش از 200 قطعه شعر 
برای کانون شاعران آئینی استان قم در قالب فراخوان شعر غدیر ارسال شده و قرار 

است پس از بررسی های دقیق و موشکافانه، 110 شعر فاخر انتخاب شود.
غلامرضا فلاح روزسه شنبه در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: امسال بنا داریم 
عید غدیر را با شور و شکوه بیشتری جشن بگیریم؛ بنابراین از دو ماه قبل جلسات 
متعدد برای گرامیداشت این عید بزرگ در اداره کل تبلیغات اسلامی و با نهادهای 

فرهنگی و افراد تاثیرگذار در عرصه شعر آئینی برگزار کردیم.
وی بیان کرد: پس از اعلام فراخوان جمع آوری اشعار غدیر، استاد مجاهدی 
پدر شعر آئینی کشور از این حرکت علوی حمایت کردند و خوشبختانه 150 شاعر 
آئینی از سراسر کشور به خصوص تعدادی از برترین شاعران آئینی کشور برای 

ارسال اشعارشان اعلام آمادگی کردند.
رئیس کانون شاعران آئینی استان قم خاطرنشان کرد: تاکنون بیش از 200 
قطعه شعر برای کانون شاعران آئینی استان قم  ارسال شده و قرار است پس از 
بهره برداری  برای  و  انتخاب  فاخر  شعر  موشکافانه، 110  و  دقیق  بررسی های 

مداحان سراسر کشور و مجریان مراسم غدیر در بستر فضای مجازی منتشر شود.
وی گفت: در تلاش هستیم که با همکاری اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم، 

اشعار برگزیده در قالب مجموعه ای، چاپ و روانه بازار شود.
  

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد؛
ورود ۳۰ هزار واکسن کوو ایران برکت به قم

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم از ورود ۳0هزار واکسن کوو ایران برکت 
به این شهر خبرداد.

سیامک محبی،در بازدید از دانشگاه قم ، مرکز واکسیناسیون اساتید حوزه و 
دانشگاه با اشاره به این که لیست اساتید حوزه و دانشگاه جمع آوری و بر اساس 
آن برنامه واکسیناسیون دنبال می شود، گفت: اگر دانشگاه آماده واکسیناسیون 
شود  برای نخستین بار در کشور از دانشگاه قم برای واکسیناسیون اساتید بالای 

55 سال استفاده خواهیم کرد.
امروز گروه سنی  این که  بیان  با  بهداشت دانشگاه علوم پزشکی قم  معاون 
55 سال به بالا واکسن در استان انجام می شود، گفت: مطالبه ما این است که 

واکسیناسیون گروه سنی 50 سال و بیماری های زمینه ای را آغاز کنیم.
وی خاطرنشان کرد: با پیگیری یکی دو روز گذشته استاندار قم،  ۳0 هزار واکسن 

ایرانی کوو ایران برکت به قم وارد و  به چرخه تزریق اضافه شد.
آغاز واکسیناسیون گروه های سنی جدید در قم

 روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم نیز  اعلام کرد: از روز پنجم مرداد ماه 
در استان  قم، جمعیت 58-55 ساله می  توانند برای ثبت نام دریافت واکسن کرونا 
به سامانه www.salamat.gov.ir  مراجعه کنند و طبق نوبت دهی تحت پوشش 

واکسیناسیون قرار گیرند.
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، همچنین 

کماکان واکسیناسیون باقیمانده گروه های سنی بالاتر ادامه دارد.
بر اساس این گزارش،  هم اکنون چهار مرکز تجمعی تزریق واکسن کرونا شامل 
الی 20(، مرکز  اله )ساعت 8:۳0  روح   میدان   ـ مرکز شماره 1: خیابان معلم 
شماره 2: بلوار نیایش – مصلی )ساعت 8:۳0 الی 20(، مرکز شماره ۳: انتهای 
خیابان امام موسی صدر – نمایشگاه دائمی استان )ساعت 8:۳0 الی 20( و مرکز 
خودرویی: بلوار حاج قاسم سلیمانی – پارکینگ مصلی )ساعت 18 الی 21( در 

سطح استان فعال می  باشد.

آیت الله سعیدی خطاب به مسئولان استان قم:

دراجرای تصميم ها همراه
همدل و یکصدا باشيد

تولیت حرم حضرت معصومه)س( در توصیه ای خطاب به مسئولان استان قم 
گفت: تصمیم ها باید همراه، همدل و یکصدا باشد تا به تواند اثرگذاری مورد نیاز را 
به دنبال داشته باشد چراکه حاکمیت نیز در این نظام با رای مردم بر سر کار می آید و 

حاکمیت از مردم جدا نیست.
آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار اعضای ستاد شئون فرهنگی در مناسبت های 
دینی با اشاره به نزدیک شدن ایام عزاداری امام حسین )ع( در خصوص انتخاب شعار 
امسال برای هیات های مذهبی اظهار داشت: شعارها باید با یک نگاه مذهبی و زمان 
شناسانه انتخاب شود، اهل بیت ع که در مقاطع مختلف با جریان های مختلف روبه رو 

بودند در هر موقعیتی بهترین تصمیم به آن موقعیت را می گرفتند.
وی ادامه داد: این تصمیم ها، الگوها و نمونه هایی هستند تا ما در موقعیت ها و 
موضع گیری ها از آن ها بهره بگیریم. عضو خبرگان افزود: در مراسم و مناسبت ها 
باید اقتضائات زمان کامل رعایت شود و اگر نشود آن مراسم مورد تایید اهل بیت)ع( 
نخواهد بود. وی در توصیه ای خطاب به مسئولان استان گفت: تصمیم ها باید همراه، 
همدل و یکصدا باشد تا به تواند اثرگذاری مورد نیاز را به دنبال داشته باشد چراکه 
حاکمیت نیز در این نظام با رای مردم بر سر کار می آید و حاکمیت از مردم جدا نیست.
تولیت حضرت فاطمه بیان داشت: ما باید آرای خود را در جایی متمرکز کنیم تا 
کسی که در راس نظام قرار می گیرد در راه اهداف نظام اسلامی و راه امام راحل و 
امام جمعه قم گفت: زمانی دولت مشروعیت  ایثارگران حرکت کند.  و  شهیدان 
می گیرد که رهبر معظم انقلاب آن را تنفیذ کنند و این جریان نیز تاییدی بر اصول 
نظام اسلامی است. وی در خصوص تذکر به افراد، هیات ها و مکان هایی که در ایام 
محرم شیوه نامه های  بهداشتی را رعایت نمی کنند، تصریح کرد: باید با زبان گرم، 
مهربانی و تذکرهای به جا، قوانین را به این افراد تذکر داد و از برخوردهای فیزیکی 
پرهیز کرد.  مدیرکل تبلیغات اسلامی قم نیز با ارائه گزارشی از وضعیت برگزاری 
هیات ها در سال ۹۹ و ابراز رضایت از اجرای رعایت کامل دستورالعمل های بهداشتی 
تصریح کرد: 110 هیات شاخص و 150 مداح جهادی و 200 شاعر و 110 مسجد 

منتخب و ۴0 گروه سرود در دهه ولایت و ایام محرم در قم فعالیت می کنند.
حجت الاسلام مرتضی شعبان زاده گفت: یکی از آیین هایی که در طول 2 سال 
اخیر در کشور لطمه دیده است و باید به سرعت احیا شود تکریم سادات در روز عید 

غدیر است که از سنت های دیرین شیعیان است.
وی ادامه داد: برای نخستین بار اعضای کانون شاعران آئینی استان با 110 شاعر، 
۳00 اثر به عشق  علی )ع( سرودند که این آثار منتشر شده و در اختیار مداحان و 
وعاظ برای بهرمندی قرار گرفته است. وی افزود: امسال برای بار نخست ستاد 
ساماندهی برنامه های بانوان قم در اداره کل تبلیغات راه اندازی و برای محرم امسال 
کارگروه های مختلفی در جهت پیگیری و برنامه ریزی و پشتیبانی هیات های مذهبی 
تشکیل شده است. وی بیان کرد: ستاد فوق شامل کارگروه های بهداشت و درمان، 
پشتیبانی، صیانت و جلوگیری از جریان های انحرافی، تبلیغات محیطی، اطلاع 

رسانی و رسانه و کمیته محتوایی است.      
 

مدیرکل ارتباطات استان قم:
دفاتر پيشخوان قم ۳۵۲ خدمت ارائه می دهند  
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم از ارائه ۳52 خدمت 26 دستگاه  اجرایی 
دولتی و شرکت غیر دولتی این استان از سوی 76 دفتر پیشخوان خدمات دولت خبر 

داد.
تاکنون ۳52 خدمات دستگاه های اجرایی، 26  پور اظهار داشت:  جواد غلام 
دستگاه شامل پُست، مخابرات، ثبت احوال، ثبت اسناد، امورمالیاتی، امور اقتصادی 
و  آب   ، شهرداری  جوانان،  و  ورزش  سلامت،  بیمه  پرورش،  و  آموزش  دارایی،  و 
فاضلاب، توزیع نیروی برق، گاز، جهاد کشاورزی، محیط زیست، دامپزشکی، میراث 
فرهنگی، حمل و نقل جاده ای، مرکز بهداشت، تاکسیرانی و صندوق بازنشستگی 

به دفاتر پیشخوان استان واگذار شده است.
وی با اشاره به هماهنگی ها و برنامه ریزی های انجام شده برای افزایش برون سپاری 
خدمات دستگاه های دولتی استان به دفاتر پیشخوان، افزود: خدمات دستگاه های 
آب منطقه ای، راه آهن و راه و شهرسازی در اولویت واگذاری به دفاتر پیشخوان قرار 
دارند. رئیس کارگروه دفاتر پیشخوان دولت افزود: طبق بند پ ماده 67 قانون قانون 
برنامه پنج ساله ششم توسعه، دستگاه های اجرایی موظف بودند به الکترونیکی کردن 
کلیه فرآیندها و خدمات با قابلیت الکترونیکی و تکمیل بانک های اطلاعاتی مربوطه 

تا پایان سال سوم اجرای قانون برنامه اقدام کنند.
وی یادآور شد: دستگاه های اجرایی مکلفند کلیه خدمات قابل ارائه در خارج از 
محیط اداری خود و قابل واگذاری یا برون سپاری را به دفاتر پُستی، دفاتر پیشخوان 

خدمات دولت و دفاتر ارتباطات و فناوری اطلاعات روستایی واگذار کنند.
غلام پور گفت: طبق قانون تعرفه ارائه خدمات در دفاتر پیشخوان خدمات دولت 

باید به تصویب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات برسد.
 

 روابط عمومی حرم حضرت معصومه)س( اعلام کرد: 

جشن های عيد غدیر در حرم بانوی کرامت
روابط عمومی حرم حضرت معصومه)س( اعلام کرد: ویژه برنامه های حرم مطهر 
کریمه اهل بیت)س( به مناسبت عید سعید غدیر شامل سخنرانی، مدیحه سرایی، 
پرده خوانی واقعه غدیر، اجرای سرود و تواشیح، برگزاری مسابقات، قرائت زیارت 

غدیریه و دعای ندبه می باشد.
به گزارش روابط عمومی آستان حضرت معصومه)س(، چهارشنبه شب هم زمان با 
شب عید غدیر بعد از نماز عشا مراسم جشنی با سخنرانی آغاز خواهد شد و سپس با 
مداحی مداحان ادامه پیدا می کند؛  این مراسم به صورت زنده از شبکه استانی قم و 

بستر فضای مجازی آستان منعکس خواهد شد.
صبح روز عید غدیر نیز مراسمی از ساعت 6:۳0 با سخنرانی و قرائت دعای ندبه 
برگزار خواهد شد که به صورت زنده از شبکه قرآن و معارف سیما، شبکه استانی نور و 

رادیو معارف به روی آنتن خواهد رفت.
آیین های حرم حضرت معصومه)س( در روز عید غدیر مدیحه سرایی  از دیگر 
و قرائت خطبه غدیریه در ساعت 11 با پخش از شبکه استانی قم، مداحی بعد از 
نماز ظهر و عصر و جشن انس با قرآن کریم همراه با برنامه های مختلف قرآنی و 

مدیحه سرایی در عصر عید ساعت 1۹ است.
مراسم شام عید غدیر نیز پنجشنبه شب بعد از نماز عشا با سخنرانی، مداحی 
و قرائت دعای کمیل با پخش از شبکه استانی قم خواهد بود و بعد از این مراسم 
زیارت جامعه کبیره قرائت خواهد شد. همچنین مراسم حضوری شب و شام عید 
سعید غدیر همراه با پرده خوانی واقعه غدیر، اجرای سرود و تواشیح گروه های معراج 
و میثاق، مسابقه حضوری و اهدای متبرکات فاطمی خواهد بود. صبح روز جمعه بعد 
از عید غدیر نیز ساعت 6 صبح دعای شریف ندبه قرائت و سخنرانی برگزار خواهد شد 

که به صورت زنده از شبکه 2 سیما و شبکه استانی قم پخش خواهد شد.
  

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم تاکید کرد:

لزوم فرآوری و صادرات سنگ های قيمتی 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: در حال حاضر حجم 
عظیمی از سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی به صورت خام از کشور خارج می شود و 
لازم است مجموعه هایی، فرآوری سنگ های قیمتی را انجام داده و از خام فروشی 

جلوگیری کنند.
علیرضا ارجمندی در بازدید از موزه سنگ یاقوت قم اظهار کرد: در حال حاضر 
حجم عظیمی از سنگ های قیمتی و نیمه قیمتی به صورت خام از کشور خارج 
می شود و ایجاد چنین مجموعه ای، موجب فرآوری سنگ های قیمتی و جلوگیری 

از خام فروشی است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: تراش سنگ های 
قیمتی و نیمه قیمتی و صادرات آن به کشورهای دیگر، علاوه بر حفظ منابع کشور، 

نقش بزرگی در تولید ناخالص ملی خواهد داشت.

 غدیر یک روز نیست،   غدیر آغاز است،  آغازی برای ولایتی که بیکرانه است و 
برایش پایانی نمی توان متصور بود.

واقعه غدیر حادثه ای تاریخی نیست که در کنار دیگر وقایع بدان نگریسته شود. 
غدیر تنها نام یک سرزمین نیست. یک تفکر است، نشانه و رمزی است که از 
تداوم خط نبوّت حکایت می کند. غدیر نقطه تلاقی کاروان رسالت با طلایه داران 
امامت است.  غدیر یک سرزمین نیست، چشمه ای است که تا پایان هستی می 
جوشد، کوثری است که فنا برنمی دارد، افقی است بی کرانه و خورشیدی است 

عالمتاب.
سال دهم هجرت بود و پیامبر از آخرین سفر حج خود باز می گشت، گروه 
انبوهی که تعدادشان را تا 120 هزار نفر رقم زده اند او را بدرقه می کردند تا این که 

به پهنه بی آبی به نام غدیر خم رسیدند.
نیم روز هیجدهم ذی الحجه بود که ناگهان پیک وحی بر رسول خدا )ص( نازل 
شد و از جانب خدا پیام آورد که: »ای رسول آنچه از جانب پروردگارت بر تو نازل 
شده به گوش مردم برسان و اگر چنین نکنی رسالت او را ابلاغ نکرده ای و خداوند 
تو را از گزند مردمان حفظ خواهد کرد«. پیامبر دستور توقف دادند و همگان در آن 
بیابان بی آب و در زیر آفتاب سوزان صحرا فرود آمدند و منبری از جهاز شتران برای 

پیامبر ساختند و رسول خدا بر فراز آن رفته و روی به مردم کردند.
پناه جست  او  به  اماره  از بدی های نفس  و  فرموده  را سپاس  ابتدا خدای 
و فرمود: »ای مردم بزودی من از میان شما رخت بر می بندم، پس از من چه 
کسی بر مومنین در ارزیابی مصلحت ها و شناخت و تصرف در امور سزاوارتر 
است همه یک سخن می گویند خدا و پیامبر داناترند.  آیا من به شما از خودتان 
اولی و سزاوارتر نیستم و همگان یک صدا جواب می دهند که چرا چنین است 
آنگاه فرمود: من 2 چیز گرانبها در میان شما می گذارم یکی ثقل اکبر که کتاب 
خداست و دیگری ثقل اصغر که اهل بیت من هستند. مردم، بر آنان پیشی 

نگیرید و از آنان عقب نمانید.
آنگاه دست علی )ع( را در دست گرفت و آن قدر بالا برد که همگان او را در 
کنار رسول خدا دیدند و شناختند سپس فرمود: خداوند مولای من و من مولای 
مومنان هستم و بر آنها از خودشان سزاوارترم. ای مردم هر کس که من مولا و 
رهبر اویم این علی هم مولا و رهبر اوست و این جمله را سه بار تکرار کرد و چنین 
ادامه داد: پروردگارا، دوستان علی را دوست بدار و دشمنان او را خوار. خدایا علی 
را محور حق قرار ده و سپس فرمود: لازم است حاضران این خبر را به غایبان 

برسانند.
هنوز اجتماع به حال خود باقی بود که دوباره آهنگ روح بخش وحی گوش 
جان محمد )ص( را نواخت که:  »امروز دینتان را برایتان کامل نمودم و نعمت خود 
را بر شما به پایان رساندم و اسلام را به عنوان دین برایتان پسندیدم« و بدین سان 

علی )ع( از جانب خداوند برای جانشینی پیامبر )ص( برگزیده شد.
عیدی برای تحول حیات معنوی

هیجدهم ذی الحجه روز غدیر خم را مسلمین خصوصا شیعیان عید شمرده 
اند، دانشمندان لغت و زبان شناسی عید را از مشتقات ماده"ع و د" به معنای 

بازگشت می دانند و در نوروز بازگشت حیات را به پیکر سرد گرامی  می دارند.
در مقام تطبیق این نکته با موازین مکتبی و مذهبی باید گفت عید آدمی  
بزرگداشتِ بازگشتِ حیاتِ معنویِ انسان است. در چنین باوری نوروز انسان 
روزی است که وی به خویشتن بازگردد و گمشده اش را دریابد. مثلا در ماه مبارک 
رمضان انسان بعد از ۳0 روز جهاد و مجاهده با نفس سرکش تمام ناخالصی های 
وجودش را ذوب می کند تا عبودیت ناب در آن تجلی کند و آنگاه عید فطر است. 
پس عید اسلامی  بازگشت حیات است و تعیین آن بر عهده شرع اقدس. غدیر 
بنا بر این تفسیر هر دو شرط را دارد یعنی هم بازگشت به خویشتن است و هم از 

طرف شرع مشخص شده است.
غدیر بازگشت حیات دوباره اسلام است. علاوه اینکه عید غدیر تشریع هم شده 
است،   از جمله روایات موجود: فرات بن ابراهیم کوفی از امام صادق )ع( نقل 
می کند که ایشان به نقل از پیامبر اکرم فرمودند »یوم غدیرخم افضل اعیاد امتی« 
روز غدیر بزرگترین عید امت من است. حسن بن راشد می گوید از امام صادق )ع( 
پرسیدم غیر از عید فطر و قربان برای مسلمانان عید دیگری هم هست؟ فرمودند: 
بلی و این عید از آن دو عید دیگر با فضیلت تر است. گفتم: کدام روز است؟ 
فرمود: روز هیجدهم ماه ذی حجه عید غدیر خم. عرض کردم: قربانت شوم در 
آن روز چه اعمالی انجام دهیم؟ روزه بگیرید بر محمد و آلش صلوات بفرستید.  
فرمودند: انبیا )ع( روزی که وصی خود را نصب می کردند امر می کردند که آن 
روز را جشن بگیرند، وقتی به سیره ائمه و پیامبر اکرم مراجعه می شود در می یابیم 
که پیامبر و امیرمومنان و سایر ائمه با روز غدیر به عنوان یک عید برخورد کرده و 
مسلمانان را به تبریک و تهنیت گفتن به هم دعوت کرده اند. امام حسن )ع( روز 

عید غدیر در کوفه مهمانی بزرگی برپا می داشتند.
امام علی با فرزندان و گروهی از پیروانش بعد از نماز برای شرکت در مجلس به 
منزل امام حسن )ع( می رفتند و پس از اتمام مهمانی امام حسن )ع( هدایایی 
به مردم اعطا می فرمود و این حرکت امام حسن )ع( موجب شد مردم به روز عید 

غدیر عادت کنند.
وجه تسمیه غدیر خم

غدیر گودال آب است که بعد از گذشتن سیل بر جای می ماند و به زودی خشک 
می شود.  غدیر خم نام واحه یی در نزدیکی جحفه است که قبایل خزاعه و کنانه 
در زمان جاهلیت در آن جا منزل می کردند. خم به معنی بدبوست. گویند هوای 
غدیر خم آن قدر ناسازگار است که هیچ کودکی در آن تا سن بلوغ زنده نمی ماند 
مگر آن که به جای دیگر برود. جحفه بر وزن غرفه آبادی ای است در اراضی 
ساحلی حجاز در جنوب شرقی رابغ بین مکه و مدینه )بین خلیص و بدر( که به 
بدی آب و هوا شهرت دارد. این محل، میقات حاجیان شام و مصر و عراق بود که 
از راه دریا به حجاز می رسیدند. ولی امروز متروک است و حاجیان در منزل رابغ 

احرام می بندند.
چرا »عید غدیر« بزرگ ترین عید مسلمانان است؟

عید  بزرگترین  را  خم  غدیر  عید  که  اینست  شاهد  تاریخی  مختلف  روایات 
مسمانان می دانند و از آن با عنوان عید الله الاکبر یاد می کنند. امام صادق)ع( 
در روایتی در وسایل الشیعه در این باره فرمود: »روز غدیرخم عید بزرگ خداست، 

خدا پیامبری مبعوث نکرده، مگر اینکه این روز را عید گرفته و عظمت آن را 
شناخته و نام این روز در آسمان، روز عهد و پیمان در زمین، روز پیمان محکم و 

حضور همگانی است.«
در  مختلفی  مراسم  گرفته،  جشن  را  روز  این  جهان  سراسر  در  شیعیان 
گرامی داشت آن برگزار می کنند. برگزاری این جشن خصوصا در سده های 
اخیر از شعائر شیعه محسوب می شود. اما دلیل این ارزش و اهمیت فزاینده 
عید غدیر خم در مقایسه با دیگر اعیاد شیعه چیست؟ رهبر معظم انقلاب در 
این باره اینطور توضیح داده اند: اینکه در بعضی از تعبیرات گفته شده است 
که عید غدیر عیدالله الاکبر و از همه ی اعیاد بالاتر است، علّت این و وجه این 
چیست؟ خب، در قرآن کریم آیاتی هست که به غیر از مساله  غدیر به مساله  
ذینَ کَفَروا مِن  دیگری قابل تطبیق نیست. همین آیه  معروف »الیَومَ یَئِسَ الَّ
دینِکُم فَلا تَخشَوهُم وَ اخشَونِ اَلیَومَ اَکمَلتُ لَکُم دینَکُم وَ اَتمَمتُ عَلیکُم نِعمَتی 
وَ رَضیتُ لَکُمُ الِاسلامَ دیناً« که در اوایل سوره  مائده است، با غیر مساله ای 
در وزن و اهمّیّت و اندازه  مساله  غدیر، قابل تطبیق نیست؛ فقط یک چنین 
مِن دینِکُم«  کَفَروا  ذینَ  الَّ یَئِسَ  »الیَومَ  تعبیر  تواند  مساله ای است که می 
درباره اش بیاید. آن  افرادی که در مضمون این آیات خدشه کرده اند، حرف 
هایی می زنند، مطالبی گفته اند، مخالفان و اشخاصی که قضیّه  غدیر را قبول 
ندارند، این آیه را به نحوی تأویل کرده اند، لکن این بخش از آیه قابل تأویل 

نیست.
امروز روزی است که دشمنان -کفّار- از دین شما مأیوس شدند. چه چیزی مگر 
بر دین اضافه شد که دشمن را مأیوس کرد؟ آن احکامی که در این آیه، در اوّل 
سوره  مائده، قبل و بعد از این فِقره آمده است، مگر چقدر اهمّیّت دارد؟ این تعبیر 
درباره  نماز نیامده است، درباره  زکات نیامده است، درباره  جهاد نیامده است؛ 
ذینَ کَفَروا  درباره  هیچ یک از احکام فرعی الهی نیامده است که »اَلیَومَ یَئِسَ الَّ
مِن دینِکُم«؛ پس این یک قضیّه  دیگری است؛ غیر از این احکام فرعی است. 
آن قضیّه چیست؟ قضیّه  رهبری جامعه  اسلامی؛ قضیّه  نظام حکومت و امامت 
در جامعه  اسلامی. بله، ممکن است تخلّف کنند -کما اینکه کردند؛ چند قرن 
بنی امیّه و بنی عبّاس و امثال اینها با نام امامت و خلافت و مانند اینها، پادشاهی 
کردند؛ سلطنت کردند- ]امّا[ این لطمه ای نمی زند به فلسفه  غدیر. ماجرای 

تعیین غدیر، ماجرای تعیین ضابطه است، تعیین قاعده است.
یک قاعده ای در اسلام درست شد؛ پیغمبر اکرم)ص( در ماه های آخر عمر، 
این قاعده را وضع کرد؛ آن قاعده چیست؟ قاعده  امامت؛ قاعده  ولایت. جوامع 
بشری از دیرباز حکومت داشتند؛ بشر انواع و اقسام حکومت ها را تجربه کرده 
است؛ اسلام این حکومت ها را، این نوع قدرتمندی ها و قدرت مداری ها را قبول 
ندارد؛ امامت را قبول دارد. این قاعده  اسلام است؛ غدیر این را بیان می کند ... 
قاعده  حکومت و اقتدار و قدرت مداری در جامعه  اسلامی، با غدیر معیّن شد و 

پایه گذاری شد؛ اهمّیّت غدیر این است.
اهمّیّت غدیر فقط این نیست که امیرمؤمنان را معیّن کردند؛ این هم مهم است 
امّا از این مهم تر این است که ضابطه را معیّن کردند، قاعده را معیّن کردند؛ معلوم 
شد که در جامعه  اسلامی، حکومت سلطنتی معنا ندارد، حکومت شخصی معنا 
ندارد، حکومت زَر و زور معنا ندارد، حکومت اشرافی معنا ندارد، حکومت تکبّر بر 
مردم معنا ندارد، حکومت امتیازخواهی و زیاده خواهی و برای خود جمع کردن 
و افزودن معنا ندارد، حکومت شهوت رانی معنا ندارد؛ معلوم شد که در اسلام 
این جوری است. این قاعده در غدیر وضع شد. وقتی این قاعده وضع شد، 
ذینَ کَفَروا مِن دینِکُم«؛ دیگر دشمن ها از اینکه بتوانند مسیر  آن وقت »یَئِسَ الَّ
این دین را تغییر بدهند، مأیوس می شوند؛ چون مسیر دین آن وقتی تغییر پیدا 
می کند که آن نقطه  اصلی، آن هسته  اصلی تغییر پیدا کند؛ یعنی هسته  قدرت، 
هسته  مدیریّت، هسته  ریاست؛ اگر تغییر پیدا کند، همه چیز تغییر می کند؛ بله 
در واقعیّت عملی، تغییراتی به وجود می آید و افرادی از قبیل خلفای بنی امیّه و 
بنی عباس سرِ کار می آیند به عنوان اسلام، حجّاج بن یوسف هم ]سرِ کار[ می آید، 

امّا اینها دیگر ضابطه را نمی توانند به هم بزنند.
امروز اگر افرادی در دنیای اسلام؛ آنهایی که با معارف اسلامی آشنا هستند، 
مراجعه کنند به قرآن، مراجعه کنند به ضوابطی که در قرآن برای بندگی حق و 
زندگی و جهت گیری بندگان حق -یعنی ملّت ها- در قرآن معیّن شده است، 
امکان ندارد به نتیجه ای برسند، جز نتیجه  امامت امیرالمؤمنین )ع( و آنچه دنباله  
او است. این ادّعای ما است و می توانیم این ادّعا را کاملًا ثابت کنیم. هر شخصی 
در دنیای اسلام، روشنفکران، متفکّران، صاحبان عقیده، افرادی که از اوّل با یک 
عقیده  دیگری بار آمده اند، اگر قرآن را و ارزش های قرآنی و ضوابط قرآنی را برای 
زندگی جوامع بشری ملاک قرار بدهند، به هیچ نتیجه ای نمی رسند جز اینکه 
شخصی مثل علیّ بن ابی طالب )ع( بایستی بر جوامع اسلامی حکومت بکند؛ 

یعنی راه، این است؛ راه، امامت است. این مربوط به غدیر. 
کتابشناسی غدیر خم

گذشته از سخنان و اظهارات نقلی علما و روحانیون در باره واقعه غدیر خم، 
اسناد موثق تاریخی نیز در این باره وجود دارد که از مهمترین منابع قابل استناد 
نّة وَ الْادََب،  اَلْغَدیر فِی الْکِتابِ وَ السُّ کتاب الغدیر علامه امینی است. کتاب 
مشهور به الغدیر کتابی به زبان عربی با موضوع اثبات امامت و خلافت بلافصل 
امام علی)ع(  در واقعه غدیر است که در 11 جلد تنظیم شده و جلد نخست، به 
بررسی سند حدیث غدیر اختصاص دارد. امینی حدیث غدیر را یقین آورترین و 
متواترترین حدیث منقول از پیامبر)ص(  می داند. وی بدین منظور سند حدیث 
را از صحابه و تابعان تا علمای سده 1۴ قمری با تکیه بر منابع اهل سنت ذکر 
می کند. او در جلد نخست نام 110 تن از صحابه پیامبر و 8۴ تن از تابعانِ 
روایت کننده واقعه غدیر را گردآورده است. امینی در 6 جلد بعدی، شاعران غدیر 

را معرفی و اشعار آنها را نقل کرده است.  
امینی برای نوشتن این کتاب به کتابخانه های کشورهای مختلف از جمله هند،  
مصر و سوریه سفر کرده است. چنانکه علامه امینی گفته، او بیش از 100هزار 
کتاب را دیده و بیش از 10 هزار کتاب را مطالعه کرده است. نوشتن کتاب الغدیر 
بیش از ۴0 سال طول کشیده است. درباره الغدیر کتاب ها و پایان نامه های 
متعددی نوشته شده است. همچنین موضوعات مطرح شده در الغدیر به صورت 

یک مجموعه موضوعی در 27 جلد منتشر شده است.

عیدغدیرخم رمز جاودانگی ولایت و امامت؛

عید غدیرخم؛ جشن احیای امامت و نقشه راه مسلمانان
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با گسترش دسترسی به اینترنت و فضای مجازی فضای اقتصاد و اشتغال شاهد 
تحولی بزرگ  بوده است و روز به روز ابعاد گسترده آن آشکار می شود.

در ایران بر اساس آخرین گزارش های سازمان تنظیم مقررات، ضریب نفوذ اینترنت از 
۹۴ درصد گذشته و بیش از 8۳ درصد مردم کاربر اینترنت موبایل هستند و نفوذ اینترنت 
ثابت خانگی به 11 درصد رسیده است. اما در روزهای همه گیری کرونا، قابلیت های 
استثنایی فضای آنلاین در حوزه های مختلف بهداشت و پابش سلامت، آموزش، بانک 
و بیمه و ... تجربه شد. از سوی دیگر معضل بیکاری و هزینه های سرسام آور ایجاد یک 
شغل پایدار و مولد، همچنان یکی از بحث های جدی در محافل اقتصادی و اجتماعی 
است. ایرناپلاس در این زمینه نظرها و دیدگاه های یکی از نخبگان کارآفرین کشور را 

جویا شد که با وجود جوانی، تجربه های نظری و عملی ارزشمندی دارد.
و  خدماتی  استارت آپ  یک  بنیانگذاری  با   ،1۳62 متولد  تاج الدین  حامد  دکتر 
سفارش آنلاین، توانسته برای صدها نفر اشتغال پایدار و تخصصی ایجاد کند.   وی 
ارشد  مدیریت  و  است  شریف  صنعتی  دانشگاه  از  برق  مهندسی  فارغ التحصیل 
دکترای  مدرک  همچنین  گذرانده؛  دانشگاه  همین  در  نیز  را   )MBA( کسب وکار 
تخصصی )PhD( خود را از کانادا و فوق دکترای کسب وکار دیجیتال را از فرانسه کسب 

کرد و به ایران بازگشت تا استارت آپ تخصصی خود را راه اندازی کند.
ارزیابی شما از  مباحث کارآفرینی و فضای آن در ایران چیست؟

به نظر می رسد درباره اهمیت کارآفرینی در سال های اخیر، تحولی بزرگ شکل گرفته 
و در گفتمان رسمی و غیر رسمی کشور به رسمیت شناخته شده است؛ اما کارآفرینی 
در مدل اقتصادی فعلی چالش هایی دارد که نیازمند اخذ و اجرای تصمیم های جدید و 
اصلاحات است زیرا استارت آپ ها زیرمجموعه بخش اقتصاد کلان کشور هستند؛ برای 
کارآفرینی زمینه سازی لازم است تا استارت آپ ها وظیفه ملی بزرگتری به دوش بگیرند 
و سهم آفرینش اشتغال را در سطحی کلان ایفا کنند. هرچه استارت آپ ها بیشتر فعال 

باشند، سطح رفاه عمومی مردم بیشتر خواهد شد.
یک دیدگاه وجود دارد که گسترش استارت آپ ها را باعث حذف مشاغل و رشد 

بیکاری می داند؛ نظر شما چیست؟
 این تفکر کاملا نادرست است؛ در کشورهای توسعه یافته، عمدتا با ورود استارت آپ ها 
تعداد مشاغل در یک زمینه خاص، اتفاقا بیشتر شده. در واقع ممکن است 5 نفر بیکار 
شوند اما در عوض 50 نفر وارد بازار کار می شوند. ضمن اینکه رقابتی مفید برای کیفیت 
خدمات شکل می گیرد. بله جنبه مثبت دیگر، رقابت است؛ وقتی به جای یکصد 
تعمیرکار یا ارائه دهنده خدمت، چند هزار نفر داشته باشیم، آنها در رقابت با هم کیفیت 

ارائه خدمت را بالا می برند.
چشم انداز شما از آینده کسب وکارهای اینترنتی چیست؟

در کشور ما فرصت های خوبی برای فعالیت وجود دارد و من همچنان آینده را روشن 
می بینم به شرط اینکه موانع آن برداشته شود. بیشتر این موانع در پهنه گسترده اخذ 
مجوزها و رویه های قانونی و سازوکارهای دولتی است که نیازمند تسهیل و گشایش 
است، بسیار ضرورت دارد که در بخش زیرساخت ها و قوانین دست وپاگیر و نیز کسب 

مجوزهای دشوار، تحولی بزرگ صورت گیرد.
برخی صاحبان مشاغل این حوزه از نیاز به تسهیلات دولتی بویژه در روزهای 

کرونایی می گویند؛ نظر شما چیست؟
به نظر من خیلی نیاز نیست دولت در حوزه های مالی و اعطای تسهیلات گام بردارد؛ 
ما در این دوره یک ریال هم تسهیلات نگرفتیم؛ حتی پیشنهاد دادیم مستقیما به 
متخصصان فعال در اپلیکیشن ها و خدمات آنلاین وام داده شود؛ اما این فرآیند چنان 
سخت و نیازمند داشتن رابطه و ... بود که از خیر آن هم گذشتیم و اصلا سراغش 
نرفتیم! به نظرم تسهیلات مالی برای کسب وکارهای نوپای اینترنتی خیلی کارگشا 
نیست در عوض باید هرچه سریع تر فضای کلی کسب وکار بویژه بر بستر آنلاین بهبود 

یابد.
در این زمینه مصداقی تر توضیح دهید که چه مشکلاتی در این بخش است؟

سازمان  با  همکاری  برای  پیش  مدت ها  از  داریم؛  خاص  تجربه  یک  ما  ببینید 
فنی وحرفه ای پیش قدم شدیم و سالهاست که پیگیریم از معاون وزیرکار تا خود سازمان 

فنی وحرفه ای کشور؛ حتی توانستیم  قرارداد امضا کنیم اما متاسفانه نتیجه مثبت 
چندانی درپی نداشت. واقعیت این که اگر بخواهیم در زمینه آموزش تخصصی به 
کارجویان فعالیت کنیم، دولتی ها سریع می گویند مگر کشور بدون سازمان و متولی 
است! متاسفانه برخی از سازمان های متولی کمترین تعامل را ندارند و به وظیفه ذاتی 
خود عمل نمی کنند؛ اگر فقط همین یک مانع هم برطرف شود، کمک بزرگی به 

کسب وکار مجازی می شود.
فرآیند اخذ مجوزها چنان طولانی است که متقاضی به این نتیجه می رسد اساسا کار 
را رها کند! ما در تجربه دیگر با یک استارت آپ دیگر، حتی متوجه شدیم برخی مواقع، 
سازوکار مجوزها برای این است که شما اصلا فعالیت نکنی! ظاهر قضیه، مجوز است 

اما در باطن هدف این است که شما این نوع کارها را رها کنید.
با گسترش اقبال عمومی به خدمات آنلاین، یک معضل فراگیر، شیوه تعامل با 

مشتری و گاه تخلفات است؛ راهکار شما برای این موضوع چیست؟
به طور کلی معتقدم یک شرکت موفق و پاسخگو، باید فرآیند بازرسی و رسیدگی به 
شکایات مصرف کننده نهایی را آنچنان دقیق و بی طرفانه در خود شرکت پیگیری کند 
که اساسا نیازی به حضور مراجع دیگر و تحمیل هزینه مالی و زمانی برای مردم نباشد.

چگونه؟
یک راهکار مناسب و آزموده شده این است که در شیوه استخدام کارشناس به 
عنوان حلقه واسط شرکت های اینترنتی با مردم، دقت خاصی اعمال شود. در فرآیند 
اولیه استخدام کارشناس، باید مواردی سه گانه لحاظ شود. به این شکل که با رضایت 
متقاضی، همه استعلام های لازم از نهادهای انتظامی اخذ شود؛ ما در جریان استعلام 
سوءپیشینه متوجه شدیم پلیس حتی قادر است استعلام های قوی تری ارائه کند؛ 
یعنی مشکلات و سوابقی که منجر به سوء پیشینه فرد نشده را هم می تواند مشخص 
کند مانند سابقه یک نزاع منجر به صلح در یک کلانتری. در مرحله بعد لازم است 
مدارک حرفه ای افراد کاملا دقیق بررسی و راستی آزمایی شود؛ در کنار این موارد، 
برگزاری دوره های آموزش کوتاه مدت همچون دوره »آموزش رفتاری« مفید است چه 
برای تعمیرکار و کارشناس چه ارائه دهنده خدمت از مرحله دریافت آنلاین یا تلفنی 
سفارش تا گام نهایی ارائه محصول یا خدمت. این دوره آموزشی می تواند شامل مباحث 

شیوه برخورد مناسب با مشتری و رعایت حساسیت هایی لازم باشد.
یک موضوع مهم در کشور ما هزینه اولیه بسیار بالای راه اندازی یک شغل 

است، کسب وکارهای اینترنتی در این زمینه چه مزیتی دارند؟
نکته بسیار مهمی است؛ در حال حاضر هزینه ایجاد یک شغل غیرکاذب و مولد، به 
یک میلیارد تومان رسیده است؛ کسب و کارهای اینترنتی می توانند با هزینه ای چند 
صد برابر پایین تر به ایجاد شغل واقعی و کسب درآمد بپردازند، آنهم برای کسی که یک 

گواهی فنی و حرفه ای دارد و امکان ایجاد یک واحد کسبی مستقل را ندارد.
استارت آپ ها می توانند اشتغال پایداری با درآمد 5 تا 25 میلیون تومانی ماهانه در 
یک پلتفرم ایجاد کنند، در یک شرکت ارائه دهنده اینترنتی خدمات، که بیش از هزار 
متخصص و کارشناس تنها در یک پلتفرم، حضور دارند، هزینه ایجاد شغل بسیار بسیار 

پایین تر از راه اندازی انفرادی و سنتی کار است. 
وقت آن است که مسئولان با درک این مزیت فوق العاده، زمینه و مقدمات لازم را برای 
گسترش چنین کسب وکارهایی فراهم کنند؛ هیچ دولتی نمی تواند به این گستردگی و 
ارزانی معضل اشتغال را حل کند و تنها متکی به روش های سنتی مثل  ساخت کارخانه 
باشد. روش.های مجازی به مراتب به صرفه تر، زودبازده تر و پایدارتری برای حل معضل 

بیکاری هستند.

درگفت وگوی با یک کارآفرین مطرح شد؛

مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور:الزامات و ضرورت های مانع  زدایی از کسب وکارهای اینترنتی

مشکلی در تامين آب فصل پایيز نداریم
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با بیان اینکه به زودی آب 702 
روستای خوزستان به صورت پایدار تامین می شود، گفت: با مدیریت منابع موجود 
حتی در پاییز دغدغه کمبود آب نخواهیم داشت، ورودی آب به سدها کاهش 
داشته است، اما با برنامه ریزی های انجام شده تا زمان شروع بارش، قطعی آب 

نخواهیم داشت.
»حمیدرضا جانباز« روز سه شنبه در نشست خبری با خبرنگاران اظهار داشت: 
بعد از کم آبی ناشی از مخازن آب سدها که موجب کاهش میزان دبی )خروجی( 
رودخانه ها شد و بر وضعیت تامین آب احشام و کشاورزی تاثیر گذاشت، در حال 
حاضر دبی خروجی آب سدها به گونه ای تنظیم شده که نه تنها آب تامین شده، 

بلکه نگرانی بابت کمبود در پاییز نخواهیم داشت.
وی با اشاره به اقدامات انجام شده از سوی همه دستگاه ها برای تامین آب، 
افزود: از 702 روستا که مشکل آبرسانی داشتند حدود 500 روستا تا پایان سال 
مشکلاتشان حل می شود و به زودی آب تمام این مناطق به صورت پایدار تامین 
می شود. به گفته جانباز، آب شرب 75 درصد جمعیت استان خوزستان از آب 

های سطحی تامین می شود که این رقم برای کل کشور 50 درصد است.
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور همچنین با اشاره به گرمای هوا 
در اکثر نقاط کشور طی روزهای گذشته، تصریح کرد: برنامه ریزی ها به گونه ای بود 

که در اکثر نقاط کشور در زمینه تامین آب شرب با مشکلی مواجه نشدیم.
وی افزود: هشت هزار روستا با تانکر آبرسانی می شود که تاکنون با مشکلی 
مواجه نشده اند. جانباز تاکید کرد: امسال گرمترین سال را داشتیم اما تمام تلاش 
سازمان برای تامین آب روستاها و تقویت ناوگان انجام شد که دریافت اعتبارات از 

خزانه، به افزایش سرعت خدمات رسانی در سطح کشور کمک می کند.
وی درخصوص وضعیت تامین آب شرب اصفهان نیز اظهار داشت: در این شهر 
سامانه ای پنج میلیون نفری داریم که اکثر شهرها و روستاها را آب رسانی می کند، 
طی سال های گذشته میزان تامین آب به دلیل کمبود منابع و کمی بارش ها، 

افزایش نداشته است که نیاز به رسیدگی دارد.
وی افزود: طی سه روز آینده با کاهش دمای هوا پایداری در تامین آب شرب 

کشور را شاهد خواهیم بود و از شرایط سخت فعلی عبور می کنیم.
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با اشاره به افزایش 2.5 درصدی 
مشترکان در تهران، تصریح کرد: در سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 
شاهد رشد یک درصدی در مصرف آب هستیم که نشان می دهد تهرانی ها 1.5 
درصد کمتر آب مصرف کرده اند. وی با بیان اینکه با مدیریت منابع موجود حتی 
در پاییز دغدغه کمبود آب نخواهیم داشت، تاکید کرد: در ورودی آب به سدها 
شاهد کاهش بودیم اما با برنامه ریزی های انجام شده تا زمان شروع بارش، قطعی 
آب نخواهیم داشت. جانباز در خصوص قطع آب پرمصرف ها نیز گفت: هشدارها 
به این مشترکان داده شده است اما به دلیل شرایط موجود و وجود ویروس کرونا 
اقدامی صورت نگرفته است وی با بیان اینکه 70 درصد مشترکان الگوی مصرف 
آب را رعایت می کنند، خاطرنشان کرد: انشعابات مشترکان ساختمانی یکی از 
مشکلاتی است که طی سال های گذشته درصدد رفع آن بودیم تا مصرف هر 
مشترک به طور جداگانه ارزیابی شود. مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور در خصوص مشکلات قطعی برق هفته های گذشته نیز گفت: با هماهنگی 

انجام شده با شرکت توانیر کمترین آسیب در این زمینه را داشتیم.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار:

تغيير و افزایش تدریجی 
دامنه نوسان قطعی است

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: به طور حتم دامنه نوسان با تغییر 
همراه می شود و معاملات بورس بر روی این دامنه نوسان کنونی مثبت و منفی 

پنج درصد متوقف نخواهد ماند.
»محمدعلی دهقان دهنوی« به نظرات مطرح شده در زمینه افزایش دامنه 
نوسان اشاره کرد و افزود: بنده همیشه و حتی در زمانی که هنوز وارد سازمان 
بورس نشده بودم اعلام کرده ام، بیشتر از همه افرادی که معتقد به افزایش دامنه 
نوسان هستند، به این موضوع اعتقاد دارم.  وی اظهار داشت: سال گذشته 
تصمیمی برای ایجاد محدودیت در دامنه نوسان اتخاذ شد که همان زمان اعلام 
کردیم این اقدام موقتی است، بعد از عبور از این شرایط خاص بازار، دامنه نوسان 
را به حالت عادی یا دامنه بزرگتر باز می گردانیم. دهقان دهنوی خاطرنشان کرد: 
برنامه ما این بود که مسیر  تغییر دامنه نوسان را از منفی دو و مثبت 6 به صورت 
تدریجی برای باز کردن دامنه نوسان ادامه دهیم، برای اجرایی شدن این اقدام باید 
به صورت تدریجی ارقام کوچک مانند نیم درصد به دامنه نوسان اضافه می کردیم 
و اگر این مسیر را ادامه می دادیم اکنون دامنه نوسان را به مثبت و منفی 5.5 یا 6 
درصد رسانده بودیم. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه وقفه ای در 
راستای اجرایی شدن این تصمیم ایجاد شد، گفت: از مرکز پژوهش سازمان بورس 
درخواست کردیم تا در خصوص تغییر دامنه نوسان تحقیقاتی را به صورت اساسی 
انجام دهد و در نهایت براساس مطالعات و بررسی های صورت گرفته یک طرح 
کامل در این زمینه ارائه شود تا تضمین کننده بهترین حالت در خصوص دامنه 
نوسان و به نفع بازار باشد. وی افزود: قاعدتا این مطالعه باید جوابگوی سوالاتی 
مانند اینکه آیا با افزایش دامنه نوسان به مثبت و منفی 10 درصد یا 15 درصد زمینه 
ایجاد تعادل در معاملات بازار و ارتقای عملکرد و کارایی بازار فراهم می شود یا خیر؟ 
باشد. دهقان دهنوی با تاکید بر اینکه در این زمینه باید برنامه ریزی های درستی 
صورت بگیرد تا شاهد تاثیر منفی آن بر معاملات بازار نباشیم، گفت: با تکمیل آن 
طرح، یک نقشه راه و هدف مطلوب در این خصوص در اختیار خواهیم داشت، 
قاعدتا برای رسیدن به آن نقطه و نیز جلوگیری از ایجاد شوک در معاملات بازار 
باید دامنه نوسان به صورت تدریجی  تغییر پیدا کند. رییس سازمان بورس و اوراق 
بهادار با بیان اینکه در این نقشه راه به عنوان مثال ممکن است به صورت ماهانه نیم 
یا یک درصد دامنه نوسان را تغییر دهیم، گفت: اول باید اجازه بدهیم این مطالعه و 
مدل کامل شود و به اندازه کافی در معرض ارزیابی و نقد صاحب نظران قرار بگیرد، 
بعد از آن هم ممکن است این اقدام نیازمند ایجاد برخی از تغییرات بر روی سامانه 
معاملات باشد که باید برنامه ریزی های لازم در زمینه این تغییرات صورت بگیرد 
تا بتوان در مدت 6 ماه یا یک سال تغییرات مدنظر بر روی دامنه نوسان را اجرایی 

کنیم و به هدف مشخص شده برسیم.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 1۳۹۹60۳۳000201۴710 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹811۴۴۳0002000118 مربوط به محمدعلی 
سعدآبادی فراهانی فرزند اسداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 176/55 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1866 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۳657۴ مورخ 55/۹/15 دفترخانه 6 قم )م الف10۴65(
2-رأی شماره 1۳۹۹60۳۳0002017۹۴1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0002000۹۹1 مربوط به زین العابدین 
ابرقوئی فرزند ابوالقاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۴/15مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2۴7۹/1/51اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالفضل 

هندیانی صفحه 20۳ دفتر ۳16)م الف10۴66(
به پرونده کلاسه 1۳۹811۴۴۳0002000181 مربوط به حسن  ۳-رأی شماره 1۴0060۳۳0002001۹28 مربوط 
مهربانی فرزند عبدالعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/5۴ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 215۹/1/۹۳اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسن فهیمی صفحه 226 دفتر 581)م الف1050۴(
 -۴رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴886 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0002002221 مربوط به رقیه لطفی 
فرزند غیب علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/50مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2171 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از هرمز مسعودی و 

خسرو مسعودی)م الف10506(
5-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴162 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳00020027۳۹ مربوط به حسینعلی 
صفائی فرزند قربانعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 76/50مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1567/5اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عباس افسر 

صفحه 2۳8 دفتر 2۹7)م الف10508(
مریم  به  مربوط  کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0002001550  پرونده  به  مربوط  شماره 1۴0060۳۳000200۴7۳۳  6-رأی 
ابراهیمی فرزند امان اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/2۳ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2602/7۴اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۴2011 

مورخ 1۳۹۹/6/1۳ دفترخانه ۴6 قم ) الف1050۹(
7-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴1۹7 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۳11۴۴۳0002000818 مربوط به حسین 
فتاحی دولت آبادی فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2527 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۳۳861 

مورخ ۹۳/6/10 دفترخانه ۴7 قم)م الف10510(
8-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴7۹7 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0002000۹۴۳ مربوط به حجت اله 
بگ محمدی فرزند صفرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 6۴ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2۳02/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۴52 

دفتر 67۹)م الف10511(

۹-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴205 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳000200281۴ مربوط به کرمعلی 
مولائی فرزند قربانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 1۹56/۴62 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حبیب 

اله خارکن طی سند قطعی شماره 21۴27 مورخ 52/1/22 دفترخانه 6 قم )م الف1051۳(
10-رأی شماره 1۳۹860۳۳0002021۹62 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳000200۴۴۴8 مربوط به عباسعلی 
پژمان فرزند عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت78/58 مترمربع پلاک شماره 
1۹68اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل شاکری و زهرا 

شاکری و معصومه شاکری و سکینه شاکری)م الف1051۴(
11-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴8۳1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0002001۹2۴ مربوط به حوریه 
آقامحمدی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 21۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و اکبر 

قراجه داغی اولامچی صفحه 5۳2 دفتر 118)م الف10515(
12-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴757 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳000200۳1۴0 مربوط به حسن 
صادقی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 77/7۹ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از باقیمانده 272۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۳1۴51 مورخ 1۳۹8/7/8 دفترخانه 70 قم)م الف10516(
1۳-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴785 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳00020025۳1 مربوط به خدیجه 
سیمین فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56/۹5مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2۳02/1/50اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

محرمعلی پیل افکن صفحه ۴۳ دفتر 2۴2)م الف1051۹(
1۴-رأی شماره 1۴0060۳۳000200۴81۴ مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴۳0002000116 مربوط به مجتبی 
ضربتی فرزند محمدرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴8/50 مترمربع پلاک 
شماره 202فرعی از 25۴0اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعیت صفحه 

5۴0 دفتر 120)م الف10572(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰۴/۲۱ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۵/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001001۴72 شماره  1-رای 
در  محمدتقی  فرزند  مرفه  حسین  به  مربوط   1۴0011۴۴۳0001000015
شماره  پلاک  مترمربع   ۹8/۳0 مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ 
10۴7۳/6اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره ۴۹165 مورخ 1۳۹۹/02/2۴ دفترخانه 52 قم)م الف 10۴62(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹60۳۳0001002۹۴۹ شماره  رای   -2
1۳۹8۹11۴۴۳000100006۳ مربوط به محمدمحسن ترکمنی فرزند عباس 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴52/۳۴ مترمربع پلاک شماره 
62 فرعی از 10۴87اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عباس ترکمنی خریداری طبق سند مشاعی 
صادره در دفتر 516 صفحه 166 و به موجب سند قطعی شماره ۳221۴ مورخ 

55/01/16 دفتر 6 قم)م الف 10۴6۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹60۳۳000101۴70۹ شماره  رای   -۳
1۳۹8۹11۴۴۳0001000650 مربوط به حسین قادری فرزند علی محمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 18۳/۳7 مترمربع پلاک شماره 
اداره یک قم سند  واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  10275 اصلی 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۳6 صفحه ۴00 و دفتر 88۳ صفحه 111 و 
11۴ )م الف 10۴6۴(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹60۳۳0001016050 شماره  ۴-رای 
احمدعلی  فرزند  امینی  علی  عین  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳0001001۳۹2
به مساحت ۴5/60 مترمربع پلاک شماره  باب ساختمان  در ششدانگ یک 
11578/60اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسن جمال بیدگلی و آغا بلوری بیدگلی از سند قطعی 

۳0176 مورخ 5۹/12/1۹ دفترخانه 16 قم )م الف 10۴67(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001001277 شماره  5-رای 
1۳۹۹۹11۴۴۳0001001۳8۹ مربوط به فاطمه نفری جمکران فرزند حبیب 
الله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۴8/70مترمربع پلاک شماره 
111۳5/۹۹1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد مدرسی صادره در دفتر 182 

صفحه 55۹)م الف 10۴68(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001000118 شماره  6-رای 
حسن  فرزند  صحبت  اکبر  علی  به  مربوط   1۳۹8۹11۴۴۳0001002065
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۳۴/۴8مترمربع پلاک شماره 
1087/۳اصلی و باقیمانده 1087/۴ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم 1-سند مشاعی صادره در دفتر 208 صفحه ۳۹1 و دفتر 55 

صفحه ۳68 و به موجب سند قطعی شماره ۴۴6۹۹ مورخ 76/08/05 دفترخانه 
11 قم نسبت به 5 سهم از پلاک 1087/۳ اصلی 2-سند مشاعی صادره در سه 
جلد سند مالکیت، به موجب سند قطعی شماره ۴۴6۹۹ مورخ 76/08/05 
دفترخانه 11 قم نسبت به 5 سهم از پلاک باقیمانده 1087/۴ اصلی ()م الف 

)10505
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001000۹۳7 شماره  7-رای 
فرزند  اقدم  صمدانی  سیدعلی  به  مربوط   1۳۹۹11۴۴۳00010006۳6
سیدکاظم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 88 مترمربع پلاک شماره 
7۹21 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 1018۴ مورخ 1۳۹۳/10/25 دفترخانه 7۴ قم)م الف 10508(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001001577 شماره  8-رای 
1۳۹۹11۴۴۳00010021۹1 مربوط به محمدعلی رحیمیان فرزند محمدباقر 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۳۹/50 مترمربع پلاک شماره 
10586اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 5020۳ مورخ 57/0۴/28 دفترخانه ۳ قم)م الف 10512(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001001۴6۹ شماره  ۹-رای 
1۳۹۹11۴۴۳0001000۹61 مربوط به علیرضا کرمانی فرزند ابوالقاسم در 
ششدانگ یک باب کارگاه به مساحت ۴500/18 مترمربع پلاک شماره ۳/1۳2 
اصلی واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 

2۳5۴۳ مورخ 1۳۹8/0۹/2۳ دفترخانه 7۴ قم)م الف 10517(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳0001000۹۳6 شماره  10-رای 
1۳۹۹11۴۴۳0001001652 مربوط به حسین صالحی منش فرزند عباس 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 250 مترمربع پلاک باقیمانده 
1077۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر ۳۴6 صفحات 185 و 188 به موجب سند قطعی به 

شماره 682۴6 مورخ 1۳87/08/02 دفترخانه 11 قم)م الف 10518(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان ومواجهه اقتصادی(
نوبت اول:۱۴۰۰/۰۴/۲۱
نوبت دوم: ۱۴۰۰/۰۵/۰6
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعيين تکليف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعيين تکليف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 



چهار شنبه ششم مردادماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65319
ورزشی

نباید عینک بدبینی داشته  سرمربی تیم فوتبال هوادار تهران گفت: 
باشیم؛ اینکه بخواهیم بگوییم همه بد هستند و زد و بند کردند، درست 

نیست.
»رضا عنایتی« دوشنبه شب در گفت و گویی تلویزیونی در خصوص صعود 
تیمش به لیگ برتر اظهار داشت: در نیم فصل شرایط خوبی داشتیم و با 
تیم تمدید کردیم و اسکلت تیم را حفظ کردیم. اولین تیمی بودیم که تمرین 

را شروع کردیم. اردوهای خوبی برگزار کردیم که خیلی به ما کمک کرد. 
خداراشکر می کنم که زحمات ما به ثمر نشست. کادرفنی بسیار خوب و 

وفاداری داشتیم که از آنها تشکر می کنم. 
وی افزود: در برهه ای اسپانسر تیم را از دست دادیم اما خود من نزدیک 
به ۹ ماه بود که هزینه ها را پرداخت کردم چون مجبور بودیم. این کار بسیار 
سخت بود و شرایط عجیبی را پشت سر گذاشتیم. هر مشکلی که داشتیم با 

بچه ها صحبت می کردم و ما همیشه کنار هم بودیم. 
سرمربی تیم فوتبال هوادار گفت: وقتی هشت بازیکن را از دست می 
دهید، کل تیم را از دست دادید. من مجبور بودم برای تامین مالی دیگر 
بازیکنان، برخی نفرات را بفروشم. برخی از بازیکنان نیز قراردادشان بالا بود 
و از تیم رفتند. بازیکنان جوان بسیار خوبی داشتم که کار را گرفتند. من به 
آنها اعتقاد داشتم و این کار جواب داد. تیم ما واقعا مستحق صعود به لیگ 

برتر بود. خدا نیز با ما بسیار یار بود. 
عنایتی افزود: ما همیشه سعی کردیم از حواشی دور باشیم. در برخی 

مواقع دیدید که داوری به ضرر ما بود اما کاری نکردیم.  
وی در خصوص نام تیم هوادار تهران گفت: خیلی روی این اسم فکر 
کرده بودیم. هواداران همیشه قشر مظلوم هستند و می خواستم یادی از 
آنها شود. ما هواداران مجازی زیادی داشتیم. خیلی از اتفاقات این تیم را 
خودم کنترل کردم.  سرمربی تیم هوادار در مورد تیمهای شایسته حضور در 
لیگ اظهار داشت: تیمهای زیادی را در این مورد می توان نام برد. خودتان 
دیدید که تا آخرین هفته ها، تیمهای زیادی شانس حضور در رتبه های بالا 
را داشتند. کیفیت امسال بسیار بالاتر از سال های قبل بود چرا که من در 

دوسال گذشته حضور داشتم و امسال واقعا شرایط سخت بود. 
عنایتی در مورد محکومیت تیم هوادار به علت قطعی برق در چندین دیدار 
این تیم در لیگ یک، بیان کرد: اتفاقات دست ما نبود. ما نامه ای زده بودیم 
به اداره برق که در ساعت بازی برق قطع نشود. این هماهنگی به وجود آمد 
اما مشکل اصلی ما نیم سوز شدن یک دکل برقی بود. متاسفانه وقتی عیب 
یابی کردیم، مشکل از بیرون استادیوم بود. ما در بازی با آستارا نیاز به برد 
داشتیم و خودم استرس زیادی داشتم. ما در این دیدار سوار بازی بودیم و 

قطعی برق به ضرر ما بود.
وی ادامه داد: هیچ تبانی نمی توانست در بازی های ما رخ دهد. دوستان 
باید بپذیرند که این اتفاقات نیافتاده است. ما تیم دست و پا بسته ای نبودیم 
توانایی بردن تیم ها را داشتیم. نباید عینک بدبینی داشته باشیم. اینکه 

بخواهیم بگوییم همه بد هستند و زد و بند کردند، خیلی زشت است. 

رضا عنایتی: 

عینک بدبینی را کنار بگذاریم سرمربی تیم ملی وزنه برداری مردان: 

۲ نماینده وزنه برداری آماده حضور
 در المپيک هستند

سرمربی تیم ملی وزنه برداری مردان از آمادگی 2 نماینده ایران برای حضور در بازهای 
المپیک توکیو خبر داد و گفت: آخرین جلسه تمرینی »علی داودی« و »علی هاشمی« 2 

نماینده کشورمان روز پنجشنبه برگزار می شود.
»محمدحسین برخواه« سرمربی تیم ملی وزنه برداری مردان ایران در خصوص وضعیت 
تمرینات و آمادگی نمایندگان ایران در آخرین روزهای باقیمانده تا اعزام به بازی های 
المپیک توکیو اظهارداشت: اردوهایی که پشت سرگذاشتیم هم اردوی رامسر و هم اردوی 
فعلی در کمپ تمرینی آزادی، خیلی خوب بود. »علی هاشمی« و »علی داودی« به لحاظ 

بدنی و ذهنی در شرایط خوبی قرار دارند و برای مسابقات آماده اند. 
برخواه افزود: انشاالله پنجشنبه روز عید غدیر، آخرین تمرین را انجام می دهیم و شب 
تیم برای مسابقات المپیک اعزام می شوند و روزهای شنبه، یکشنبه و دوشنبه در توکیو 
تمرینات را پیگیری خواهند کرد.  سرمربی تیم ملی با طلب دعای خیر از مردم کشورمان 
برای موفقیت نمایندگان وزنه برداری در اوزان 10۹ و به اضافه 10۹ کیلوگرم، خاطرنشان 
کرد: وضعیت جدول مسابقات و حریفان هم طوری هست که امیدوار هستیم ملی پوشان 

به نتیجه مطلوبی که شایسته تلاش هایشان هست، دست پیدا کنند. 
رقابت های وزنه برداری بازی های المپیک توکیو روزهای 12 و 1۳ مرداد برای نمایندگان 
ایران پیگیری می شود. علی هاشمی روز 12 مرداد در دسته 10۹ کیلوگرم به مصاف 
با »لاشا  روز 1۳ مرداد مصاف سختی  در  باید  و »علی داودی«  حریفان خود می رود 

تالاخادزه« غول گرجستانی دسته به اضافه 10۹ کیلوگرم داشته باشد.

زنیت راضی به فروش شد؛

سردار آزمون در آستانه
 انتقال بزرگ اروپایی

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران در آستانه ترانسفر بزرگ به یکی از باشگاه های بزرگ اروپایی 
قرار دارد.

به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از»چمپیونات روسیه«، سردار آزمون بار دیگر باعث 
شد تا آ. اس. رم برای جذب او پیشنهاد جدیدی را به زنیت سنت پترزبورگ ارائه دهد.

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران که عملکرد درخشانی با پیراهن زنیت در لیگ روسیه داشته 
است با پیشنهاد 18 میلیون یورویی رم روبرو شد اما مسئولان تیم روسی آن را رد کردند.

از این رو باشگاه ایتالیایی خواسته جدید زنیت را مورد بررسی قرار می دهد تا یکی از 
بازیکنان خود رابین اولسن )دروازه بان(، استفان انزونزی )هافبک( و پدرو )وینگر( را در 

قبال خرید سردار آزمون به تیم روسی بدهد.
ژوزه مورینیو سرمربی رم ایتالیا اصرار فراوان به جذب مهاجم تیم ملی ایران دارد و 

خواستار جذب او در نقل و انتقالات تابستانی فوتبال اروپا شده است.
همچنین سایت »توتومرکاتو« خبر از رضایت شخصی سردار برای انتقال به بایرلورکوزن 

المان داده است اما همه چیز را به زنیت سپرده تا آنها بررسی کنند.
از قرار معلوم زنیت تصمیم قطعی خود را برای فروش سردار گرفته است اما منتظر 

بهترین پیشنهاد از بین دو باشگاه بزرگ فوتبال اروپا است.
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران تا سال 2022 با زنیت قرارداد دارد و باشگاه های اروپایی 

برای جذب او مجبور به دریافت رضایتنامه اش هستند.

رئیس هیات جودو استان قم خبرداد:

آموزش مربيان جودو کشور در قم 
رئیس هیات جودو استان قم از برگزاری دوره مربیگری این رشته ورزشی با حضور 100 

مربی از سراسر کشور به میزبانی هیات قم خبر داد.
محمدحسن سالاری اظهار کرد: دوره سراسری مربیگری درجه 2 و ۳ جودو به میزبانی 
هیات جودو قم برگزار می شود و یکصد نفر مربی شرکت کننده از سراسر کشور زیر نظر 
اساتید قمی این رشته ورزشی المپیکی برای ارتقاء مدرک مربیگری خود تلاش می کنند.

وی با اشاره به نحوه برگزاری این دوره آموزشی، اضافه کرد: در روز نخست این دوره 
استاد مجید متقی درس تاریخچه و اصول پایه را تدریس کرد و مربیان شرکت کننده درس 
آمادگی جسمانی را از استاد صحرایی فرا گرفتند، ضمن اینکه در روز دوم استاد متقی 
درس روش تمرین نونهالان و استاد سالاری درس داوری را تدریس کردند. رئیس هیات 
جودو استان قم که به عنوان یکی از قهرمانان مطرح کاتا جودو کشور و دارنده چندین 
عنوان بین المللی، آسیایی و جهانی کاتا، استاد جلسه روز سوم این دوره مربیگری بود، 
افزود: در سومین جلسه این دوره که به شکل آنلاین برگزار شد در بخش ناگه نو کاتا به 
آموزش کاتا پرداختند. وی با بیان اینکه این دوره از سی ام تیر ماه به میزبانی هیات جودو 
استان قم آغاز شده و تا روز جمعه هشتم مرداد ادامه خواهد داشت، در ادامه به بخشنامه 
دومین دوره کوچینگ فدراسیون جودو اشاره و عنوان کرد: شرکت در این دوره برای عموم 

مربیان جودو و دفاع شخصی آزاد است و دوره به صورت مجازی برگزار می شود.
سالاری در پایان یکی از مشکلات یک سال و نیم اخیر جودو را تعطیلی  فعالیت های این 
رشته به دلیل شیوع ویروس کرونا عنوان کرد و افزود: از پانزدهم تیر ماه بار دیگر بر اساس 
تصمیم جدید ستاد ملی مبارزه با کرونا مبنی بر تعطیلی رشته های ورزشی پربرخورد در 

مناطق قرمز، تمام باشگاه های جودو استان قم تا اطلاع ثانوی تعطیل است.
 

محسن گروسی: استقلال برای کسی بازی نمی کند

 تمرکز استقلال باید روی
 بازی با گل گهر باشد

پیکشسوت تیم فوتبال استقلال می گوید مدیرعامل باشگاهی مثل استقلال نباید درگیر 
حواشی باشد.

محسن گروسی، پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در گفت وگویی، درباره شرایط این 
روزهای آبی پوشان پایتخت گفت:  استقلال با توجه به مشکلاتی که دارد، نتایج بسیار 
خوبی به دست آورده است. این تیم پیروزی های زیادی در این مدت به دست آورده است و 
این کار بزرگ را فرهاد مجیدی و شاگردانش انجام داده اند. این تیم در این فصل با توجه به 
اتفاقاتی که افتاد، دچار مشکلاتی شده است و باید کار اساسی در باشگاه صورت بگیرد. 
هر کسی مدیرعامل باشگاه است، باید تصمیم های خوبی بگیرد و در جنگ و دعوا نباشد. 
این ها باعث می شود تیم دوباره در فصل جدید هم درگیر حاشیه  و چالش های مختلفی 
می شود. او ادامه داد: اگر به این تیم توجه بیشتری شود و نقاط ضعف و قوت در تیم مورد 
بررسی قرار بگیرد، در فصل آینده می تواند یکی از مدعیان اصلی قهرمانی در رقابت های 
خود بشود. پیشکسوت تیم فوتبال استقلال در خصوص بازی های پیش روی استقلال در 
رقابت های لیگ برتر و جام حذفی خاطرنشان کرد: استقلال نه برای کسی بازی می کند 
نه احتیاج دارد تیمی برایش بازی کند. به نظر من الان مهم ترین مساله این است که 
استقلال در جام حذفی قهرمان شود. استقلال در لیگ هم سهمیه آسیا را گرفته است و 
به نظر من بازی با سپاهان، یک بازی مثل بازی های دیگر است و باید تمام تمرکز تیم روی 

بازی با گل گهر باشد. استقلال آن کاری که به صلاحش است را انجام می دهد.
 

حسن خان محمدی:

 پرسپوليس برابر پيکان
 هوشمندانه بازی کند

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس می گوید این تیم برابر پیکان باید هوشمندانه بازی 
کند.

حسن خان محمدی درباره شرایط تیم فوتبال پرسپولیس پیش از دیدار برابر پیکان 
گفت: من فکر می کنم بازیکنان باید در برابر پیکان هوشمندانه بازی کنند چون نباید فقط 
به این فکر کنند به راحتی می تواند قهرمان بشوند که اگر اینگونه باشد کار برایشان سخت 
می شود به این بازی باید هوشمندانه نگاه کنند و فقط برای کسب ۳ امتیاز به میدان بروند 

تیم نباید طوری بازی کند که حواسش به نتیجه دیدار استقلال و سپاهان باشد.
وی افزود: پیکان تیم بسیار خوبی است و مقابل پرسپولیس دست و پا بسته نیست این 
تیم زهردار و فرصت طلب است اما پرسپولیس هم انگیزه بسیار زیادی دارد و می خواهد 
که قهرمان بشود همانطور که گفتم تیم باید طوری بازی کند که کاری به نتیجه دیدار 
استقلال و سپاهان نداشته باشد و فقط برای برد بازی کند. ان شاءالله با یک برد شیرین 
پرسپولیس قهرمان شود. وی همچنین گفت: هر تیمی برای حیثیت خودش بازی می 
کند. مطمئنا پیکان برای حیثیت خود به میدان می آید و بنابراین با تمام توان بازی می 
کند. من فکر نمی کنم پیکان جلوی پرسپولیس بازی را ساده بگیرد چون قاعدتا آنها می 
توانند با برد رتبه بهتری به دست بیاورند بنابراین پرسپولیس کار ساده ای پیش رو ندارد و 

فقط باید با تمرکز بالا و هوشمندانه مقابل حریف بازی کنند. 

 ملی پوش طلایی ایران با اشاره به نقدهایی که این روزها از او می شود، گفت: برخی ها انتقادهایی را داشتند که دست آنها 
را هم می بوسم اما برخی دیگر ناجوانمردانه نقد کردند که آنها را نخواهم بخشید.

بجواد فروغی در پنجمین روز بازی های المپیک پس از پنجمی ایران در نیمه نهایی تپانچه میکس المپیک توکیو گفت: 
در مرحله مقدماتی  شروع خیلی خوبی نداشتم و در انتها هم خوب نبودم اما در نهایت به نیمه نهایی صعود کردیم.در بیست 
تیر، یک مرحله جدید آغاز و امتیازهای قبلی پاک می شود،  خدا را شکر در آن مرحله هم خوب بودیم و نمره قابل قبولی ثبت 
کردیم.  نخستین مدال آور کاروان ایران در توکیو ادامه داد: اما  ابرقدرت های تپانچه کار را سخت کردند و حتی تیم اول هند 
و کره جنوبی هم حذف شدند و این نشان از سطح بالای این دیدار داشت. از طرفی ما هم سابقه المپیک نداشتیم  با این 
حال به نظرم عملکرد ما خوب بود و راضی ام. فروغی درباره اینکه  تیراندازی به رشته های مدال آور اضافه شده است، گفت: 
خوشحالم از اینکه تیراندازی رشته مدال آور است.البته این فقط منوط به مدال من نیست.  در تپانچه اصلا سابقه مدال آوری 
نداشتیم و در مسابقات قهرمانی آسیا  قطر مدال آوری کردیم و توانستیم موفقیت ها را ادامه دهیم. البته کرونا و تعطیلات در 

تمرینات و مسابقات ما فاصله انداخت ولی ما کار خود را ادامه دادیم. 
وی اضافه کرد: جام جهانی هند خیلی مهم بود و امتیاز مهمی داشت و با کسب مدال، رنکینگ ما خوب شد و تپانچه رشد 
یافت. در کرواسی هم خوب ظاهر و طلایی شدیم. تیراندازی در رسانه ها دیده شد و از طرفی هم توقع را بالا برد و امیدوارم 
بتوانیم این توقعات را به خوبی پاسخ دهیم. نخستین مدال آور تیراندازی در ادوار المپیک گفت: کسب مدال طلا در این موقع 
باعث شد حساسیت ها  بسیار بالا برود و میزان توقع از من بیشتر شد . برخی ها نسبت به من  انتقاد داشتند که دست همه 
آنها را می بوسم ولی برخی مغرضان که برداشت ناجوانمردانه ای را داشتند،  نمی بخشم. این افرادی که مغرضانه انتقاد می 

کنند به نظرم ایرانی نیستند و دلشان برای این سرزمین نمی سوزد. 
فروغی در پاسخ به این پرسش که کسب مدال طلا و حضور در برنامه های مختلف روی تمرکز او برای این مسابقه تاثیر 
گذاشته بود یا خیر، تاکید کرد: اگر بگویم تمرکزم بهم نریخته بود، دروغ گفته ام. از لحاظ زمانی، زمان من گرفته شد همچنین 
احساس رضایت از کسب مدال طلا باعث شد تا حدودی  افت کنم. از نقاط مختلف جهان و ایران تماس هایی داشتم که 
تبریک می گفتند اما بازهم به خیلی ها نتوانستم پاسخ بدهم . اما با صحبت های مر بی ام نصر اصفهانی دوباره در جریان 
المپیک و بازی ها قرار گرفتم و توانستم تا حدودی تمرکز از دست رفته ام را به دست آورم. انشاالله بعد از مسابقات امروز 

پاسخگوی همه دوستان هستم .

سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی گفت: با وجود جوان بودن فرنگی کاران ایران آنان با آمادگی کامل و برای کسب مدال 
در المپیک توکیو حاضر می شوند.

محمد بنا اظهار کرد: پیش از شیوع بیماری کرونا با آمدن علیرضا دبیر کار آماده سازی اردوها را شروع کردیم و در 
ایام همه گیری کرونا نیز با رعایت پروتکل های بهداشتی اردوها را بصورت مرتب تا زمان اعزام به توکیو برگزار کردیم.

وی ادامه داد: خدا را شکر با شرایطی که فدراسیون کشتی فراهم کرده است ما هیچ مشکلی برای آماده سازی 
کشتی گیران نداشتیم و هر مسابقه ای که در برنامه هایمان داشتیم با استقبال و حمایت فدراسیون مواجه شدیم و تمام 
مسابقات مورد نظرمان را شرکت کردیم شرایط بسیار خوبی داشتیم و در حال حاضر نیز بچه ها آماده و سرحال برای 

روز مسابقه هستند.
وی درباره حمایت کمیته ملی المپیک گفت: وقتی فدراسیون کشتی همه امکانات را برای ما فراهم می کند زیر 
مجموعه وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک است، خود به خود وقتی ما دغدغه ای نداریم این نشان می دهد که کار از 
اساس درست انجام شده است و ما راحت هستیم، همکاری خیلی خوبی کمیته ملی المپیک بخصوص دکتر صالحی 
امیری با ما داشتند بخصوص اینکه اخیراً پیمان فخری هم به این مجموعه اضافه شدند و کارشان را بسیار خوب بلد 

هستند.
وی درباره شناخت از حریفان گفت: در هر وزن با کشتی گیران خودمان 16 کشتی گیر حضور دارند که همه از 
برترین های دنیا هستند البته تمام مربیان مرتب با بچه ها حریفان را بررسی و آنالیز می کنند. صحبت های لازم انجام 
شده، هرچند بچه ها جوانند، در عین حال باتجربه هم هستند. با بیشتر حریفان کشتی گرفتند و تقریباً همه را 

می شناسند و از نظر آمادگی جسمانی و در شرایط عالی قرار دارند و امیدوارم اتفاقات خوبی در توکیو رخ دهد.
سرمربی کشتی فرنگی تاکید کرد: شرایط فرنگی کاران کشورمان عالی است و با وجودی که نخستین حضور 
بچه های ما در المپیک است اما به آنان بسیار امیدوارم البته کشتی ورزش قابل پیش بینی نیست اما در مجموع همه 

را شانس مدال می دانم.
بنا درباره شعار کاروان"همه برای ایران" گفت: قشنگ ترین حس دنیا این شعار است، برای من تمام این سال هایی 
که تلاش کردم تا به موفقیت برسیم برای بالابردن پرچم کشورمان و شاد کردن دل ملت بوده است؛ فقط از مردم 

می خواهم دعا کنند تا بچه ها روسفید شوند و پرچم کشورمان در بالاترین نقطه به اهتزاز دربیاید.

نخستین مدال آور تیراندازی در ادوار المپیک:

 مغرضانی که ناجوانمردانه قضاوتم کردند را نمی بخشم
محمد بنا:

 تمامی فرنگی کاران شانس کسب مدال دارند

خالی  جای  به  اشاره  با  ایران  فوتبال  المللی  بین  مدرس 
تکنیکال دایرکتور )مدیرفنی( در فوتبال ایران، گفت: مدیرفنی 
آقا بالا سر نیست، بلکه فردی است که اطلاعات را طبقه بندی 
می کند و فشار را از روی سرمربی و کادرفنی تیم بر می دارد. با 
این حال مدیرفنی در ایران بها و ارزشی ندارد و مورد تمسخر 
واقع می شود. مرتضی محصص،در گفت وگویی با اشاره به 
نبود "تکنیکال دایرکتور یا اسپورتینگ دایرکتور" که در فوتبال 
ایران از آن به عنوان مدیرفنی یاد می شود، گفت: تا وقتی 
تکنیکال دایرکتور نداشته باشیم فاصله بین ما و فوتبال دنیا 
جبران نمی شود. مدیرفنی آقا بالا سر نیست، بلکه فردی است 
که اطلاعات را طبقه بندی می کند و فشار را از روی سرمربی و 

کادرفنی تیم بر می دارد.
*در ایران مدیرفنی را مسخره می کنند!

وی تصریح کرد: با این حال مدیرفنی در ایران بها و ارزشی 
اعتقاد دارند که  اکثرا  و  و مورد تمسخر واقع می شود  ندارد 
مدیرفنی وقت تلف می کند. چون تقسیم وظایف مشخص 

نیست، این اعتقادات در ایران به وجود آمده است.
*در ایران هم تکنیکال دایرکتورهای خوبی داریم

وی با بیان اینکه افراد بسیاری لایق و با دانشی در ایران وجود 
دارند که می توانند مسئولیت مدیر فنی را برعهده بگیرند، 
گفت: ما این افراد را نخواستیم و آن ها خانه نشین شده اند. 
حتما نباید مدیرفنی کسی باشد که به جام جهانی رفته و 
شناخته شده است. ما افرادی را در ایران داریم که سلامت 
هستند ولی در خانه مانده اند و در نتیجه وضعیت فوتبال ما 

مشخص است. نگاهی به وضعیت پاری سن ژرمن، سیتی و 
چلسی نشان می دهد که تکنیکال دایرکتور چه تاثیری روی 

فوتبال این تیم ها گذاشته است.
*اطلاعات مهم ترین اصل فوتبال است

این مدرس بین المللی فوتبال تاکید کرد: تکنیکال دایرکتور 
سر جلسه تمرین هم نمی آید، بلکه او اطلاعات جامع درباره 
رقبا، بازیکنان و استعدادهای موجود را طبقه بندی می کند و 
در فصل نقل و انتقالات هم بر اساس همین اطلاعات عمل 
فوتبال  اصل  مهم ترین  اطلاعات  حاضر  حال  در  می شود. 
است. سرمربی به علت تعدد مشغله های موجود، فرصتی برای 
جمع آوری اطلاعات ندارد. در نتیجه نقش مدیرفنی در فوتبال 

روز دنیا بسیار حیاتی است.
*اطلاعات الهلال از استقلال بیشتر است

با الهلال عربستان گفت:  با اشاره به دیدار استقلال  وی 
من مطمئنم اطلاعاتی که الهلال از استقلال دارد، بیشتر از 
اطلاعاتی است که ما از این تیم داریم. این اطلاعات به خاطر 
الوحده  و  الریان  از  که  ما  است.  الهلال  در  مدیرفنی  وجود 
کمتر نیستیم. اگر پول نداریم و نمی توانیم تکنیکال دایرکتور 
خارجی بیاوریم، در ایران افراد بسیار با استعدادی وجود دارند. 
است. چطور  مهم  بسیار  دنیا  فوتبال  در  دایرکتور  تکنیکال 
می توانیم بدون داشتن این اصل مهم موفق شویم. اگر موفق 

هم شویم مطمئنا شانسی و از روی بخت و اقبال است.
*تا وقتی مربیان به انگلیسی مسلط نشوند، در همین وضع 

می مانیم

محصص با بیان اینکه زبان انگلیسی یکی از ابزارهای مهم در 
توسعه و دانش افزایی است که برخی از مربیان ایرانی به این 
ابزار ارتباطی مسلط نیستند، گفت: از بین 16 مربی ایرانی 
کدام یک برای به روز کردن اطلاعات خود مقاله های فوتبالی 
و به روز دنیا را در رسانه هایی مانند اتلتیک می خوانند؟ شاید 
از این 16 نفر، یک نفر چنین کاری را انجام دهد. ما دور یک 
دایره ای می چرخیم که هر سال یک تیم قهرمان می شود و 
چیز جدیدی برای ارائه نداریم. تا وقتی به انگلیسی مسلط 

نشویم، در همین وضع می مانیم.
*دستیار گواردیولا کسی است که دانش بیشتری 

نسبت به او دارد
نقش  به  اشاره  با  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  مدرس  این 
پروفسور لیل، مربی اسپانیایی در موفقیت گواردیولا گفت: 
این مربی اسپانیایی دستیار گواردیولاست ولی او از نظر تئوری 
به مراتب قوی تر از این مربی است. گواردیولا کسی را انتخاب 
کرده که از نظر فنی از خودش هم بهتر است. اگر ما کسی را 
بیاوریم که از ما ضعیف تر است، حتی اگر بازیکن ملی هم بوده 
باشد، چه کمکی به ما خواهد کرد؟ کار مدیر فنی سازماندهی 
است. کادرفنی همه تیم های ما فهیم و خوب هستند اما 
صحبت ما از فوتبال است. کسی باید روی نیمکت استقلال، 
در  که  باشد  داشته  حضور  تراکتور  و  سپاهان  پرسپولیس، 
لحظات بحرانی به مربی کمک کند. تجربه و درایت او بیشتر 
از سرمربی تیم باشد. اگر به کادرفنی اکثر تیم های موفق یورو 

2020 نگاه کنید متوجه خواهید شد.

*اگر مدیرفنی نداشته باشیم، تا ابد 
در همین وضع می مانیم

محصص تاکید کرد: سرمربی باید صحبت یا مشاهده کند. 
او نمی تواند هر دو کار را انجام دهد. در نتیجه مدیرفنی در 
لحظات اضطراری راهنمایی های لازم را انجام می دهد. ما باید 
تعادل را ایجاد کنیم. اگر به این سمت نرویم، فوتبال ما تا ابد به 

همین شکل می ماند.

مرتضی محصص: چرا فوتبال ایران پیشرفت نمی کند؟

 تا وقتی مدیرفنی نباشد، فاصله مان با دنيا کم نمی شود

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده خط تلفن همراه اول به شماره 0۹127527178 مربوط به پرونده کلاسه 1۴000۴0۳0011000۳25

به موجب پرونده اجرایی کلاسه 1۴000۴0۳0011000۳25 )با شماره بایگانی1۴0000۳۳۹( له: خانم حمیده محمد 
حسنی_و علیه: آقای محمد صابر، مستند سند ازدواج شماره 265-1۳۹1/11/17 دفترخانه ازدواج شماره61 قم ، خط کار 
کرده همراه اول به شماره 0۹127527178 متعلق به آقای محمد صابر بازداشت شده است و بنا بر درخواست وارده شماره 
102۴ مورخ 1۴00/05/0۴ بستانکار پرونده خط همراه مذکور متعلق به آقای محمد صابر از طریق مزایده به فروش میرسد:
خط کار کرده همراه اول به شماره 0۹127527178 که قیمت فروش آن توسط اتحادیه صنف تعمیرکاران و فروشندگان تلفن 

ثابت و همراه قم به مبلغ 60/000/000 ریال )شصت میلیون ریال( ارزیابی شده است و از طریق مزایده به فروش می رسد.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز چهار شنبه 1۴00/05/20در اداره اجرای اسناد رسمی 
قم، واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای 

اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خط تلفن همراه مذکور از مبلغ پایه 60/000/000 ریال )شصت میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی 
فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
۹8010000۴07601۳2078۹56۹۳IR با شناسه واریز ۹65108576100000002171۳2۳512006 می باشد و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 

ظرف مدت 5 روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب 

خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر 
مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن کلیه بدهی های مربوط به خط مذکور و حق الحراج و نیم عشر دولتی 
مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز 

تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 
 )م الف۱۴۲۹۰(
ریس اجرای اسناد رسمی قم
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۰۵/۰6

----------------------------------------------------------------
آگهی مفقودی 

سند برگ سبز پژوسواری هاچ بک - تیپ:  206TU۳ به رنگ :سفید -روغنی - مدل 1۳۹0 به شماره موتور:1۴1۹005۹0۳۹  
شاسی : CJ 7 ED 0۳ NAAP 5۴50۴۹ پلاک 868 ط 68 ایران 16 متعلق به محسن طاهری مطلق به شماره ملی  

0۳80۹60001 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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سخنگوی دولت گفت: ما در مقابله با جنگ اقتصادی به نقطه ای رسیده ایم 
که احساس مقاومت و پایداری ایران، باید از سوی تحریم کنندگان درک شود؛ 

برای همین نباید بهانه ای برای استمرار تحریم به تحریم گرها داد. 
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری هفتگی که به صورت مکتوب 
برگزار شد اظهار کرد: سال های اخیر را باید سال های گذار و سال های حیاتی 
خواند و توصیف کرد. تحمل سه سال تحریم و سه سال پُرفشار اقتصادی که در 
ماه های اخیر آثار حاد آن بر زندگی مردم مشهودتر شده است، پاندومی کرونا 
و ابهام در زمان پایان  یافتن ویروس کووید 1۹ و ضرورت مبارزه بی امان ملی با 
آن، در کنار کم آبی و خشکسالی بی نظیر در 50 سال اخیر و تاثیر آن بر آب و 

کشاورزی،  در مجموع باعث ایجاد فشاری کم نظیر بر جامعه شده است.
سخنگوی دولت افزود: بزرگترین قدرت اقتصادی و نظامی جهان با همه توان 
و ظرفیت خود، به اقتصاد در حال رشد ایران، حمله کرد. قرار بود در یک جنگ 
اقتصادی، ایران را مغلوب و دچار فروپاشی کنند. البته صدمه و آسیب زیادی 
در این جنگ، به مردم وارد شد و دولت در کنار مردم، با تصمیمات اقتضایی، 
در این نبرد، دشمن را ناکام گذاشت اما آثار آن پس از شکست آمریکا، کماکان 

در زندگی مردم ادامه دارد.
ربیعی با اشاره به تغییر دولت و انتقال قدرت  در کشور گفت: مجموعه این 
موارد ایجاب می کند تا ما بیش از هر دوره ای، با هوشمندی همگانی و همدلی 
ملی بتوانیم این دوره را پشت سر بگذاریم و بتوانیم فردایی بهتر را برای ایران 

ترسیم کنیم.
وی ادامه داد: ما در مقابله با جنگ اقتصادی به نقطه ای رسیده ایم که 
احساس مقاومت و پایداری ایران، باید کماکان از سوی تحریم کنندگان درک 

بشود؛ برای همین نباید بهانه ای برای استمرار تحریم به تحریم گرها داد.
اپیدمی کرونا و خشکسالی نیز مساله ای  سخنگوی دولت تصریح کرد: 
بحران  دارند،  با  آن  با  جدی  درگیری  که  کشورهایی  همه  و  است  جهانی 
مواجه اند؛ سال ها است که آب، مولفه مهمی در امنیت جهانی محسوب 
می شود. در همین راستا، ما برای مبارزه با خشکسالی و کرونا نیز نیاز به 
همکاری و همیاری ملی داریم و در صورت بروز رفتار غیرهمدلانه، جامعه  دچار 

تنش خواهد شد.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: دولت همه 
توان خود را تا آخرین ساعات کاری به کار خواهد گرفت تا دولت آینده بتواند با 
آرامش، ماه های آغازین فعالیت خود را شروع کند. همه ما ایرانیان، چه آنان که 
به رییس جمهوری منتخب رای داده اند و چه آنها که رای  نداده اند،  ضمن درک 
شرایط موجود و مشکلات تحمیل شده ناشی از تحریم و کرونا به ملت و دولت، 
به عنوان یک وظیفه ملی، باید همدلانه و با صبوری گام بردارند تا جامعه در 

آرامش از این مقطع عبور کند.
بنا نداریم مسئله دیگری را به مذاکره بگذاریم

سخنگوی دولت در پاسخ به این سوال که آیا آمریکا دستور کار مذاکرات 
راهبرد  و  است  پیش کشیده  ایران  دولت  با  ارتباط  در  را  برجام  از  جامع تر 
احیای برجام با تغییر دولت دوازدهم تغییر خواهد کرد، گفت: ما هم این 
گمانه زنی های رسانه ای را شنیدیم ولی تا پیش از ارتکاب احتمالی چنین 

اشتباه بزرگی قصد نداریم بطور جدی درباره آن موضع بگیریم. 
ربیعی افزود: طی سال های گذشته باید به روشنی ثابت شده باشد که هر 
سطحی از تحریم علیه ایران محکوم به شکست است و هیچ تحریم تازه ای 
نمی تواند به نتیجه ای فراتر از تکرار شکست های پیشین دست پیدا کند. ما 
امیدواریم که دولت آمریکا به خوبی درس های دولت گذشته را آموخته باشد و 

به دام تحلیل ها و برداشت های نادرست و مخرب نیفتد. 
وی ادامه داد: ما همچنان به بازگشت همه طرف ها به تعهداتشان در برجام 
مطابق با نص توافق بدون کم و کاست پایبندیم و بنا نداریم که هیچ مسئله 
دیگری را به مذاکره بگذاریم. تا وقتی آمریکا و دیگر اعضای 1+۴ به تمامی 
تعهدات خود در برجام عمل نکرده اند، صحبت و حتی فکر کردن درباره 

مذاکراتی فراتر از آن بی معنی است.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: این رویکرد اصولی و مبنایی جمهوری 
اسلامی ایران و مستظهر به اسناد بالادستی نظام بوده و با تغییر دولت ها تغییر 
نخواهد کرد. البته دولت سیزدهم این اختیار قانونی را خواهد داشت که به 
شیوه منحصر به خود به مسئله، ابزارها و شیوه های دیپلماسی و تحقق اهداف 

مسامحه ناپذیر ملی نگاه کند. 
 دولت دوازدهم تمام مسئولیت خود را برای لغو تحریم ها 

انجام داده است
ربیعی گفت: دولت دوازدهم تمام مسئولیت خود را برای لغو تحریم ها در 
مذاکرات به سرانجام رسانده است و اگر محدودیت های غیرضروری اعمال 

شده در قانون مذکور نبود، امروز شاهد نتیجه متفاوتی می بودیم.
  مسائل ساختاری و پیچیده را نمی تواند با مداخلات سریع حل کرد

ربیعی با بیان اینکه مسائل پیچیده ساختاری را که در کوتاه مدت نمی توان با 
فناوری یا مداخلات سریع حل کرد، گفت: این مسائل را باید با اجماع سازی 
بین ذینفعان حل کرد. همه طرف های ذینفع باید وارد گفت وگو شوند. به طور 
مشخص در شرایط امروز خوزستان، باید کشاورزان، صنایع، مصرف کنندگان 
خانگی )مثلا با نمایندگی شوراهای شهر و روستا(، وزارت نیرو و وزارت جهاد 
کشاورزی، و البته همه بخش های مربوطه در دولت کنار هم بنشینند و گفت  

وگوهایی برای ساماندهی این وضعیت داشته باشند.

وی یادآور شد: باید از سیاست های توده ستا، غیرعلمی و کوتاه مدت دوری 
کرد و در این صورت می توان هم از فجایع جلوگیری کرد و هم کشور به مسیر 

درست هدایت می شود. 
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری خاطرنشان کرد: خشکسالی 
واقعیت کشور است ولی انتظارات به وجود آمده فراتر از واقعیت ها و پتانسیل 
از  محدودتر  کشور  آبی  پتانسیل  که  بپذیریم  باید  می باشد.  کشور  واقعی 

انتظارات است.
۱۰۰ درصد آب های تجدیدپذیر را مصرف کرده ایم

ربیعی عنوان کرد: زمانی که ارگان های جهانی می گویند که کشورها نباید 
بیش از ۴0 درصد آبهای تجدیدپذیر را مصرف کنند، و بقیه هم سهم محیط 
زیست و حق نسل های بعدی است. ما طی سال ها حدود 100 درصد آبهای 

تجدیدپذیر را مصرف  کرده ایم.
وی گفت: این گفت  وگوها که در زمان بحران، بروز مسئله و مشکل انجام 
می شود باید تا حل مسائل ادامه یابد. پس از پایان بحران است که می شود از 
سرمایه اندوخته شده در جریان این گفت  وگوها برای اعتمادسازی و پیشبرد 
بیشتر برنامه های اصلاحی برای آینده استفاده کرد. من در کوتاه مدت راه حلی 

غیر از این نمی شناسم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: البته راهکارهای فنی 
را هم وزارتخانه های ذیربط طراحی و اجرا کرده اند اما راهکار اصلی مدیریت 
بحران خشکسالی آب و حواشی آن درک مشترکی از مسئله توسط همگان و 

تن دادن به سیاستگذاری های دولت و آینده نگری است.
 سخنگوی دولت درباره اینکه دولت چه توجیهی برای غفلت از توصیه های 
رهبری نسبت به خوزستان و بروز اوضاع فعلی دارد، اظهار کرد: خوزستان به 
طور ویژه مورد توجه و تاکید دولت قرار داشته و سهم اختصاص منابع استان 

هم نسبت به استان های دیگر، بیشتر بوده است. 
ربیعی خاطرنشان کرد: پروژه های متعددی برای مبارزه با ریزگردها، مقابله با 
سیل و سیلاب ها، اصلاح اساسی خطوط برق خوزستان در این دولت انجام 
شد و مواردی از این قبیل،  به طور ویژه در کنار طرح های دیگر دنبال شده 

است.
 دولت در خوزستان کوتاهی نداشته است

وی ادامه داد: ما دو طرح بزرگ درباره آب داشتیم که طی برنامه ریزی های 
صورت گرفته،  قرار شد با فاینانس کشورهای خارجی،  این طرح ها اجرا شود. 
اما به خاطر تحریم با مشکل برخوردیم. لذا بنا شد از منابع صندوق ذخیره 
ارزی یا از سهم نفت، تامین شود. در همین راستا، همان طور که در پاسخ به 
سوال ایرنا مطرح کردم، طرحی تصویب شد که بر مبنای آن  2 میلیارد و 200 
میلیون یورو از درآمد نفت به خوزستان اختصاص می یابد که در مراحل تصمیم 
گیری نهایی است. بنابراین دولت در این زمینه، هیچ کوتاهی نداشته است و 

بخاطر عامل تحریم ، امکان فاینانس از ایران گرفته شد.
سخنگوی دولت تصریح کرد: باید همگان درباره این واقعیت صحبت کنیم 
که استان با کاهش کسری 10 میلیارد متر مکعب بارش ، یعنی با حدود  ۳۳ 
درصد کاهش آب مواجه شده است. این عدد بسیار بزرگی است. با این حال 
موضوع خشکسالی، قابل کنترل بود اگر کشت های وسیعِ خارج از مقررات 
آن، صورت  بخاطر  آب  میلیارد مکعب  و مصرف سه  استان  در  اعلام شده 

نمی گرفت.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری بیان کرد: در طرحی دیگر، 
پس از بروز سیلاب ۹8 و پدیدارشدن عوارض آن، با مجوز رهبر معظم انقلاب 
دائر بر برداشت از منابع صندوق توسعه ملی، اعتباری معادل 50 میلیون یورو 
در قانون بودجه سال ۹۹ در تاریخ ۹۹/۴/1۳ به شرکت آب و فاضلاب اهواز 
اختصاص داده شد. وی گفت: به همین منظور اولویت های اجرایی در جهت 
تکمیل بخشی از طرح جامع فاضلاب اهواز با 5 سرفصل اصلی تعیین شد که 
تکمیل احداث تصفیه خانه شرق اهواز، احداث 15 باب ایستگاه پمپاژ اصلی 
فاضلاب، بهسازی و ارتقا 10 باب ایستگاه پمپاژ اصلی فاضلاب ، بخشی از 
آنها می باشد. سخنگوی دولت اظهار کرد: برای حل مشکل اصلی فاضلاب، 
براساس برآوردهای صورت گرفته، فاضلاب خوزستان حدود 800 هزار تا یک 
میلیارد دلار هزینه دارد. اگر کل این هزینه تخصیص یافته و طرح کامل شود، 
شاخص بهره مندی از خدمات این طرح، بعد از هزینه و اجرای کاملش ، به 80 
درصد می رسد در حالی که الان حدود ۳8 درصد است. این عدد برای متوسط 

کشور 52 درصد می باشد. 
ربیعی خاطرنشان کرد: در حال حاضر از 28 شهر استان، فقط 17 شهر، 
 موافقتنامه سازمان برنامه و بودجه را اخذ کرده اند. بعد از مصوبه دولت که در 
سال ۹5 صادر شد، در فروردین ۹6 منابع خوبی برای اجرای آن طرح ها داده 
شد اما با خروج آمریکا از برجام و اجرای تحریم ها،  متاسفانه این روند متوقف 
شد. در همان مدت کوتاه اجرای برجام، تصفیه خانه  شرق اهواز با هزینه ۴0 
میلیون یورو افتتاح شد اما برای ادامه پروژه،  به مشکلات مالی برای تایید 
فاینانس پروژه برخوردیم. اینک نیز برای رفع مشکل فعلی آب خوزستان، 

تصمیم گرفته شد که 160 متر مکعب بر ثانیه، آب از سد کرخه خارج شود.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در پاسخ به سوال ایرنا درباره 
این  آیا  اینکه  و  خوزستان  استان  بالادست  سدهای  آب  رهاسازی  درباره 
رهاسازی باعث بروز مشکلاتی در روزها و ماه های آینده نمی شود، گفت: 
مشکلات ناشی از کاهش نزولات جوی و بروز خشکسالی در کشور، شرایط 

سختی را برای مردم مقاوم خوزستان به وجود آورده است و دولت از رنجی که 
به هم وطنان عزیزمان وارد شده،  آگاه و متاسف است. اما استان هایی که با 
خشکسالی مواجه هستند  به ویژه استان خوزستان، همواره  در کانون توجه 

دولت بوده اند. 
ربیعی افزود: روند کم آبی و خشکسالی یک واقعیت است که آثارش در این 
سال ها، بیشتر هویدا و در زندگی مردم ملموس شده است. برای همین، لازم 
است که این واقعیت بیش از هر مساله ای نه فقط در کانون توجه سیاستگذاران 
صنعتی و کشاورزی بلکه در کانون توجه جامعه و سبک زندگی و مصرف مردم 

نیز قرار بگیرد. 
توجه  خوزستان  مشکلات  به  یازدهم  دولت  ابتدای  از  ما  داد:  ادامه  وی 
داشته ایم و اقداماتی را سامان دادیم؛ هرچند بر این باوریم که مجموعه این 

اقدامات، کافی نبوده و باید ادامه یابد.
تصمیمات دولت برای خوزستان

سخنگوی دولت عنوان کرد: از سال ۹2 تاکنون 21 هزار و 500 میلیارد 
تومان برای طرح های این استان اختصاص یافته است . بین سال های ۹2 تا 
۹۹ استان خوزستان از نظر اعتبارات استانی بین ۳1 استان دارای مقام اول 
بوده است و اگر این اقدامات نبود امروز مساله خشکسالی و کم آبی، به مراتب 

وضعیت بغرنج تری پیدا می کرد.
ربیعی خاطرنشان کرد: در تصمیمات اخیر مربوط به خوزستان نیز، هیات 
دولت مقرر کرد دستگاه مسئول تغییری در نحوه توزیع آب در استان انجام 
دهد. البته یکی از مباحث مهم در دولت این موضوع بود که بازکردن آب به 
نحوی مدیریت شود که در آینده، از آثار سوء این کار، پیشگیری بشود. در 

نتیجه این تصمیم، آب به سوی هورالعظیم جاری شده است. 
وی ادامه داد: درمورد آب شرب هم در زمان خشکسالی، در کل کشور  باید 
6 هزار الی 7 هزار روستا را با تانکر آبرسانی کنیم زیرا لوله های آب خشک 
می شوند. درباره خوزستان هم در این مقطع، با همکاری نهادهای مربوطه 
تدابیر لازم اتخاذ شده به روستاهایی که فاقد آب شرب هستند،  از طریق 

تانکرها آبرسانی شود. 
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: بر اساس طرحی هم که 
تهیه شده،  مبلغ 2 میلیارد و 200 میلیون یورو از محل درآمدهای نفتی کشور 
به استان اختصاص می یابد. همچنین در مصوبه دیگری تصمیم گرفته شد تا 
برای جبران خسارت واردشده به احشام، مبلغ  6 میلیارد تومان پرداخت شود.  
ربیعی خاطرنشان کرد: همچنین قرار شد آب شیرین کن های لازم برای 
بدلیل  که  آتی  ماه های  در  تا  شود  خریداری  آبادان  و  خرمشهر  شهرهای 
ورود زهاب های کشاورزی به رودخانه، آب وضعیت مناسبی ندارد، در موقع 
ضرورت مورد استفاده قرار بگیرد. در دولت، مساله کم آبی برای فصل پاییز هم 

پیش بینی شده است.
وی عنوان کرد: درباره پروژه آب و فاضلاب استان هم در سال ۹6 برای آب 
28 شهر و روستاها و مقابله با سیلاب ها مصوب شد از فاینانس استفاده شود. 
اما با توجه به تحریم ها، مقرر شد در صورتی که امکان استفاده از فاینانس و 
منابع دیگر، فراهم نشد، وزارت نفت از سهم نفت،  مبلغ 2میلیارد دلار به این 
طرح اختصاص بدهد. همچنین قرار شد مبلغ 80 میلیارد تومان برای تهیه و 
نصب آب شیرین کن ها اختصاص یابد تا در شهریور امسال مشکلی برای تامین 

آب شر با کیفیت پیش نیاید.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری یادآور شد: یکی از مشکلاتی 
که نمی توان از آن گذشت و باید حتما به آن اشاره کرد، کشت شلتوک و برنج 
است که در این استان برخلاف مقررات انجام شده است. بنابر گزارش وزارت 
نیرو حدود ۹2 هزار هکتار کشتار برنج و شلتوک داشته ایم که این سطح از 
کشت، به آبی در حد بارش استان های شمالی نیاز دارد. از سوی دیگر، بند 
»ک« تبصره 8 قانون بودجه کشور که به کشت برنج مربوط است، موجب 
نوعی تصمیم گیری های منطقه ای شده برای همین، اقدام بهره مندان از این 

تبصره، توجهی به اثرات اقدامات خود نداشته اند. 
وی یادآورشد: بنابر گزارش وزارت نیرو 70 مترمکعب از کرخه، آب رها شده 
است تا مورد استفاده قرار بگیرد اما متاسفانه بعد از ۴ روز این مقدار آب به 
مقصد نرسیده چرا که کشت های بین راه آن را مصرف کرده اند؛ به همین 
خاطر به ناچار باید از کرخه 1۴0 تا 160 متر مکعب آب خارج شود. البته به 

نحوی برنامه ریزی خواهد شد تا مشکلی در آینده پیش نیاید.
آبی که از سد گتوند خارج می شود مشکلی برای زراعت ندارد

سخنگوی دولت بیان کرد: درباره سد گتوند هم ایراداتی در زمان افتتاح 
آن وجود داشت؛ باید می گذاشتند تا لحاف بتنی در کف سد ساخته بشود 
تا از نفوذ نمک به آب سد، جلوگیری شود اما به خاطر اصرار مسئولان بلندپایه 
وقت، این کار انجام نشد و به جای لحاف بتنی، لحاف رُسی تعبیه می کنند 

که آن هم بعد از مدتی شسته شده و از بین می رود و آب سد، شور می شود.
ربیعی ادامه داد: البته با تلاش های صورت گرفته، موضوع شوری آب سد 
گتوند ، کنترل شده است یعنی آبی که از سد خارج می شود مشکلی برای 

زراعت ندارد و کشاورزان منطقه از آن بهره  می برند.
را  آن  باید  بدانیم مساله خشکسالی موضوعی است که  باید  وی گفت: 
جدی تر گرفته و درباره اش اطلاع رسانی شود. این موضوعی است که نیاز 
به همیاری همه ارکان جامعه از دولت و ارگان ها گرفته تا سمن ها و رسانه ها 

و عموم مردم دارد.
نتایج سیاه نمایی در جامعه به دولت محدود نخواهد شد

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری درباره ادعای برخی کارشناسان 
مبنی بر اینکه تصمیمات دولت روحانی مشکلاتی برای دولت آینده ایجاد 
خواهد کرد، گفت: ما سال هاست که به سیاه نمایی ها عادت کرده ایم اما 
امروز در پایانی دولت قرار داریم، نه به عنوان سخنگو، بلکه به عنوان یک 
شهروند مایلم بگویم نتایج این سیاه نمایی که به قیمت دولت زدایی و ناکارآمد 
جلوه دادن دولت صورت گرفت، خوانش آن در جامعه فقط محدود به دولت 
نمی ماند. با این سیاه نمایی ها روح و روان جامعه نیز آزار دید و نتایج آن امروز در 
هر سنجشی مشخص شده است. پاشیدن جوهر سیاه، فقط یک نقطه را سیاه 
نمی کند. ربیعی بیان کرد: همه کارنامه ما روشن است و بهتر است به جای 
طرح ابهامات کلی، مورد به مورد درخصوص هر مسئله، مطالب مدنظرشان 
را بیان کنند تا علت یابی تبیینی دولت از مسئله بدست آید. اگر منصفانه نگاه 
شود، مشخص است که بخشی از مشکلات از سال ۹7 تاکنون، ناشی از 
تحریم گران خارجی و نیز کسانی در داخل است که اساسا نخواستند تحریم را 

ببینند و تمایلی هم برای چاره اندیشی نداشتند.
را مغلوب و دچار  ایران  اقتصادی،  بود در یک جنگ  ادامه داد: قرار  وی 
فروپاشی کنند. البته صدمه و آسیب زیادی در این جنگ، به مردم وارد شد 
و دولت در کنار مردم، با تصمیمات اقتضایی، در این نبرد، دشمن را ناکام 
گذاشت اما آثار آن پس از شکست آمریکا، کماکان در زندگی مردم ادامه دارد. 

هرچند ما همه تلاش خود را برای ایستادن و رفع مشکلات به کار برده ایم.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: نگاه کنید در همین چند روز اخیر، یک روز 
می گویند کار عظیم جاسک که اتفاقا مورد تقدیر بزرگان کشور هم قرار گرفته، 
یک پروژه نیمه کار است! و یک روز دیگر هم مدعی برنامه ریزی برای کمبود 

کالا می شوند.
ربیعی گفت: ما کارنامه سیاهی به جای نگذاشته ایم اما کارنامه سیاه نمایی 
توسط رسانه های پروژه ای خارجی و مخالفان جریانی داخلی به جای مانده 

است.

سخنگوی دولت :

فشار معکوس تندروها برای سهم گرفتن از کابینه رئیسی ؛نباید بهانه ای برای استمرار تحریم به تحریم گران داد

سکوت رئيسی تا روزِ موعود 

سهم خواهی ها به شکلی نوین برای چیدن کابینه رئیسی در جریان است؛ از 
فشار معکوس گرفته تا مطرح شدن اسامی جدید در رسانه ها.

با گذشت بیش از یک ماه از معلوم شدن رئیس جمهوری منتخب، همچنان 
ابراهیم رئیسی از صحبت پیرامون کابینه و تیم دولت خود امتناع می کند. نه 
صحبتی می کند و نه خبری به بیرون درز پیدا می کند که نشاندهنده حفاظت 

امنیتی بالای اطلاعات در اطرافیان اوست.
از سکوت رئیسی تا سهم خواهی از کابینه

نشست  و  تلویزیونی  گفت وگوهای  به  کابینه  درباره  رئیسی  صحبت  آخرین 
بود  که گفته  برمی گردد؛ جایی  منتخب  رئیس جمهوری  قامت  در  خبری اش 
کابینه اش غیر جناحی است و بر اساس شایستگی آن را خواهد بست. اما در 
تا  هستند  رایزنی  مشغول  سخت  سیاسی  گروه های  رئیسی،  سکوت  روزهای 
سهم شان را از کیک قدرت قوه مجریه بردارند؛ البته از طریق فرستادن اعضای شان 

و نزدیکان شان به دولت در سطوح بالا.
برخی معتقدند سکوت خبری درباره کابینه رئیسی به این خاطر است که او چراغ 
خاموش مشغول جمع کردن کابینه اش است و برای جلوگیری از ایجاد فشارها 
و جنگ روانی در رسانه ها، هیچ خبری درز پیدا نمی کند و زیر لایه های سنگین 

حفاظتی مشغول جمع کردن تیم است.
این در حالیست که همچنان برخی اهرم های فشار رسانه ای و غیر رسانه ای در 

حال کار هستند تا افراد مد نظرشان راهی پاستور شوند یا حداقل تعدادی از آنها.
فشار معکوس

گروه های سیاسی اطراف رئیسی به طیف های سیاسی مانند جامعه روحانیت، 
شورای ائتلاف و جبهه پایداری خلاصه می شود و از جمله ی مهمترین گروه هایی 
هستند که احتمال می رود نزدیکان یا اعضای آنها در کابینه حضور داشته باشند. 

همه این گروه ها هم معتقدند که رئیسی را می شناسند و او زیر بار فشار نمی رود.
مرتضی آقاتهرانی از اعضای ارشد جبهه پایداری چندی پیش گفته بود که 
»با شناختی که از رئیسی دارم، می دانم که او تحت تاثیر این صحبت ها قرار 
نمی گیرد«. او همچنین در مصاحبه دیگری به »برنا« گفته بود که »من آقای  
رییسی را می شناسم ایشان مرد درست و خوبی است و امیدوارم که موفق باشند، 
البته می دانم که پیدا کردن آدم هایی که انقلابی و مجاهد باشند و اهل دوندگی 
باشند کار آسانی نیست«. البته او فشار بر رئیسی و لابی با او برای فرستادن 
پایداری چی ها به دولت را رد کرده و گفته که تا آن موقع دیداری با رئیسی برای 
کابینه نداشته اما در عین حال گفته که »این طیف هم به شکل طبیعی همانطور 
که عمومی از همه خواسته شده بود افراد مناسب را برای کابینه معرفی کنند، چند 
نفر را معرفی کرده «. شاید بتوان اینگونه برداشت کرد که پایداری ها بدون اینکه 
سر و صدایی راه بیندازند و بخواهند متهم به فشار بر رئیسی شوند، در قالب های 
دیگر نظیر »پیشنهاد دادن« در حال لابی برای فرستادن افراد مدنظرشان به 
کابینه هستند. از سوی دیگر غلامرضا مصباحی مقدم عضو شورای مرکزی جامعه 
روحانیت مبارز هم گفته بود که »تا جایی که من از اخلاق آقای رئیسی اطلاع دارم 
و آشنایی من با ایشان حقیقتا به ۴0 سال می رسد، می دانم که اخلاق ایشان، 
اخلاق قبول تحمیل نیست و زیر بار این بحث ها نمی رود«. در عین حال مرتضی 
آقاتهرانی هم جایی دیگر به گونه ای مدعی شده که برخی جریانات هستند که 
می خواهند بر رئیسی فشار بیاورند: »در حال حاضر، برخی از افراد تبلیغات و 
سروصدای زیادی می کنند و افراد حزب اللهی را مورد انتقاد و تخریب قرار می دهند 
تا نیروهای انقلابی در دولت به کار گرفته نشوند. هدف این افراد آن است که 
رئیس جمهور منتخب را تحت تاثیر قرار دهند تا از افراد انقلابی و حزب اللهی در 
دولت استفاده نکند«. شاید این گفته های آقاتهرانی را بتوان به مثابه فشار برعکس 
درنظر گرفت؛  به این معنی که او با این سخنان می خواهد اینگونه وانمود کند که 
پایداری ها نقشی در چیدن کابینه ندارند و اتفاقا گروه های دیگر هستند که در حال 
وارد کردن فشار بر رئیس جمهوری منتخب هستند؛ به عبارت دیگر این سخنان 
می خواهد این پیام را به رئیسی بفرستد که در منظر افکار عمومی کابینه ای که 
بدون پایداری باشد، کابینه ای است که تحت فشار چیده شده؛ و شاید رئیسی 
برای جلوگیری از چنین تلقی مجبور شود که افرادی از پایداری را وارد کابینه کند.

البته خود رئیسی هم آنچنان میانه بدی با پایداری چی ها ندارد؛  او هنگامی که 
به قوه قضاییه رفت، علی نادری سردبیر سابق رجانیوز و از اعضای سابق شورای 
مرکزی جبهه پایداری را به سمت مدیر روابط عمومی قوه منصوب کرد؛ کسی 
که در انتخابات ریاست جمهوری شانه  به شانه همراه رئیسی بود و نقش پررنگی 
در فضای مجازی برای رئیسی ایفا کرد. همچنین علی باقری کنی رئیس ستاد 
انتخاباتی سعید جلیلی در انتخابات ۹2 و همچنین معاون او در دوران دبیری 
شورای عالی امنیت ملی هم اخیرا در جلسات وزیر خارجه دیده می شود که گمان 
می رود او از گزینه های اصلی این وزارت خانه باشد؛ او از افراد نزدیک به جریان 
پایداری محسوب می شود. البته که برخی معتقدند حسین امیرعبداللهیان دیگر 
دیپلمات اصولگرا و مورد حمایت نیروهای محافظه کار گزینه اصلی وزارت خارجه 
است. هنگامی که ظریف به عنوان وزیر خارجه امیرعبداللهیان را از معاونت عربی 
و آفریقایی وزارت خارجه عزل کرد، با هجمه سنگین رسانه های اصولگرایان مواجه 

شد که او را دیپلمات انقلابی می خواندند.
کشمکش بر سر کابینه؟

اما شاید دلیل دیگری که هیچ گمانه ای درباره کابینه رئیسی مطرح نمی شود 
به نتیجه نرسیدن او در این باره باشد؛ اتفاقی که عاملش می تواند کشمکش های 

درون گروهی و سهم خواهی های گروه های اطراف رئیسی باشد. 
درباره معاون اول رئیس جمهوری گزینه های زیادی تا کنون مطرح شده که 
اقتصادی هستند بیشترین  و فرهاد رهبر که هر دو چهره هایی  محمد مخبر 
شانس را دارند؛ همین امر احتمالا موجب شده تا برخی این گمانه را مطرح 
کنند که اختلاف بین این دو برای رئیسی دردسر ساز شده است. چرا که هر دو 
اقتصادی هستند و معمولا برای چیدن کابینه نیاز است که مقامات اقتصادی 
با یکدیگر هماهنگ باشند. به طور مثال در روزهای اخیر شاهد بودیم که نام 
»محمدرضا فرزین« مدیرعامل بانک کارآفرین برای وزارت اقتصاد کابینه رئیسی 
مطرح شده؛ ستاد اجرایی امام که مخبر ریاست آن را برعهده دارد، از سهامداران 
بانک کارآفرین است و فرزین از افراد نزدیک مخبر محسوب می شود. فرزین دبیر 
ستاد هدفمندسازی یارانه ها در دولت احمدی نژاد بود که در پایان دولت او، نشان 
خدمت را از احمدی نژاد دریافت کرد. از سوی دیگر فرهاد رهبر هم که احتمالا برای 
معاون اولی تلاش می کند قاعدتا می خواهد دولت تیم اقتصادی داشته باشد که با 
او همراه باشند. کما اینکه بنا بر برخی ادعاهای تکذیب نشده، مخبر برای معاون 
اولی افزایش حدود اختیارات را خواستار شده و اختیاراتی در حد جهانگیری را 
قبول ندارد. همین نشانه های کوچک که در حد مطرح شدن برخی نام ها است، 
حکایت از این دارد که احتمالا دلیل شفاف نشدن لیست کابینه تا این لحظه، 

کشمکش هایی باشد که برای تصدی جایگاه ها در جریان است.
راستی آزمایی وعده

با این حساب باید گفت که سهم خواهی ها به شکلی نوین برای چیدن کابینه در 
جریان است؛ از فشار معکوس گرفته تا مطرح شدن اسامی جدید در رسانه ها؛ اما 
به هرحال تا چند روز دیگر رئیسی برای تحلیف به مجلس می رود و حامیان او که 
مدعی هستند رئیسی فوری، سریع و انقلابی به مشکلات رسیدگی خواهد، باید 
هر چه زودتر لیست کابینه اش را به مجلس اعلام کند تا در کمترین زمان ممکن 

کابینه او عنان کار را در دست بگیرد.
رئیسی  را می توان نخستین گام در راستی آزمایی وعده های  چینش کابینه 
دانست؛ طبق وعده اش ترکیب کابینه با ترکیب ستادش متفاوت خواهد بود و 
دولتی فراجناحی خواهد داشت؛ باید دید که آیا او گام نخست را در جهت عمل به 

وعده اش بر می دارد یا تسلیم فشارها و سهم خواهی ها خواهد شد.
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»هر که من مولای اویم، علی مولای اوست خدایا! دوستدار 
او را دوست بدار و دشمنش را دشمن شمار و یاری دهنده 
اش را یار باش و واگذارنده اش را واگذار . او از من است و 
من از اویم و او برای من به منزله ، هارون برای موسی عليه 

السلام است ، جز این که پيامبری پس از من نيست«.

چهار شنبه -ششم مردادماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5319

تفسیر العیّاشي : ج 1 ص 332 ح 153

با وجود  قم گفت:  انقلاب  و  دادستان عمومی 
پایان  تا  امسال  ابتدای  از  مکرر،  هشدارهای 
تیرماه، 12 میلیارد ریال از ۹۹ نفر در این استان 

کلاه برداری شده است.
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با هشدار 
مجدد به شهروندان، افزود: این کلاهبرداری ها با 
شیوه قدیمی تماس تلفنی مجرمان با ادعای واهی 
برنده شدن در قرعه کشی صداوسیما و خالی کردن 

حساب بانکی افراد صورت گرفته است.
وی اضافه کرد: سال گذشته نیز 288 شکایت 
به مبلغ جمعا یک میلیارد و 850 میلیون تومان در 

استان ثبت و رسیدگی شده است.
منتسب  با  تلفنی  کلاهبرداران  داد:  ادامه  وی 
کردن خود به ارگان ها و نهادهای دولتی و یا تحت 
پیام، رادیو معارف و همراه  نام رادیو جوان، رادیو 
اول و ایرانسل با تماس با مردم، و اعلام برنده شدن 

در قرعه کشی، سناریوی کلاه برداری خود را اجرا 
می کنند.

غریب بیان کرد: در شگردهای جدید این نوع 
آن ها  از  مردم  اعتماد  جلب  برای  کلاه برداری 
خواسته می شود که برای دریافت جایزه، اطلاعات 
کارت مرتبط با شماره حساب خالی از موجودی 

خود را ارائه دهند.
وی با اشاره به نفوذ کلام این مجرمان در مختل 
بیان  مالباخته،  استنتاج  و  تصمیم  قدرت  کردن 
کرد: ترفندهای گفتاری این کلاه برداران به گونه ای 
از  نفر  از سه  توانسته اند  است که در ماه گذشته 
امور  بر  تسلط  وجود  با  قم  بانکی  ارشد  کارکنان 
خدمات پرداخت، جمعا مبلغ ۴۴0 میلیون تومان 

کلاه برداری کنند.
وی افزود: برخی از این کلاهبرداری ها با تماس 
تلفنی واتساپ و با آرم صداوسیما صورت می گیرد 

که مالباخته کارت خالی خود را ارائه می دهد، اما 
با ارائه رمز ورود سامانه های اینترنت بانک و موبایل 
بانک، دسترسی سایر حساب های بانکی خود را نیز 

به کلاه بردار می دهد.
دادستان قم با تاکید بر اجتناب از پاسخگویی به 
این تماس ها و ضرورت آگاهی بخشی به خانواده 
کرد:  خاطرنشان  موضوع،  این  در  اطرافیان  و 
برای تماس از سوی ارگان ها به منظور برنده شدن 
گرفته  تماس  همراه  تلفن  و  واتساپ  از  هیچ گاه 

نمی شود و با تلفن ثابت تماس می گیرند.
وی افزود: شهروندان از ارائه اطلاعات از جمله 
پیامک های بانکی، رمز ورود و رمز پویای هرگونه 
حساب حتی حساب های خالی به هر تماس تلفنی 

جدا پرهیز کنند.
وی تاکید کرد: برای واریز هیچ وجهی نیاز به رفتن 

به عابر بانک نیست.

دادستان عمومی و انقلاب قم هشدارداد:

برای واریزهيچ وجهی نياز به رفتن به عابر بانک نيست 
کلاهبرداری  ۱۲ میلیارد ریالی با ترفند قدیمی

با اشاره به راه اندازی پویش عیدانه سازمان  مدیرکل بهزیستی استان قم 
بهزیستی قم گفت: ما در دهه ولایت با راه اندازی پویش عیدانه درصدد جلب 
و جذب کمک های مردمی در قالب تهیه، تأمین و توزیع بسته های غذایی 

هستیم.
مهدی پهلوانی با اشاره به دهه ولایت و با تقدیر از تولیت محترم آستانه مقدسه 
حضرت معصومه )س(، مسجد مقدس جمکران، بیوت علما و صاحبان صنوف 
در کمک به مددجویان اظهار داشت: ما در دهه ولایت با راه اندازی پویش عیدانه 
درصدد جلب و جذب کمک های مردمی در قالب تهیه، تأمین و توزیع بسته های 
غذایی هستیم و محبین اهل بیت عصمت و طهارت، سادات معزز و خیرین 
گرامی که هرساله پذیرای میهمانان بودند و شیوع کرونا مانع برگزاری مراسمات 
جشن و پذیرایی حضوری گردیده می توانند کمک ها و نذورات خود را در قالب 
وجوهات نقدی، بن خرید فروشگاه های زنجیره ای و سبد غذایی به مددجویان 

بهزیستی اختصاص دهند.
وی ادامه داد: در این دهه کلیه مراکز بهزیستی به صورت حضوری و یا با 
هماهنگی با شماره تماس  0۹10۹07۳205 آماده دریافت نذورات هستند و 
جهت واریز برای مبالغ اهدائی نقدی هم شماره کارت ۹570-7618-2588-
6۳67 مشارکت های مردمی بهزیستی حضور مردم نیکوکار و خیرین عزیز 

معرفی می شود. 
مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره کمک های مردم در روز عید قربان بیان 
داشت: مؤمنین معزز و نیکوکاران محترم در روز عید سعید قربان امسال با 
اعتماد به خادمین خود در مراکز بهزیستی در سطح استان و با نیت کمک و 
دستگیری از نیازمندان تحت پوشش نسبت به اهدا بیش از سه هزار و دویست 
کیلو گوشت قربانی اقدام کردند که این مقدار هم شامل دام زنده و هم لاشه 

گوشت و وجوه نقد جهت تهیه گوشت بود که تحویل مراکز بهزیستی شد.

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

راه اندازی پویش عيدانه برای جذب کمک های مردمی

رئیس سازمان صمت استان قم گفت : کمبود آب کارخانه های استان از خارج 
از استان تامین می شود.

 محمود سیجانی روز سه شنبه در شانزدهمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید با اشاره به کمبود آب و برق شهرک های صنعتی گفت: بخشی از کمبود 

آب از طریق پساب های کارخانه و همچنین از خارج از استان  تامین می شود.
وی افزود: همچنین برای کمبود برق نیز با جذب سرمایه گذاران، می توان راه را 

برای تولید برق از انرژی های نو مانند انرژی خورشیدی و زباله فراهم کرد.
سیجانی بررسی راه اندازی کارخانه چادر مشکی با حضور سرمایه گذار را از 
مصوبات ویژه جلسه امروز اعلام کر و افزود: زیرساخت های مورد نیاز برای این 
کارخانه تامین شده که پیش بینی می شود تا دو سال آینده بزرگترین واحد تولید 
پارچه چادر مشکی کشور در قم به ظرفیت سالانه 18 میلیون مترمربع یعنی ۳0 

درصد نیاز کشور راه اندازی شود.
در این جلسه همچنین گزارش کمیته های فرعی در ارتباط با 1۴ واحد صنعتی 
و 6 واحد کشاورزی مطرح و درخواست های این واحد ها مبنی بر تامین نقدینگی 

و استمهال بدهی ها مورد تصویب قرار گرفت.
دریافت 72 میلیارد تومان تسهیلات برای 7 واحد صنعتی نیمه تمام هم از محل 

رونق تولید تایید و به دستگاه های مربوطه ابلاغ شد.
استاندار در این جلسه با اشاره به مشکلات شهرک های صنعتی برای تامین 

زیرساخت ها گفت: شهرک ها باید از ظرفیت سرمایه گذاران استفاده کنند.
سرمست افزود: تقاضای زیادی برای احداث واحد صنعتی وجود دارد، اما 
متاسفانه ما با کمبود زمین مواجه هستیم که باید با الحاقات جدیدی نفس 

تازه ای به شهرک های صنعتی به ویژه شهرک شکوهیه بدهیم.

رئیس سازمان صمت استان قم خبرداد:

انتقال آب از خارج از استان برای کارخانه های قم

طرح:محمدعلی رجبی

سود سيمان در جيب سلطان سيمان! 

لاریجانی: این ها که می گویند شریک وضع موجود نیستند، از کره مریخ آمده اند؟
علی لاریجانی می گوید در ورود به عرصه انتخابات تاخیر نداشته، بلکه منتظر بوده تا آرایش صحنه 
را ببیند که احزاب به فردی که نزدیک به خصوصیات مورد نظر او هستند، می رسند و چون چنین 
برداشتی نداشته، برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری 1۴00 تصمیم گرفت. علی لاریجانی در 
روز ردصلاحیت در انتخابات ریاست جمهوری، در گفت وگویی با مجله »آگاهی نو« که در شماره سوم 
آن منتشر شده، به اینکه او را »شریک وضع موجود« می دانند، چنین پاسخ داد: »این ها که می گویند 
شریک، کدام یک از کاندیداهای موجود شریک نظام نبودند، این کاندیداها از کره مریخ آمده اند؟ یکی 
۴0 سال در قوه قضاییه بوده، دیگری در شورای عالی امنیت ملی بوده که این قطعنامه ها در دوره او 
صادر شده، کدام  یک نبودند؟ یا همین مفاسدی که امروز علنی شده، مربوط به یکی، دو سال است؟ 
در سال های گذشته هم بوده و قوه قضاییه رسیدگی می کرد. اینکه توپ را به میدان دیگری می اندازند، 
خنده آور است که انگار یکسری در غلتان از کره مریخ آمده اند، با عده ای که اینجا بودند باید رقابت کنند.«

انهدام تیم تروریستی در منطقه عمومی بوکان
روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( در اطلاعیه ای از انهدام یک تیم تروریستی در منطقه 
عمومی بوکان خبر داد. به گزارش گزارش ایسنا به نقل از سپاه نیوز؛ روابط عمومی قرارگاه حمزه 
سیدالشهدا نیروی زمینی سپاه در اطلاعیه ای اعلام کرد:یک تیم مسلح تروریستی که در منطقه 
شمال غرب  قصد نفوذ و عملیات خرابکارانه داشت، منهدم گردید.به گزارش روابط عمومی قرارگاه حمزه 
سیدالشهدا علیه السلام نیروی زمینی سپاه، با  اقدامات شناسایی و اشراف اطلاعاتی رزمندگان قرارگاه 
حمزه سیدالشهدا )ع( یک تیم تروریستی سه نفره در منطقه ی عمومی بوکان که قصد نفوذ  و انجام 
اقدامات خرابکارانه و ضد امنیتی را داشت، با واکنش به هنگام  رزمندگان قرارگاه   شناسایی و متلاشی 
گردید.بنا بر اعلام روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( در درگیری رزمندگان قرارگاه با این تیم 
تروریستی، دو نفر از اعضای این تیم  به هلاکت رسیدند و یک نفر نیز مجروح ودستگیر شد.همچنین در 
این عملیات، مقادیر قابل توجهی سلاح و مهمات و ادوات تخریب از تروریست ها به دست  آمد.گفتنی 
است؛ بر اساس کار اطلاعاتی صورت گرفته و در خلال این عملیات، سه نفر از عوامل منحرف که قصد 

نجات این تیم را داشتند دستگیر شدند.

صفار هرندی فیلم جنجالی را تکذیب کرد
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: رئیسی در اخذ مشورت از افراد صاحب نظر و گروه های 
مختلف کارشناسی برای انتخاب اعضای کابینه، با سعه صدر کامل عمل کرده است.در پی انتشار یک 
گفتار چند ثانیه ای از محمدحسین صفارهرندی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام درخصوص توصیه 
رهبری به حجت الاسلام رئیسی پیرامون نحوه چینش کابینه، وی محتوای این مطلب را تقطیع شده 
و دروغ دانست و اظهار داشت: تا آنجا که من اطلاع دارم جناب آقای رئیسی در اخذ مشورت از افراد 
صاحب نظر و گروه های مختلف کارشناسی برای انتخاب اعضای کابینه، با سعه صدر کامل عمل کرده 
است.صفارهرندی گفت: البته غیر از این هم از آقای رئیسی انتظار نمی رفت و این حقیقت ان شاءالله در 

روز معرفی کابینه به مجلس، جلوه بیشتری خواهد داشت.

انتقاد از دخالت قالیباف در انتخاب شهردارآینده 
مجتبی شاکری دبیرکل جمعیت جانبازان انقلاب اسلامی با اشاره به برخی دخالت ها در انتخاب شهردار 
آینده تهران گفت: پیشنهاد من به دوستانی که برای مدیریت آینده شهر تهران نظر می دهند از جمله 
آقای قالیباف این است که اجازه بدهند شورای شهر خودش به این تصمیم برسد؛ یعنی برنامه ها را از 
مصداق ها دریافت کند و بر اساس بررسی دقیق برنامه ها و راهکارهای نامزدها انتخاب صورت گیرد. اعلام 
نظر و پیشنهاد افراد پیش از بررسی دقیق برنامه نامزدها از سوی منتخبان شورای ششم شهر، هم استقلال 

شورای شهر را خدشه دار می کند و هم اینکه انتظارات در یک شکل منطقی مورد ارزیابی قرار نمی گیرد.

افتتاح اورژانس اجتماعی دانش آموزان 
معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش از اخذ مجوز راه اندازی خط اورژانس اجتماعی 
دانش آموزان خبر داد و گفت: اورژانس اجتماعی دانش آموزان از جمله زیرساخت های مهم نظام مراقبت 
اجتماعی دانش آموزان است.علیرضا کاظمی در سی و پنجمین اجلاس مدیران و روسای آموزش و 
پرورش سراسر کشور که در اردوگاه باهنر برگزار شد، ضمن افتتاح »خط ملی نماد« گفت: خط ملی نماد 
با شماره 1570 تحت عنوان اورژانس اجتماعی دانش آموزان از جمله زیرساخت های مهم نظام مراقبت 

اجتماعی دانش آموزان است.

آب را بيهُده مصرف نکنيم

به چه زیبا گفت سهراب سپهری عزیز
»آبرا گل نکنیم«

هموطن ای همه ی جان و تنم
ای عزیز دل من

اگر آبی مانده است
اگر قطره ی آبی به لب برگ گُلیست

که از آن زنجیره ای می نوشه
دست برگل نزنیم

هم وطن ای همه خوبیها
غم بی آبی و کم آبیها
همه را خواهد کشت

حتی خود من
و اگر آب نباشد

نه درختی نه گلی هست و نه یک لقمه نان
آب سرچشمه ی الطاف خداست

پس عزیزش داریم
چه کلامیست مقدس بزرگ

این کلامیست که در قرآن است
و بماءِ کُل شیئ حیِ
پس تو ای خوبترین

آب را بیهوده مصرف نکنیم

مدیر جمعیت خدمت رسانی فاطمی ها خبر داد:

توزیع بيش از ۴ هزار بسته 
لوازم التحریر در بين نيازمندان

 
مدیر جمعیت خدمت رسانی فاطمی ها از توزیع بیش از ۴ هزار بسته 

لوازم التحریر در بین نیازمندان چندین استان کشور خبر داد.
بسته  چهارهزار  توزیع  آغاز  مراسم  در  گذشته   یارروز  خامه  محمد 
لوازم التحریر ویژه مناطق محروم و نیازمندان که در مسجد الزهرای قم 
برگزار شد، با اشاره به اقدامات این جمعیت در سال های گذشته اظهار 
داشت: افتخار داشتیم که در سال های اخیر و در حوادث و بلایای 

طبیعی که رخ داد در کنار هم وطنان عزیز بودیم.
و  سیل  تا  گرفته  ذهاب  سرپل  و  کرمانشاه  زلزله  از  داد:  ادامه  وی 
همواره  داد  رخ  جنوبی  استان های  و  خرم آباد  در  که  خرابی های 

فعالیت های جمعیت در جای جای کشور ادامه داشته است.
خامه یار با اشاره به توزیع بسته های لوازم التحریر توسط این جمعیت 
گفت: امروز هم توفیق داریم که سیزدهمین مرحله کمک های حمایتی 

جمعیت فاطمی ها را برای مناطق محروم و نیازمندان را آغاز کنیم.
وی بیان داشت: حدود ۴ هزار 1۳0 بسته لوازم التحریر با مبلغی بالغ بر 
200 میلیون تومان تهیه شده در که در مناطق محروم چند استان توزیع 
خواهد شد که در واقع توفیقی برای جمعیت خدمت رسانی فاطمی ها 
است. مدیر جمعیت خدمت رسانی فاطمی ها تصریح کرد: علاوه بر این 
امسال به همت جمعیت فاطمی ها در روز عید غدیر چند هزار غذا در 

مناطق سنی نشین کشور توزیع خواهد شد.
وی خاطرنشان کرد: در جدیدترین اقدام جمعیت نیز تفاهم نامه و 
قرارداد درمانگاه در یکی از مناطق سیستان و بلوچستان منعقد شده 
و کار عمرانی آن در یکی از نقاط بسیار محروم این استان شروع شده 

است.

دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: 

بيماران سرطانی برای دریافت
 واکسن کرونا ثبت نام کنند

دانشگاه علوم پزشکی قم در اطلاعیه ای اعلام کرد: بیماران سرطانی 
می توانند برای دریافت واکسن کووید 1۹ با مراجعه به مراکز منتخب 

ثبت نام کنند. 
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم،  روز سه شنبه  به گزارش 
شیمی درمانی  مراکز  از  یک  هر  در  درصورتی که  سرطانی  بیماران 
بقیه الله)عج(، شیمی درمانی و رادیوتراپی صدرا)فرجاد(، بیمارستان 
شهید بهشتی)ره( و یا بیمارستان ولی عصر)عج( تحت درمان هستند 
یا قبلا در مراکز مذکور درمان شده اند برای ثبت نام واکسن طبق برنامه 

اقدام فرمایید.
بر اساس این اطلاعیه، بیماران سرطانی می توانند به بیمارستان شهید 
بهشتی)ره(، بخش شیمی درمانی سرپایی، بیمارستان ولی عصر)عج(، 
بخش  به   بقیه الله)عج(  مرکز  رادیوتراپی،  یا  شیمی درمانی  بخش 

شیمی درمانی و مرکز صدرا، دفتر سوپروایزر مراجعه نمایند.
این اطلاعیه حاکی است: بیماران سرطانی پس از ثبت نام باید منتظر 

دریافت پیامک واکسن باشند.
همچنین در این اطلاعیه آمده است: درصورتی که بیمار در مراکز قید 
شده درمان نشده یا در مطب های خصوصی یا شهرهای مجاور درمان 
شده است، برای ثبت نام فقط در روزهای دوشنبه هر هفته به کلینیک 
ویژه بیمارستان خیرین سلامت)فرقانی( در ساعت 12-10 مراجعه 

نمایند.
و  پاتولوژی  برگه  کپی  تحویل  است:  شده  تاکید  اطلاعیه  این  در 
معرفی نامه از پزشک معالج)آنکولوژی- هماتولوژی( در روز تزریق الزامی 

می باشد.

رییس علوم پزشکی قم: 

۶ بيمار کرونایی در قم جان باختند
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بستری 126 بیمار بدحال، 
گفت: طی شبانه روز منتهی به پنجم مردادماه سال جاری، 6 بیمار 

کرونایی دیگر در این استان جان خود را از دست دادند. 
به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، 
در  کرونایی  بیمار   65۳ بودن  بستری  به  اشاره  با  قدیر  محمدرضا 
قم،افزود: در این مدت 1۳6 تن پذیرش، 10۹ بیمار بستری و 8۹ بیمار 

نیز با بهبودی از مراکز درمانی ترخیص شدند.
وی ۴7۹ مورد از هزار و 127 تست کرونایی انجام گرفته طی 2۴ 
ساعت گذشته را مثبت اعلام کرد و بیان داشت: تاکنون 110 هزار و 
750 دوز واکسن کرونا به گروه های هدف در این استان تزریق شده 

است.

رئیس پلیس فتا استان قم خبرداد:

انهدام باند گسترده فيشينگ به روش سامانه ثنا 
رئیس پلیس فتا استان از دستگیری اعضای یک باند گسترده فیشینگ در این استان که به روش سامانه 
ثنا از همشهریان کلاهبرداری می کردند، خبر داد.  سرهنگ علی موالی اظهارداشت: در پی دریافت شکایت 
هاي متعدد افراد، مبني بر اینکه شخص یا اشخاصي با ارسال پیامک جعلي ابلاغیه ثنا و فریب قربانیان به روش 
نصب نرم افزارهاي مخرب بر روي تلفن همراه کاربران، اطلاعات گوشي و اطلاعات کارت بانکي آنان را هک 
کرده اند، شناسایي متهمین با هماهنگي مقام قضائي در دستور کار این پلیس قرار گرفت. وی افزود: در روند 
رسیدگي به پرونده مطروحه با اخذ نیابت قضائي، ۴ متهم در شهرهاي قم و اهواز دستگیر و در تحقیقات و 
بررسي سیستم هاي رایانه اي متهمان، یک هزار و 500 پیامک ارسالي به شکات به همراه شماره خطوط آن 
و همچنین ۳ هزار و ۳۳0 شماره کارت بانکي مربوط به شکات کشف شد. رئیس پلیس فتا استان قم گفت: 
استفاده از شبکه هاي اجتماعي در سطح جامعه به طور چشمگیري افزایش یافته و متاسفانه هر استفاده 
ابزاري از این شبکه ها مقدور و حتي آموزش آن نیز به طور کامل و بدون هزینه مالي بارگذاري شده که یکي از 
این ابزارها، برداشت غیر مجاز از حساب هاي بانکي مردم از طریق فیشینگ است. وی افزود: یکي از دلایلي 
که سن مجرمان این حوزه جرم در اغلب موارد زیر 20 سال است به دلیل اخذ راهکار و ارائه روش و شیوه اقدام 
و همچنین عضو شدن در گروه ها و کانال هاي فعال در این زمینه بوده و با ایجاد ارتباطات لازم و نحوه اقدام و 
از طرفي عدم اشرافیت و نظارت خانواده اقدام به انجام اعمال مجرمانه مي کنند. سرهنگ موالی ادامه داد: 
در مواردي که متهمان به صورت گسترده فعالیت و دسترسي غیرمجاز به حساب هاي بانکي متعددي داشته 
اند، بصورت برنامه ریزي شده در قالب یک تیم، هر یک از افراد اقدام مجرمانه اي شامل تبلیغ، بارگذاري موارد 
جعلي ، بررسي اطلاعات حساب هاي بانکي و استعلام موجودي و انتقال وجوه )پولشویي( را انجام مي دهند. 
رئیس پلیس فتا استان گفت: در خصوص پرونده مطروحه نیز، متهمان دستگیر شده در سطح کشور اقدام به 

تارگت زني کرده و با این اقدام باعث اخلال در چرخه اقتصاد کشور مي شوند. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

جریمه ميلياردی برای قاچاقچی نفت سفيد
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و توقیف دو محموله سوختی نفت سفید  قاچاق در قم خبر 
داد. مهدی ریاضی درخصوص جزییات این خبر اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای 
عبوری در محور آزاد راه سلفچگان به قم به دو دستگاه خودروی تریلر نفتکش مظنون شدند که پس از توقیف 
و بازرسی از این خودروها در مجموع مقدار 60,800 لیتر فرآورده نفتی از نوع نفت سفید بر مبنای فوب 
خلیج فارس به ارزش 5,518,275,760 ریال را به ظن قاچاق کشف کردند. وی ادامه داد: پس از کشف 
و دستگیری مراتب آن جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال شد.  
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم اظهار کرد: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق 
کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار، استماع اظهارات و دفاعیات متهمان، به دلیل عجز متهمان 
از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانست. وی ادامه داد: شعبه ویژه 
رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، متهمان را به علت داشتن سابقه، علاوه بر ضبط 
محموله سوخت مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ 12,000,000,000 ریال جزای نقدی در 
حق دولت محکوم کرد. ریاضی در پایان خاطر نشان کرد: بر اساس قانون، کلیه محموله سوخت مکشوفه 

قاچاق توسط مرجع کاشف، به شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم تحویل داده شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله قاچاق از یک دستگاه اتوبوس
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف محموله قاچاق طی بازرسی از یک دستگاه اتوبوس در محور 
"قم-تهران" خبر داد سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در راستاي تشدید اقدامات مقابله اي با پدیده 
شوم قاچاق، کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان در محور "قم – تهران" یک دستگاه اتوبوس حامل 
قاچاق را توقیف کردند. وی افزود: در ادامه طی بازرسی از خودرو، لوازم بهداشتی، 2۹ عدد قهوه ساز، یک 
دستگاه ماشین لباسشویي، 2۴ هزار و 1۳2 عدد قاشق و چنگال و ۳0 هزار و ۴0 عدد باطري قلمي فاقد 
مجوز و قاچاق کشف شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم، ارزش محموله کشف شده قاچاق را به زعم 
کارشناسان ۴۹6 میلیون تومان اعلام کرد و گفت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

 استاندار قم با بیان اینکه طی سال های اخیر در رابطه با توسعه و الحاق اراضی 
به شهرک های صنعتی استان کارهای بسیار اساسی صورت گرفته است گفت: 
جمعا یک هزار و ۳50 هکتار الحاقات داشتیم که برای شهرک های صنعتی رقم 

کمی نیست.
بهرام سرمست روز سه شنبه در جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید قم 
استان  صنعتی  شهرک های  برای  داشت:  اظهار  استانداری  کرامت  تالار  در 
اقدام های زیربنایی و اساسی صورت گرفته، که ممکن است الان دیده نشود 
ولی در آینده دیده خواهد شد و برای صنعتگران نیز به عنوان یک زیرساخت 

اساسی مورد توجه است.
وی ایجاد زیرساخت های برق، آب و گاز را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: 
در مورد این مسائل واقعا تلاش های زیادی انجام شده است و با توجه به شرایطی 
که در رابطه با برق در کشور داریم، دنبال این موضوع بودیم که بر اساس تفاهم 

نامه ها، در اولویت اعتباری استان قرار دهیم.
سرمست با بیان اینکه این اتفاق افتاده و نیاز به پیگیری دارد گفت: جذب 

سرمایه گذار برای این موضوع ها بسیار مهم است از این رو شرکت شهرک های 
صنعتی استان، دنبال سرمایه گذار برود و سرمایه گذار را جذب کند.

وی اضافه کرد: برای آینده نیز هر کاری بخواهیم جهت توسعه شهرک های 
صنعتی انجام دهیم، تامین زیرساخت ها جزو الزام های اساسی به شمار می آید.

استاندار قم موضوع گاز را نیز به عنوان یکی دیگر از زیرساخت های شهرک های 
صنعتی مورد توجه قرار داد و گفت: خوشبختانه این مساله به خوبی حل شده و 
در در رابطه با آب نیز استفاده از پساب یک راهکاری است که در استان دنبال 

می شود، شرکت شهرک ها این را با جدیت پیگیری کند، که نتیجه بگیریم.
توسعه نواحی صنعتی با هدف توسعه متوازن صورت می گیرد 

سرمست در بخش دیگری از سخنان خود اقدام های صورت گرفته در خصوص 
توسعه و الحاق اراضی به شهرک های صنعتی را بسیار اساسی و زیربنایی توصیف 
کرد و یادآور شد: مجموع الحاقات زمین شهرک های صنعتی هزار و ۳50 هکتار 
است که برای شرکت شهرک ها به ویژه برای شهرک صنعتی شکوهیه که از نظر 
کمبود زمین کاملا در تنگنا قرار داشت رقم کمی نیست، این الحاقات جدید 

واقعا نَفَس شهرک ها را باز، و فضای توسعه را ایجاد خواهد کرد.
 وی همچنین بیان داشت: این یک سیاستی بوده که با جدیت دنبال کردم، 
و باید نهایی شود و آنهایی که مجوز شورای برنامه ریزی و توسعه استان را دارد 
نیز به مراحل نهایی برسد.  وی با اشاره به توسعه نواحی صنعتی در قم تصریح 
کرد: توسعه نواحی صنعتی با هدف توسعه متوازن صورت می گیرد، چند ناحیه 
صنعتی را توسعه دادیم که نیاز به جذب سرمایه گذار دارد و در نخستین فرصت بر 

اساس توافق های موجود پیگیری، عملیاتی و اجرایی شود.
وی اضافه کرد: با توجه به 2 شهرستان جدید کهک و جعفریه برخی از این 
شهرک های صنعتی از نظر موقعیت جغرافیایی در این شهرستان ها مستقر 

هستند.

استاندارقم خبرداد:

الحاق ۱۳۵۰ هکتار زمین به شهرک های صنعتی

سیمان  درصد   7۰ سیمان:  صنعت  صنفی  انجمن  رئیس 
خریداری شده در یک سال گذشته در کشور در اختیار ۱۵ نفر 
بوده است! سیمان ۱6 هزار تومانی را به مصرف کننده 6۰ هزار 
تومان فروختند. ما در سیمان، سلطان نداریم، سلاطین سیمان 
داریم و مشخص است چه کسانی هستند. از وزارت اطلاعات 
چه  سلاطین  این  گذشته  دهه  در  که  کند  بررسی  می خواهم 

کرده اند و چه کسانی بهره مند شده اند.

عباس فرساد*


